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Aktualno
Podravje �

Za projektiranje 
vodovoda 2,7 
milijona evrov 

� Stran 2

Foto: Črtomir Goznik

Podravje, Slovenija � Zakaj lahko delavci ostanejo brez 200 evrov dodatka k decembrski plači

Diskriminacija pri izplačilu kriznega dodatka
Delavci z najnižjimi plačami, ki so decembra skupaj z izplačilom božičnice ali poslovne uspešnosti presegli zakonsko 
določen okvir dveh minimalnih plač, se lahko za krizni dodatek obrišejo pod nosom. Tisti delavci, ki bodo z izrednim 
izplačilom (božičnica, poslovna uspešnost) morebiti nagrajeni januarja, pa so do kriznega dodatka – vsaj po doslej 
znanih odgovorih in pojasnilih - upravičeni. Ukrep je tako za marsikaterega delavca nepravičen. Več na strani 3.

Hajdina �

Ravnateljico 
odstavili, 
šola dobila 
v. d. ravnatelja � Stran 7

Spodnje Podravje �

Poškodovanih 
18 cerkva, niti 
ena potresno 
zavarovana � Stran 12
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Podjetništvo
Ormož � Podjetnik 
Franc Škorjanec 
obupal nad 
bazenom

� Stran 3
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Samo eden od štirih ponudni-
kov (Lineal) je oddal ponudbo za 
projektiranje celotnega projekta, 
v grobem gre za blizu 290 kilome-
trov vodovodnih cevovodov, dva 
globinska vodnjaka in vso pripa-
dajočo tehnološko opremo na sis-
temu, od merilcev do opreme za 
varovanje, nadzor in komunikacijo. 
Vrednost ponudbe je okoli 2,7 mi-
lijona evrov, vključuje pa celotno 
projektiranje za vseh 17 sklopov 
projekta. Preostali trije ponudni-
ki se za delo potegujejo samo na 
nekaterih sklopih. Podjetje Dr. 
Duhovnik iz Medvod je predložilo 

ponudbo za 15 sklopov, ne potegu-
jejo se za sklop 1 in 2, ki vključujeta 
povezovalne vode čez vse občine 
in dva vodnjaka ter sistem na ob-
močju MO Ptuj. V podjetju Proinfra 
bi projektirali 13 sklopov (vse razen 
skupnega ter občin Destrnik, Trno-
vska vas in Sveta Trojica). Podjetje 
AGJ iz Lenarta je predložilo ponud-
bo samo za navedene tri občine 
(tri sklope), brez preostalih 14. Kot 
so se dogovorile občine, bodo lah-
ko projektante za vsakega od sklo-
pov izbirale individualno oziroma 
posebej. Možnost pridobiti delo 
imajo vsi prijavljeni ponudniki, če 

Foto: ČG

Za projektiranje prvega sklopa, ki vključuje vse občine na ptujskem vodo-
oskrbnem sistemu, je prispela samo ena ponudba, podjetij Lineal in Hidro-
inženirig v vrednosti milijon evrov.

Spodnje Podravje � Znane so ponudbe za projektiranje regijskega vodovoda

2,7 milijona evrov za vseh 17 sklopov 
Občine Spodnjega Podravja so po več letih nejasnosti in neodločnosti naredile korak bližje obnovi vodovodnega sistema na širšem ptujskem območju. 
Objavile so razpis, s katerim iščejo projektante, ki bodo projekt pripravili do gradbenega dovoljenja (DGD) in izdelali projekte za izvedbo del (PZI). 

Na Ormoškem jim je poskušal 
priskočiti na pomoč tamkajšnji Za-
vod za turizem, kjer so si lani jeseni 
omislili prodajo košaric z lokalnimi 
kulinaričnimi dobrotami. S tem so 
ob pomoči lokalnim ponudnikom 
želeli promovirati tudi blagovno 
znamko Destinacija Jeruzalem.

Od novembra 2020, ko so začeli 
promocijo prve, t. i. Martinove ko-
šarice (sledili sta ji še načrtovana 
Miklavževa košarica, ki je potem 
niso realizirali, in praznična koša-
rica) so vsega skupaj prodali le 24 
košaric. Po besedah direktorja Za-
voda Andreja Vršiča niso računali 
na kakršenkoli dobiček; ob zgolj 
24 prodanih košaricah bi ga prav-
zaprav tudi težko ustvarili ... »Pri 
tem pionirskem projektu ni šlo za 
dobiček, da bi si zaračunali visoke 
marže. Tudi od ponudnikov pridel-
kov in izdelkov nismo zahtevali, da 
nam artikle prodajo po nižjih cenah. 
V našem interesu je bilo, da ponu-
dnikom pomagamo pri prodaji, ker 
vemo, da so se zaprle šole, hoteli, 
restavracije, kamor so nekateri pro-
izvajalci prodajali svoje izdelke.«

Tržne številke: celih 32 
evrov dobička ...

Prodajali so dve različni Martino-
vi košarici, ki sta na okencu v TIC 
stali 17 in 22 evrov. Tudi v prazničnih 
košaricah so ponudili dva različna 
paketa dobrot, obe inačici pa sta 
bili na okencu v TIC vredni 19 evrov. 
Pri prodaji košaric preko pošte pa 
so bile košarice po tri evre draž-
je. Skupno so Martinove košarice 
prinesle dobrih 80 evrov priliva, 
praznične pa dobrih 430. Od skupaj 
512 evrov prihodkov je zavod ponu-
dnikom poplačal artikle v vrednosti 
480 evrov, kar pomeni, da je bilo 
ustvarjeno zgolj 32 evrov razlike 
pri nakupu in prodaji artiklov. Kot 
je zatrdil Vršič, so s tem denarjem 
uspešno pokrili vsaj stroške, ki so 
pri tem projektu nastali.

Košarice »rešil« 
podjetnik iz Češke

V TIC, kjer naj bi po pričakovanjih 
prodali največ košaric, je izplen 
globoko pod pričakovanji, saj so jih 

prodali le šest. Pravzaprav je pro-
jekt ormoških košaric »rešil« podje-
tnik iz Češke, ki jih je kupil kar 14 za 
novoletno darilo. »Košarice je za 
namene božičnega reprezentativ-
nega darila kupilo podjetje. K temu 
je pripomogel Slovenec, ki je v 
podjetju zaposlen,« je priznal Vršič, 
ki sicer ni razočaran, kot razlog za 
slabo prodajo pa vidi predvsem 
pomanjkanje široke promocije 
tega produkta: »Denarja za ogla-
ševanje v Zavodu nismo imeli na 
razpolago, zato smo se pač znašli 
z oglaševanjem na spletni strani in 
družbenih omrežjih.«

Prodali štiri Martinove 
košarice in 20 prazničnih

Prleške dobrote so sicer zadiša-
le tudi v Nemčiji, kamor je po pošti 
romala ena košarica, preostalih 
nekaj pa je našlo kupce na različnih 
koncih Slovenije. Skupno so pro-
dali štiri Martinove košarice in 20 
prazničnih, za Martinovo košarico 
pa ni bilo zanimanja.

Ormoško, Jeruzalem � Košarice dobrot za promocijo destinacije bolj zanimive tujcem

V prvem poskusu prodali 24 darilnih košaric za 512 evrov
Prepoved dogodkov kot eden izmed ukrepov za omejevanje epidemije je prinesla mnogo težav tudi lokalnim ponudnikom. Svoje izdelke in pridelke sicer pro-
movirajo na tradicionalnih prireditvah, ki že vrsto let privabljajo goste od blizu in daleč, lani pa so se lahko obrisali pod nosom.

Foto: Javni zavod za turizem, kulturo in šport Ormož

»Ponudnikom smo želeli pomagati pri prodaji, ker vemo, da so se zaprle 
šole, hoteli, restavracije ... Zavedamo se, da ne bomo mogli nadomestiti 
njihovega celotnega izpada, a ga želimo vsaj ublažiti,« je povedal direktor 
zavoda za turizem Vršič.

V načrtu še 
spletna trgovina

Prodajo tematskih košaric bodo 
nadaljevali do konca leta. Četudi 
prodaja košaric zavodu ni prinesla 
fi nančnega dobička in ga, če ne 
bodo zaračunali marže, tudi ne bo, 
je Vršič prepričan v perspektivo 
projekta: »Cilj, h kateremu 
stremimo, je, da kupce privabimo 
tudi na obisk v našo destinacijo, 
zato smo v vsako košarico priložili 
še prospekte.« Seveda pa je pogoj 
za to količinsko uspešnejša prodaja 
košaric.

Napovedal pa je tudi vzpostavitev 
nove spletne trgovine z izdelki 
lokalnih ponudnikov, kjer bo možno 
sestaviti košarice po lastni meri. V 
spletni prodaji naj bi bili predvsem 
tisti izdelki, ki so pridobili certifi kat 
za Kolektivno blagovno znamko 
Jeruzalem Slovenija.

Papirologija bo 
vzela dve leti časa

Na MO Ptuj računajo, da bi 
postopek izbire projektanta/ov 
končali v prvi polovici letošnjega 
leta. »Glede na obseg projekta bo 
projektiranje trajalo vsaj kakšno 
leto dni. Po enem letu bi pridobili 
DGD-dokumentacijo. Temu bodo 
sledili postopki za pridobitev 
pravnomočnega gradbenega 
dovoljenja, od urejanja lastniško-
pravnih razmerij in pridobivanja 
služnosti do iskanja lokacij za 
potek vodovodnih cevi in druge 
potrebne infrastrukture. V roku 
enega do dveh let računamo, 
da bi prišli do vse potrebne 
dokumentacije, na podlagi katere 
bi lahko izbirali izvajalca gradnje,« 
so povedali v vodstvu MO Ptuj.

postopoma, glede na to, kdaj bo 
katera od občin imela pripravljeno 
dokumentacijo. Vse skupaj bi vodi-
li kot velik enovit projekt. Seveda 
se lahko še marsikaj spremeni, saj 
pogoji črpanja in razpoložljivost 
denarja za novo fi nančno obdob-
je EU še niso dorečeni. Možno je 
tudi, da bi vodovod lahko fi nanci-
rali s pomočjo evropskega sklada 
za okrevanje in odpornost, ki se 
je oblikoval zaradi razmer, ki jih je 
prinesla covid epidemija. 

Vrednosti ponudb za projektiranje vodovoda
Sklopi po občinah / Ponudniki

Dr. 
Duhovnik 
Medvode

Proinfra in 
Vodnogospodarski
 biro (oba Maribor)

Lineal Maribor in 
Hidroinženiring 
Ljubljana

AGJ 
Lenart

1. celotna regija: 72 km, 2 vodnjaka - - 1.000.000 -
2. Ptuj, 63 km - 400.000 550.000 -
3. Cirkulane, 13 km 53.000 104.000 80.000 -
4. Dornava, 11 km 46.000 90.000 69.000 -
5. Gorišnica: 10 km 48.000 65.000 84.000 -
6. Hajdina, 5 km 25.000 38.000 30.000 -
7. Juršinci, 23 km 97.000 142.000 184.000 -
8. Kidričevo, 6 km 50.200 50.700 39.000 -
9. Majšperk, 22 km 109.000 141.000 184.000 -
10. Markovci, 11 km 48.000 90.000 70.000 -
11. Podlehnik, 300 metrov 5.000 7.000 6.000 -
12. Videm, 23 km 108.000 142.000 185.000 -
13. Starše, 4 km 19.000 25.000 32.000 -
14. Zavrč, 5 km 22.000 39.000 30.000 -
15. Destrnik, 13 km 54.000 - 97.000 85.000
16. Trnovska vas, 50 metrov 4.300 - 7.500 4.600
17. Sv. Trojica, 1 km 8.000 - 12.000 10.000

Vir: MO Ptuj (januar 2021) in projektna naloga (7. 12. 2020)

V prvem stolpcu so prikazani kilometri vodovodnih cevovodov, v ostalih štirih pa vrednosti predloženih 
ponudb za posamezni sklop oziroma občino. Zneski vključujejo DDV in so zaokroženi. Sklop 1 predstavlja 
povezovalne vode v vseh občinah skupaj, sklopi od 2 do 17 pa primarne, sekundarne in ostale cevovode 
v vsaki posamezni občini. 

bodo seveda izpolnjevali razpisne 
pogoje. »Možne so alternative, s 
katerimi bomo izbrali najoptimal-
nejšo različico, o čemer se mora-
mo občine med sabo še uskladiti,« 
so povedali v ptujski Mestni hiši, 
kjer projekt tudi vodijo. Vrednosti 
ponudb po posameznih sklopih 
podrobneje predstavljamo v tabe-
li.

Skupni samo prvi sklop, 
pri ostalih vsaka občina 
po svoje

Za projektiranje sklopa 1, ki vklju-
čuje 72 kilometrov povezovalnih 
cevovodov, dva vodnjaka na Dra-
vskem polju s fi ltri železa in man-
gana, merilno-regulacijske jaške 
na daljinsko upravljanje in posodo-

bitev krmilne, zaščitne, nadzorne 
in komunikacijske opreme, je po-
nudbo oddal samo en ponudnik: 
mariborski projektivni biro Lineal 
v partnerstvu z ljubljansko družbo 
Hidroinženiring. Ponudbeni zne-
sek je milijon evrov, strošek projek-
tiranja bi si razdelile vse občine na 
ptujskem vodooskrbnem sistemu. 
Vse ostale stroške projektiranja, 
po ostalih sklopih, ki jih je 16, bi ob-
čine pokrivale individualno, vsaka 
za svoj del ozirom sklop. Vsaka po-
sebej bi lahko potem pridobivala 
tudi gradbeno dovoljenje. Na eni 
izmed lanskih sej kolegija županov 
je bilo dogovorjeno, da bi najprej 
za evropska sredstva kandidirali 
s sklopom 1 (torej povezovalnimi 
vodi in vodnjakoma), potem pa 
bi se za črpanje denarja prijavljali 



Štajerski TEDNIK petek, 8. 1. 2021    COLOR CMYK stran 3

Na prvi pogled je v zakonu zapi-
sano določilo 85. člena PKP7 videti 
jasno in enostavno: »Vsakemu za-
poslenemu, ki dela in čigar zadnja 
izplačana mesečna plača ni prese-
gla dvakratnika minimalne plače, 
delodajalec izplača ob plači za me-
sec december 2020 krizni dodatek 
v višini 200 evrov, ki je oproščen 
plačila vseh davkov in prispevkov.« 

Prve dni novega leta je sledilo 
pojasnilo Fursa in ministrstva za fi -
nance, ki nekaterim dodatek odre-
ka. In sicer delavcem, ki so decem-
bra prejeli še 13. plačo, božičnico 
ali nagrado za poslovno uspešnost 
ter s tem presegli prag dveh mini-
malnih plač. »Žal je pristojno mini-
strstvo zavzelo stališče, da se pri 
zadnji izplačani plači (če je to no-
vembrska) upošteva tudi celotni 
znesek poslovne uspešnosti, izpla-
čan novembra ali decembra, ki pa 
ga ni moč razdeliti na dvanajstine, 
četudi je bil izplačan za celo leto.

Po mnenju Območne obrtno-
-podjetniške zbornice (OOZ) Ptuj 
in Obrtne zbornice Slovenije (OZS) 
v tem stališču ni delovnopravne 
logike. Vendar po pisnem mnenju 
ministrstva za fi nance glede na na-
men kriznega dodatka drugačna 
razlaga ni mogoča. 

Žal bodo torej zaradi izplačila 
uspešnosti pri novembrski plači 
nekateri delavci presegli mejo za 
izplačilo kriznega dodatka in ga ne 
bodo prejeli,« je pojasnil direktor 
OOZ Ptuj Boris Repič.

Na fi nančnem 
ministrstvu molčijo

Ker lahko podjetje z izrednim 
izplačilom svoje zaposlene nagradi 
kadarkoli v letu, je ukrep do delav-
cev, ki so bili nagrajeni decembra, 
diskriminatoren. Recimo, da pod-
jetje delovno uspešnost ali božič-
nico delavcem nakaže januarja z 
decembrsko plačo. Tem se lahko 
samo sladko smeji, saj so lahko 
upravičeni še do kriznega dodatka. 

Medtem ko se tistim, ki so izredna 
izplačila (nagrade) prejeli decem-
bra, dodatek zaradi preseganja 
določenega praga odreka. Dvojna 
merila? Neenakopravnost pred za-
konom? Pojasnila smo želeli prido-
biti na ministrstvu za fi nance, kjer 
se na naše poizvedovanje do za-
ključka redakcije niso odzvali. Po-
leg tega se odpira še drugo vpraša-
nje: ali bodo tisti »srečni« zaposleni 
z nizkimi plačami, ki bodo oz. so že 
prejeli krizni dodatek, šele letos 
januarja ali celo februarja pa bodo  
tudi poslovno uspešnost, morda 
»kaznovani« s kakšnim od nasled-
njih zakonov, ki jim bo v prihodnje 
onemogočal prejetje kriznega do-
datka, ker so pač prejeli določen 
znesek iz naslova poslovne uspeš-
nosti v letu 2021?

Simič: »Krizni dodatek 
za preživetje«

Na ministrstvo za fi nance in 
Furs se je o tem vprašanju sicer 
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Foto: ČG

Delavci, ki so decembra skupaj z izplačilom božičnice ali poslovne uspešnosti presegli zakonsko določeni okvir 
dveh minimalnih plač, se lahko za krizni dodatek obrišejo pod nosom. Tisti delavci, ki bodo z izrednim izplačilom 
(božičnica, poslovna uspešnost) morebiti nagrajeni januarja, pa so do kriznega dodatka – vsaj po doslej znanih 
odgovorih in pojasnilih – upravičeni. Ukrep je tako za marsikaterega delavca nepravičen.

Podravje, Slovenija � Diskriminacija pri izplačilu kriznega dodatka

Zakaj lahko delavci ostanejo 
brez 200 evrov
Konec lanskega leta je v veljavo stopil sedmi protikoronski zakon (PKP7), s katerim vlada blaži socialne 
in ekonomske posledice epidemije. Zakon med drugim predvideva izplačilo kriznega dodatka 200 evrov 
delavcem, ki delajo in ne prejemajo dvakratnika minimalne plače, torej tistim z nižjo plačo od 1.881 
evrov bruto.

Perutnina in Talum bosta krizni 
dodatek izplačala

V dveh največjih spodnjepodravskih podjetjih, Perutnini 
Ptuj in Talumu, so povedali, da bodo krizni dodatek delavcem 
v večini izplačali. »V Perutnini Ptuj spoštujemo vso predpisano 
zakonodajo, tako bomo tudi krizni dodatek v predpisani višini 
200 evrov izplačali vsem tistim zaposlenim, ki jim dodatek po 
navedenih pogojih pripada,« so sporočili iz Perutnine. 

V vodstvu Taluma so za naš časopis povedali: »Skladno z 
zakonodajo (PKP 7) bomo izplačali krizni dodatek po kriterijih, 
ki jih določa zakon. Glede na dejstvo, da smo tudi v novembru v 
družbah Skupine Talum koristili ukrep skrajšanega delovnega 
časa za približno 15 % sodelavcev in ukrep začasnega čakanja 
v posameznih odvisnih družbah, bo glede na zakonska določila 
krizni dodatek izplačan dvema tretjinama sodelavcev.«

Foto: ČG

»Krizni dodatek delodajalec obračuna in nakaže z decembrsko plačo. Nato 
mora podati vlogo in država mu bo ta sredstva refundirala v marcu. Torej 
delodajalci ta dodatek samo »založijo« in ga izplačajo delavcem, dejansko 
ga bodo nato dobili od države povrnjenega,« je razložil direktor ptujske 
obrtne zbornice Boris Repič.

vsul kup vprašanj in pripomb. O 
omenjeni zagati se je prek spleta s 
pojasnilom oglasil tudi prvi »davčni 
svetovalec« vlade Ivan Simič, ki je 
zapisal: »Poudarjam, da gre za kriz-
ni dodatek. Upam, da bolj ali manj 
vsi vemo, kaj pomeni beseda kriza. 
Gre za nekaj hudega, slabega, pa-
dec gospodarske rasti, ni sredstev 
za izplačilo plač, delavci nimajo 
dela in še bi lahko naštevali. Zato 
se je država odločila, da pomaga 
tem zaposlenim.« Dodal je: »Dragi 
moji, krizni dodatek je namenjen 
tistim, ki so v krizi, ki potrebujejo 
denar za preživetje, ne pa tistim, 
ki prejmejo poslovno uspešnost 
oziroma božičnico. Prosim vas. Vse 
ima svoje meje.«

Odprtih vrsta 
vprašanj

Z moralo zapisa Ivana Simiča se 
seveda lahko strinjamo, a vpraša-
nje je, zakaj to ni zapisano v zako-
nu. Zakaj tam ni enostavnega dolo-
čila, da do dodatka niso upravičeni 
tisti, ki so prejeli nagrado in regres? 

Lahko se strinjamo tudi s Simi-
čevo trditvijo, da je popolnoma 
vseeno, ali bi se štela nagrada po 
dvanajstinah ali v celoti, ali je bila 
izplačana ob plači ali ločeno, saj je 
namen nagraditi tiste, ki nagrade 
niso prejeli, a zopet: zakaj zakono-
dajalec ni tega zapisal? Vprašanje, 
ki se pojavlja zdaj, je, kaj se bo 
zgodilo, če se kateri od delavcev, 
sindikatov ali delodajalcev odloči 
na sodišču ali pa pri zagovorniku 
načela enakosti preveriti, zakaj 
dodatek dobijo tudi tisti, ki so nag-
rado za poslovno uspešnost prejeli 
v januarju. Poleg tega se utegne 
zatakniti pri 126. členu zakona o 
delovnih razmerjih, ki ne govori o 
mesečni plači, ampak zgolj o plači, 
in da se celotna nagrada za poslov-
no uspešnost šteje v novembrsko 
plačo, je precej samovoljna razla-
ga. Zakon o delovnih razmerjih ima 
tudi izrecno napisano, da je plačilo 
za poslovno uspešnost sestavni 
del plače, »če je tako dogovorjeno 
s kolektivno pogodbo ali pogodbo 
o zaposlitvi«.

Ormož � Porazna kopalna sezona 

Škorjanec obupal
nad bazenom
Sodelovanje med občino, ki je lastnica ormoškega zunanjega 
bazena, in Francem Škorjancem, ki je v zadnjih dveh letih 
kot najemnik upravljal z bazeni, se je po slabi kopalni sezoni 
v preteklem letu izpelo. Razlog je slab poslovni rezultat, ki za-
radi vseh ukrepov v zvezi z epidemijo ni mogel biti pozitiven.

»Kopalna sezona je bila katastrofalna. Prišlo je do zelo velikega 
upada hrvaških kopalcev, ki smo jim v letu 2019 prodali med 3.000 
in 4.000 kart, lani pa samo dve! Že samo iz tega naslova je bil v pre-
teklem letu upad prihodkov ogromen,« je povedal Škorjanec. Pri tem 
pa je šepal tudi obisk domačih kopalcev, ki so se zaradi strahu pred 
okužb redkeje odločili za kopanje.

Zaradi slabe kopalne sezone je Škorjanec pričakoval pomoč lastni-
ka, torej občine, pri kritju izgube, ki ga je doletela. »Ker nas lastnik 
ni podprl, smo se odločili, da se umaknemo iz najemnega razmerja,« 
je pojasnil Škorjanec. Zakaj naj bi lastnik, torej občina, v tem prime-
ru še kako drugače (kot z odpisom najemnine) pomagala Škorjancu, 
ni jasno. Prav tako za kakšno »dodatno« pomoč občine ni zakonskih 
podlag. Slednja je torej naredila vse, kar je lahko. Tako kot vsi ostali 
oškodovani podjetniki pa lahko tudi Škorjanec izkoristi pomoč, ki jo za 
te namene z zakonom namenja vlada RS. 

Negativno poslovanje že od začetka najema

Foto: arhiv ŠT

Foto: arhiv ŠT

Najemnik ormoškega bazena Franc Škorjanec je po klavrni kopalni sezoni 
obupal. Iz upravljanja z ormoškim bazenom se je umaknil. Glede na to, da 
so izgubam botrovale razmere, na katere ni imel vpliva, je razočaran tudi 
nad tem, da občina kot lastnica bazena ni bila pripravljena pomagati pri 
kritju velike izgube.

Čeprav Škorjanec rdečih številk poslovanja ni želel razkriti, pa je 
jasno, da je izguba velika. Že leta 2019, ko je prevzel upravljanje ba-
zenskega kompleksa, se je po lastnih besedah soočil z izgubo, saj je 
prodal 2.000 kart manj, kot je bilo povprečje prejšnja leta. Takrat je 
govoril o izgubi 5.000 evrov pri približno 10.000 prodanih vstopnicah 
za kopališče (1.500 od teh je bilo sicer brezplačnih za otroke).

»Če bi nam uspelo prodati vsaj 13.000 vstopnic, kar je tudi naš cilj za 
prihodnjo kopalno sezono (2020, op. a.), bi bili na pozitivni nuli,« je ob 
koncu sezone 2020 povedal za naš časopis in že takrat napovedal, da 
bodo kot najemniki vztrajali le še eno sezono, če ne bo boljših rezul-
tatov. Epidemija z vsemi omejevalnimi ukrepi je seveda zapečatila še 
zadnje upanje podjetnika.

V času zaprtja brez najemnine
Na občini so pojasnili, da na podlagi pogodbe najemnik nosi tako 

dobiček kakor tudi izgubo. »Občina najemniku ne more kriti izgube, saj 
gre za podjetje. Kar smo lahko storili, je bilo, da v času, ko je bazen za-
radi vladnih odlokov moral biti zaprt, nismo zaračunavali najemnine,« 
je povedal župan Danijel Vrbnjak. Tako je bilo v času, ko bazen ni smel 
obratovati, Škorjancu oproščeno plačilo najemnine v vrednosti 700 
evrov na mesec, preostale stroške pa je moral kriti ne glede na to, ali 
so na bazenih smeli sprejeti goste ali ne. Tako kot vsi ostali podjetniki ...

Bazen v upravljanje Zavodu za turizem, kaj pa 
gostilna?

Vsi računi med občino in najemnikom naj bi bili poravnani. Z baze-
nom – tako zunanjim kopališkim kompleksom kot z notranjim baze-
nom v Gimnaziji – pa naj bi v prihodnje upravljal Javni zavod za turi-
zem, kulturo in šport, ki je upravljanje formalno že prevzel z novim 
letom. Vprašanje pa je, kaj se bo zgodilo z gostinskim lokalom ob ba-
zenu. Za zdaj se na občini nagibajo k temu, da bi upravljavca poiskali 
na javnem razpisu.
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tne energije so najmanj učinkovite 
stavbe režijski obrat in Zdravstveni 
center, energetsko neučinkovito 
razsvetljavo imajo v obeh gasilskih 
domovih, Viničariji in režijskem 
obratu. Stavba slednjega je pot-
rebna tudi toplotne izolacije fasa-
de in menjave energetsko neučin-
kovitega stavbnega pohištva, ki je 
poleg tega neprimerno še v mrliški 
vežici in Volkmerjevem kulturnem 
domu. Vse javne stavbe razen PGD 
Desenci se ogrevajo na fosilna go-
riva, zato v LEK predlagajo, da se 
do 2024 vgradi ogrevalni sistem na 
obnovljive vire energije tam, kjer je 
to tehnično mogoče in ekonomsko 
sprejemljivo. 

Glavni potenciali: 
bioplin, sonce, 
geotermija

Tudi destrniška industrija in obrt 
bi morali do 2030 povečati rabo 
obnovljivih virov energije, pod-
jetniki naj bi do takrat opravili še 
energetski pregled svojih stavb. 
Tudi tu je odmik od načrtovanega 
stoodstoten. »Poleg strategije za 
izrabo obnovljivih virov energije 
v občini predlagamo spodbuja-
nje prehoda od individualnega k 
skupnemu ogrevanju, zamenjavo 
dotrajanih kotlov na drva s teh-
nološko bolj dovršenimi na lesne 
sekance ali pelete in vgradnjo to-
plotnih črpalk.« Med obnovljivimi 
viri energije, ki so na Destrniku pre-
malo izkoriščeni, a imajo veliko po-

tenciala, je izpostavil bioplin, son-
ce, geotermijo in toplotne črpalke. 
Čeprav Destrničani kot energent 
veliko koristijo predvsem drva, pa 
občina v primerjavi z ostalo Slove-
nijo ni zelo gozdnata. Tudi veter in 
voda na Destrniku predstavljata 
skromen energetski potencial. Za 
izvajanje lokalnega energetskega 
koncepta je po fi nančnem načrtu 
do leta 2022 predvidenih 384.630 
evrov, od tega naj bi 121.630 evrov 
zagotovili iz občinskega proraču-
na, 33.000 evrov pa pridobili iz 
drugih virov fi nanciranja.

Sanacije 
slabih sanacij ...

»Energetsko stanje v naši občini 
bi lahko bilo veliko boljše, če bi se z 
izboljšavami, ki so bile že izvedene, 
ukvarjali pravi strokovnjaki. Zdaj je 
pač tako, da so stroški ogrevanja 
kljub investicijam še vedno zelo 
visoki. Kako pomemben je dober 
energetski koncept, dokazuje že 
izvedena energetska sanacija šol-
ske telovadnice. Vgradili so talno 
gretje, nanj pa nato položili izola-
cijo, zaradi katere je talno gretje 
izgubilo svojo funkcijo. Rezultat 
cele akcije je ta, da je telovadnico 
nemogoče ustrezno ogreti. Izo-
lacijo moramo zdaj torej najprej 
odstraniti, kar ne bo poceni, šele 
nato lahko pričakujemo nižje stro-
ške ogrevanja telovadnice,« je po-
vedal župan Franc Pukšič.

Občina že leta subvencionira 
omrežnino za pitno vodo vsem 
občanom. Pred svetniki je bila tok-
rat odločitev o novi višini omre-
žnine za oskrbo s pitno vodo, ki 
bi se za povprečnega občana (za 
vodomer do 20 DN) s 3,93 evra na 
mesec podražila na kar 5,39 evra. 

»Predlagam, da za leto 2021 raz-
mislimo, ali bi razliko v ceni krila 
občina iz proračuna,« je dejal Čuš. 
Župan Stanislav Greifoner nad 

idejo ni bil navdušen: »Občanom 
bomo bolj pomagali, če bomo 
tistemu, ki je socialno ogrožen, 
namenili več denarja, kot pa če 
vsakemu prihranimo 1,4 evra na 
mesec.« 

Toda svetnik Ivan Pišek je iz-
postavil drugi argument: »Zakaj bi 
omrežnino občanom poviševali v 
teh negotovih časih, medtem ko 
bo občina na podlagi novih zako-
nov prejela okoli 300.000 evrov 

več, kot smo si lahko še pri obrav-
navi predloga proračuna obetali?!«

Jasno je, da je ob takšnem argu-
mentu večina svetnikov podprla 
Čušev predlog, kar pomeni, da ob-
čani vsaj do nadaljnjega ne bodo 
plačevali višjih cen omrežnine. 

Ob tem so potrdili tudi 60% sub-
vencijo omrežnine za odvajanje 
komunalnih in padavinskih odpa-
dnih voda.
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Starše � Podražitev omrežnine na račun občine

Zakaj bi gulili ljudi, če občina dobi več denarja?!
Svetniki so na decembrski seji med 14 točkami dnevnega reda obravnavali tudi podražitev omrežnine za oskrbo 
s pitno vodo. Podražitvi se ni bilo moč izogniti, svetniki pa so pri tem prikimali Miranu Čuša, ki je predlagal, da 
breme podražitve prevzame občina.

Foto: KG

Miran Čuš in Ivan Pišek (na foto-
grafi ji) sta občanom Starš »izbori-
la« prihranek.

Med 30 gospodarskimi družba-
mi in 80 samostojnimi podjetniki v 
občini Destrnik jih svoje poslovne 
prostore 53 % ogreva s kurilnim 
oljem, 44,9 % z lesno biomaso, 1,8 
% pa z utekočinjenim naftnim pli-
nom. Ob teh podatkih je Dalibor 
Šoštarič iz LEA opozoril na slabo 
energetsko osveščenost in pozval 
vse porabnike v občini k večji rabi 
obnovljivih virov energije, zmanj-
šanju rabe goriv fosilnega izvora 
in s tem zmanjšanju emisij ter k 
energetski prenovi stavb, ki so v 
upravljanju občine.

Energetsko najbolj 
potraten režijski obrat 

LEK vsebuje tudi cilje, ki naj bi 
jih občina dosegla do leta 2030, 
ter opozarja na šibke točke. Obča-

ni naj bi tako v svojih domovih za 
10 % znižali rabo kurilnega olja za 
ogrevanje. »Kot rečeno, se večina 
javnih stavb ogreva z elektriko in 
kurilnim oljem. Z vidika rabe toplo-

Destrnik � Sprejetje lokalnega energetskega koncepta 

Šolska stavba energetsko najpotratnejša
V Lokalni energetski agenturi (LEA) Spodnje Podravje so za občino Destrnik pripravili končno poro-
čilo lokalnega energetskega koncepta (LEK). Gre za program ravnanja z energijo v lokalni skupnosti 
po predhodnem soglasju ministra, pristojnega za energijo, ki ga morajo potrditi občinski svetniki. 

Foto: Arhiv ŠT

Sveta Trojica � Urejali bodo južno vpadnico 

Promenada s krožiščem 
Spomnimo, da so trojiški svetniki lani večino časa »sejali« 
preko video konferenc, pri sprejemanju dveletnega proraču-
na pa se je župan Klobasa odločil za klasično sejo, saj je me-
nil, da gre za tako pomemben dokument, ki zahteva razpra-
vo »v živo«. Svetniki so proračun podprli brez amandmajev.

Ta je za leto 2021 težek dobre tri milijone, za 2022 pa še dodatnih 
300.000 evrov. »Gre za izrazito investicijsko naravnan proračun, v ka-
terem smo mislili na naselja v občini in na vsa področja, od komunalne 
dejavnosti, vseh vrst infrastrukture do turizma,« je povedal župan. 

Za vpadnico 340.000 evrov
Za največjo letošnjo investicijo je Klobasa označil ureditev tako ime-

novane trojiške promenade oziroma občinske ceste od novega nase-
lja pri izvozu z avtoceste do kapelice tik pred Trojiškim trgom. Oce-
njena je na 340.000 evrov, ki jih bo občina zagotovila tudi s pomočjo 
povratnih in nepovratnih sredstev po 23. členu zakona o fi nanciranju 
občin. Kot je znano, glavna trojiška vpadnica že dolga leta kliče po 
prenovi, cesta je ovinkasta, zato ponekod nepregledna, poleg tega 
nima pločnika. »Skrajni čas je, da poskrbimo za dostojno cesto, ki vodi 
v središče občine. Ker se počasi zaključujeta tudi komunalno urejanje 
in gradnja naselja Trojica jug, ki je v neposredni bližini, bo ta trojiška 
vpadnica slednjič v celoti urejena po vseh sodobnih standardih.«

Nova cesta je projektirana tako, da bo v bistvu postala promena-
da in bo tudi delno tlakovana. Projekt je razdeljen v tri faze, v kate-
rih bodo poleg obnove cestišča, izgradnje pločnika, postavitve javne 
razsvetljave, novih komunalnih cevovodov in odvodnjavanja uredili 
tudi križišče pri kapelici, ki jo bodo skupaj z vodnjakom prav tako ob-
novili. Pri parkirišču na južni strani Trojiškega jezera pa načrtujejo še 
postavitev krožišča.  

Še za več kot 800.000 evrov starih dolgov
Trojiška občina je še zmeraj precej zadolžena, in sicer zaradi starih 

kreditov, najetih še v času prejšnjega vodstva. Skupaj dolgovi znašajo 
približno 825.000 evrov. 

Povečanje vrtca – kot je znano, bo treba vsak čas zgraditi že novega 
– in šolsko telovadnico bo občina odplačala leta 2023, dolg znaša še 
175.000 evrov. Za vodovod od Zgornjega Porčiča do Svete Trojice bo 
do leta 2024 treba poravnati še slabih 100.000 evrov, za kanalizacijo in 
trojiško čistilno napravo pa do leta 2025 še skoraj 140.000 evrov. Bivši 
župan Darko Fras je leta 2017 reprogramiral občinski kredit, in sicer 
tako, da je z ugodnejšim poplačal starega, novi pa bo bremenil prora-
čun do leta 2033. Konec decembra lani je dolg iz tega naslova znašal 
še dobrih 410.000 evrov.  

Foto: SD

Slovenija � Agencija začela izplačila

Subvencije v dveh delih
Agencija za kmetijske trge in razvoj podeželja je začela 
izplačevati neposredna plačila za minulo leto.

Večina upravičencev bo najprej prejela delne odločbe, na osno-
vi katerih jim bo nakazala subvencije, in sicer jih bo večina prejela v 
dveh delih. Še ta mesec naj bi kmetje prejeli 80 odstotkov upravičenih 
sredstev, preostalih 20 odstotkov pa v februarju in marcu, ko bodo 
upravičencem izdane tudi končne odločbe.  Na agenciji še ne razpo-
lagajo s podatkom, koliko vlagateljev je upravičenih do neposrednih 
plačil, saj vseh vlog še niso obravnavali. Svetujejo pa, da tisti, ki jih za-
nima, v kakšni fazi obravnave so posamezni zahtevki, kakšni so pred-
videni termini izdaje odločb pa tudi izplačil za zahtevke, te informacije 
preverijo prek spletne aplikacije oziroma agencijskega pregledovalni-
ka. Vanj vpišejo svojo davčne številke (DŠ) in enotno matično številko 
občana (EMŠO) ali matično številko (MŠO) za pravno osebo.  

Foto: SD

Foto: SD

Občani se grejejo na drva,
javne stavbe na elektriko

Poročilo LEK je destrniškim svetnikom predstavil Dalibor 
Šoštarič iz LEA Spodnje Podravje. Po lanskih podatkih so 
občani svoje hiše in sanitarno vodo večinoma ogrevali na lesno 
biomaso, in sicer v 71 %. Z dobrimi 21 % je sledilo ekstra kurilno 
olje, medtem ko so bili ostali energenti manj prisotni. Javne 
stavbe, med katerimi so šola, vrtec, poslovno-občinska stavba, 
Volkmerjev dom kulture, Zdravstveni center, režijski obrat, 
Viničarija, gasilska domova PGD Destrnik in PGD Desenci, prostori 
LD Destrnik in mrliška vežica, pa se v prvi vrsti oziroma v 85,7 
% ogrevajo na elektriko. 10,6 % energentov je v letu 2019 na 
ekstra lahko kurilno olje, 3,7 % pa na lesno biomaso. Med daleč 
največjimi porabnicami energije je stavba osnovne šole, ki je 
hkrati tudi največja po prostornini.
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Na januarski dražbi bo občina 
ponudila prva tri zemljišča, ki pre-
segajo vrednost 20.000 evrov. Pro-
dajajo zemljišča v velikosti 4.683, 
5.976 in 10.000 m² po ceni skoraj 
15,5 evra za m². Izklicna cena za 
prvo zemljišče tako znaša slabih 
73.000 evrov, za drugega slabih 
93.000 evrov in za največjega okoli 
155.000 evrov. Skupaj si torej obči-
na od prodaje obeta okrog 321.000 
evrov prihodkov.

Zainteresirani kupci bodo na 
javni dražbi lahko sodelovali v pri-

meru, če bodo vplačali varščino 
10 % izklicne cene zemljišča. Občina 
bo posamezno zemljišče prodala 
tistemu, ki bo ponudil največ, če 
pa ponudbe ne bi dosegle višine 
izklicne cene, zemljišč ne namera-
vajo prodati.

Urejanje komunalne 
infrastrukture se še ni 
začelo

Nepremičnine, ki jih prodaja-
jo na dražbi, ležijo na območju 

ekonomsko-poslovne cone, kjer 
namerava občina celostno urediti 
komunalno infrastrukturo. Spom-
nimo, da so za projekt, ki je bil 
ocenjen na 2,7 milijona evrov,  na 
javnem razpisu zbrali ponudbe iz-
vajalcev. Najugodnejšo ponudbo 
je oddalo podjetje KIT–AK iz Roga-
ške Slatine v višini 2.007.802 evrov. 
Občina je tega ponudnika že izbra-
la za izvedbo del, pogodbe pa še 
niso podpisali. Razlog tiči v kohe-
zijskih 1,2 milijona evrov. Kot pra-
vijo na občini, naj bi jim sredstva 

bila že dodeljena, a pristojno mini-
strstvo za gospodarstvo še vedno 
ni izdalo sklepa; ocenjujejo, da gre 
zgolj le še za formalnost. »Rok za 
izdajo sklepa je bil december, a so 
ga na ministrstvu podaljšali. Priča-
kujemo, da ga bomo kmalu preje-
li, nato pa nemudoma šli v podpis 
pogodbe in v izvedbo investicije,« 
je prepričana Milena Debeljak, di-
rektorica občinske uprave.

Ormož � Ekonomsko-poslovna cona naprodaj

Prva javna dražba že čez nekaj dni
Doslej občina Ormož zemljišč v ekonomsko-poslovni coni ni prodala, a aktivnosti glede prodaje potekajo. Tista 
zemljišča, katerih vrednost presega 20.000 evrov, bodo prodajali na javnih dražbah, cenejših pa ne. Prva draž-
ba bo že 21. januarja.

Foto: KG

Nepremičnine, ki jih prodajajo na dražbi, ležijo na območju ekonomsko-poslovne cone, kjer namerava občina 
celostno urediti komunalno infrastrukturo. 

Ptuj � Kmalu novi prostori za zdravstvo

Zdravstveni dom 
»zrasel« v nebo
Z vidika gradbenih del je največja investicija, ki jo je v zad-
njih letih izvajal Zdravstveni dom Ptuj, zaključena. Nadzida-
va nad zobozdravstvom je prinesla dodatnih 650 m² površine. 
Pred nekaj dnevi so jim dostavili še opremo, kar pomeni, da 
bodo še ta mesec prostore predali svojemu namenu.

»Veseli smo, da se naložba zaključuje. Če ne bi bilo epidemije, bi že 
delali v novih prostorih. Pred nekaj dnevi smo prejeli še opremo, zdaj 
uredimo še malenkosti in del dejavnosti se bo preselil v nove prosto-
re,« pojasnjuje Metka Petek Uhan, direktorica ZD Ptuj. 

Omenjena investicija kot ena največjih v zadnjih letih se je začela 
oktobra 2019, skupaj z opremo je vredna 1.185.000 evrov. V nove pro-
store bodo preselili preventivno dejavnost in dispanzerja za mentalno 
zdravje, sočasno pa pridobili prostor za povečanje ambulant splošne 
medicine. Obstoječi prostori so sicer prav tako v nekaterih delih pot-
rebni prenove oziroma prilagoditve za dejavnost ambulante družin-
ske medicine. Tudi to je v planu. Gradbena dela nadzidave je izvajalo 
podjetje GP Project Ing. Oprema je stala 30.000 evrov. 

V zadnjih letih so se v ZD korenito razvijali tako prostorsko kot ka-
drovsko in vsebinsko. Pridobili so več novih dejavnosti in projektov, 
sočasno pa tudi dodatnih zaposlitev. Trenutno imajo 260  zaposlenih, 
ki skrbijo za 70.000 pacientov v Spodnjem Podravju.  

Foto: ČG 

Gradbena dela so zaključena, pred nekaj dnevi pa je prispela še oprema.

Čeprav od roka za zbiranje po-
nudb (22. oktober 2020) teče že 
tretji mesec, DARS odločitve, kate-
ri od prijavljenih ponudnikov izpol-
njujejo razpisne pogoje, ni sprejel. 
»Faza preverjanja usposobljenosti 
še ni končana, prijave pregleduje-
mo in ocenjujemo,« so povedali za 
Štajerski tednik. Kot je razvidno 
iz razpisne dokumentacije, se od 
ponudnikov zahteva letni promet 
v višini najmanj 40 milijonov evrov. 
Če ponudbo sestavi več izvajalcev, 
se lahko za referenco predloži 
vsota njihovih prihodkov. Med 
zahtevanimi referencami so so-
delovanje pri podobnem projektu 
v minulih desetih letih, dokazilo o 
usposobljenosti za obsežnejša as-
falterska dela in dokazilo o gradnji 
mostu ali nadvoza v dolžini vsaj 
190 metrov. 

Šele ko bo ponudnikom prizna-
na sposobnost, jih bo DARS poz-
val k predložitvi fi nančne ponud-
be: »Po pravnomočnosti odločitve 
o priznanju sposobnosti bodo po-
nudniki, ki jim bo usposobljenost 
priznana, pozvani na predložitev 
ponudb. Rok za oddajo ponudb 
mora biti sorazmeren z zahtevno-
stjo naročila, minimalni rok bo 30 
dni.« 

Če bo postopek oddaje dela 
potekal brez zapletov (pritožb in 

revizij), bi lahko DARS izvajalca 
izbral v prvi polovici tega leta. Lah-
ko pa se postopek tudi zaplete in 
podaljša; spomnimo, da je izbira 
izvajalca za gradnjo kidričevske 
obvoznice trajala skoraj leto dni.

Na Darsu so pojasnili, da trenu-
tno pridobivajo gradbeno dovo-
ljenje za odsek Markovci–Gorišni-
ca, začetek gradnje bo odvisen 
od pravnomočnosti gradbenega 

dovoljenja in uspešno zaključene 
druge faze javnega naročila za 
gradnjo.

16 km ceste, dva 
mostova in več 
nadvozov

Odsek nove ceste med Ormo-
žem in Gorišnico bo dolžine dob-
rih deset kilometrov. V Forminu, 

kjer bo s krožiščem priključek na 
novo cesto, bodo zgradili še dob-
rega pol kilometra lokalne ceste, 
enako v Ormožu. Oba priključka 
lokalnih cest bodo opremili z jav-
no razsvetljavo. Med Forminom 
in Ormožem sta predvidena dva 
mostova: 270-metrski čez dravski 
kanal in 19-metrski čez reko Pesni-
co. Zgradili bodo tudi prepuste za 
lokalne vodotoke. Na novo ureje-

nih makadamskih poljskih poti bo 
5,5 kilometra.

Na šestkilometrskem odseku 
med Gorišnico in Markovci bodo 
tri cestne odseke lokalnih cest 
(840 metrov) prestavili (deviaci-
je), zgradili šest kilometrov novih 
makadamskih poljskih poti in pri-
ključek v Zagojičih. Na celotni tra-
si ceste bodo obstoječe mostove 
čez dravski kanal, po katerih teče 

lokalni promet, podaljšali v nadvo-
ze. Nova prometnica se bo pred 
Markovci, pri mostu čez kanal, 
priključila na obstoječo regionalko 
Zavrč–Ptuj. Po projektantski vred-
nosti je gradnja 16-kilometrskega 
odseka ceste, vključno z vsemi 
naštetimi objekti (mostovi, nadvo-
zi, lokalnimi in poljskimi potmi …), 
ocenjena na 50 milijonov evrov.

Spodnje Podravje � Komu in kdaj gradnja ceste Ormož–Markovci

Za 50-milijonski posel šest ponudnikov
DARS je lani, v sredini septembra, objavil razpis za prvo fazo izbire izvajalca gradnje 16-kilometrskega odseka nove glavne ceste od Ormoža do Markov-
cev. Za posel se poteguje šest ponudnikov: pet konzorcijev in en samostojni ponudnik.

Foto: MZ

Novo glavno cesto od Ormoža do Markovcev bi zgradili v dveh letih od uvedbe izvajalca v delo. Postopek izbire 
izvajalca je dvostopenjski. Od septembra je v teku prva faza, v kateri se ugotavlja usposobljenost izvajalcev. Druga 
faza postopka bo predvidoma krajša, saj bodo ponudniki predložili le še cene za izvedbo posla.

Manjša zemljišča se
ne bodo prodajala 
na dražbi

Zemljišča, ki ne presegajo 
vrednosti 20.000 evrov (brez 
DDV), bodo prodajali na podlagi 
neposredne pogodbe s kupcem. 
Namero o prodaji zemljišča bo 
občina javno objavila na svoji 
spletni strani. Ne glede na to, 
kako bo prodaja stekla, pa se 
bodo vsi kupci nepremičnin 
zavezali, da bodo najpozneje 
do konca leta 2023 na lokaciji 
registrirali sedež podjetja 
in začeli svojo registrirano 
dejavnost.

Za gradnjo se potegujejo
Konzorcij Asfalti Ptuj, Colas Madžarska in Alma Sol
Konzorcij Kolektor CP Nova Gorica in Kolektor Koling
Konzorcij Garnol, Gorenjska gradbena družba in Hering
Konzorcij GP Krk, CBE, Trgograd in Lantania
Konzorcij Pomgrad, CPP in VOC Celje
Strabag – samostojni ponudnik, brez konzorcija

Foto: M24
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Kokot: »Preveč 
druženja in srečevanja«

Župan občine Gorišnica Jože 
Kokot je poudaril, da je srž proble-
ma v tem, da se ljudje predpisanih 
omejitev ne držijo, zato širjenja 
okužb ni mogoče omejiti ali usta-
viti. »Preveč je druženja in sreče-
vanja. Če se želimo širjenja virusa 
rešiti, potem se bo treba dosledno 
držati ukrepov. Tako, kot je to bilo 
do sedaj, ni učinkovito,« opozarja 
prvi mož gorišniške občine, ki tudi 
meni, da bi bilo v stanju, kakršno 
je, odpiranje šol zelo tvegano. »V 
takšni situaciji dati otroke v šolo … 
To je lahko velik problem, saj stanja 
okužb natančno ne poznamo.« 

Župan Kokot se strinja, da ot-
roci s šolanjem na daljavo veliko 
izgubljajo. »To je daleč od tega, 
kar bi otrok odnesel, če bi bil v 
šoli. Nastaja praznina, ki jo bodo 
otroci težko nadoknadili in verje-
tno dolgoročno čutili. Ukrepom 

vlade ne nasprotujem. Če je stroka 
tako ocenila, potem se jih je treba 
držati. Sam jih upoštevam, se ne 
družim ali srečujem z več ljudmi, k 
sreči se z okužbo še nisem srečal. 
Nesmiselno se je izpostavljati, če ni 
potrebe za to.«

Omejitev gibanja na 
občine nesmiselna

Gorišniški župan je kritičen tudi 
glede neenakopravne sprostitve 
ukrepov v času pred božično-no-
voletnimi prazniki, ko je vlada v 
zahodnem delu Slovenije odpra-
vila omejitve gibanja in dovolila 
poslovanje nekaterih dejavnosti, 
med drugim prodajaln s tekstilom 
in obutvijo. Vzhodni del države je 
medtem ostal zaklenjen. »Tega ne 
odobravam. Naj bodo kriteriji in 
pogoji enaki za vse. Če je zaprto, 
naj enako velja za vse. Kdo pa jam-
či, da tisti, ki jim je gibanje dovolje-
no, ne bodo prenašali okužb?«

Kokot prav tako ne odobrava 
ukrepa omejitve gibanja na obči-
ne. »To je nesmiselno. Vsak si lahko 
najde razlog, da prestopi občinsko 
mejo, četudi je to točenje goriva ali 
obisk trgovine. Koliko občin je brez 
bencinskih črpalk in večjih živilskih 
trgovin? Poglejmo samo naše bli-
žnje okolje. V občini Dornava nima-
jo bencinske črpalke, torej se lahko 
vsak njihov občan ob prestopu ob-
činske meje izgovori na to, da je šel 
točit gorivo. Pri nas je še dodatna 
težava, ker so občine zelo majhne, 
zato ljudje tudi čutijo več utesnje-
nosti oziroma so z opravki vezani 
na drugo občino.« Župan Kokot je 
oster tudi do izjave vladnega go-
vorca Jelka Kacina, da so podeže-
lani odgovorni za rast okužb. »Ta 
izjava ni na mestu. Ne verjamem, 
da bi bilo na podeželju več okužb.«

Gabrovec bi šole 
odprl z doslednim 
upoštevanjem pogojev

Medtem ko je gorišniški župan 
pri vprašanju odpiranja šol zaradi 
negotove situacije z okužbami pre-
viden, je župan sosednje občine 
Markovci Milan Gabrovec prepri-

čan, da bi šole ob natančnem 
upoštevanju ukrepov za zajezitev 
okužb morale biti odprte. Vpraša-
nje, kaj šola in otroci potrebujejo, 
mu ni tuje, saj je bil dolga leta uči-
telj in ravnatelj. »V primeru pojava 
okužb bi se zapirali posamezni 
oddelki ali pa cela šola, če bi bilo 
okuženih veliko. Več bi bilo treba 
delati na preventivi, obveščanju 
in ozaveščanju staršev. Po mojem 
mnenju bi to imelo velik učinek 
na preprečevanje in omejevanje 
okužb v šolah in nasploh – da se 
ljudi seznani s konkretnimi primeri 
tistih, ki so preživeli okužbe s težji-
mi simptomi.«

Pri ukrepih manjka 
zdrava kmečka pamet

Enako kot Kokot tudi Gabrovec 
selektivnega odklepanja države, 
kot se je to zgodilo decembra, ne 
odobrava. »Ta selekcija je po mo-
jem mnenju zelo sporna, saj nekaj 
več okuženih v posamezni regiji ne 
bi smel biti razlog za tako veliko 
razlikovanje.« Glede omejitvenih 
ukrepov vlade markovski župan 
meni, da jih je treba spoštovati, a bi 
se jih dalo oblikovati z več prepros-
te kmečke pameti. »Na eni strani 
vlada zapira dejavnosti, ki bi lahko 
z upoštevanjem ukrepov delova-
le, na drugi strani pa pozablja na 
številne druge dejavnosti in jih po-
polnoma prepušča, lahko bi rekli 
naključju. Po spomladanskem valu 
epidemije sem se udeležil srečanja 
z enim od ministrov sedanje vla-
de. Večina prisotnih nas je izrazila 
pomislek glede ukrepa prepovedi 
prehajanja občinskih mej, saj ne 
moremo enačiti npr. naše občine 
Markovci s 4.215 prebivalci in 30 
km2 površine ter občine Ptuj, ki 
ima petkrat več prebivalcev in 66 
km2 površine, kaj šele večjih ob-
čin, kot sta Maribor s 27-krat več 
prebivalci in 147 km2 površine in 
Ljubljana s 70-krat več prebivalci 

in 275 km2 površine. Odgovor mi-
nistra je bil, da so naši pomisleki na 
mestu in da so precej nespametno 
sprejeli ta ukrep ter da se v prihod-
nje ne bo ponovil. A se je. Upajmo, 
da bodo ukrepi pri naslednjem valu 
(ko bo in če bo) bolj premišljeni in 
ustrezni. Upam tudi, da bo več 
preventivnega delovanja, predlo-
gov in informacij na osnovi stroke 
in manj groženj s kaznimi in sank-
cijami, saj smo Slovenci razumen 
narod in znamo storiti tisto, kar je 
koristno in dobro ter seveda učin-
kovito.« 

O Kacinovih besedah, s katerimi 
je ta okrcal podeželski del prebival-
stva, je Gabrovec dejal, da se števil-
ke iz dneva v dan spreminjajo, zato 
je posploševanje po njegovem 
mnenju neresno.

Iskanje dežurnega 
krivca, zato tudi 
nezaupanje

Žetalski župan Anton Butolen 
je besede vladnega govorca ko-
mentiral takole: »Ker nisem stro-
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Spodnje Podravje � Z župani o smiselnosti vladnih ukrepov za omejitev širjenja covid-19

Epidemija koronavirusa ne pojenja, 
tri mesce »zaklenjeni«, okužbe še kar vztra
Nedvomno koronakriza poleg nevarnosti širjenja virusa, ki zna biti zelo nepredvidljiv in nevaren, terja posredni davek. Zelo visokega s
ljudi se je znašlo v stiski bodisi zaradi neljubega fi nančnega položaja bodisi zaradi osamljenosti, utesnjenosti, izgube socialnih stikov in sv
menijo o tako dolgotrajnih ukrepih zaprtja šol, dovoljenem gibanju le v matični občini, predpraznični sprostitvi ukrepov izključno v zaho
v podeželskem okolju.

Od razglasitve drugega vala epidemije so minili trije meseci, podatki epidemiološke slike ne kažejo na pretirani optimizem. Otro
trije meseci so pretekli, odkar velja omejitev gibanja med občinami in v nočnem času. Vse za ceno varovanja življenj, pravijo n

Foto: ČG

»Tako, kot je to bilo do sedaj, ni 
učinkovito,« poudarja župan obči-
ne Gorišnica Jože Kokot.

Foto: ČG

Župan Milan Gabrovec je nekaj po-
mislekov izrekel tudi v zvezi s spo-
mladanskim preletom letal, ko je bil 
prvi val epidemije uspešno prema-
gan. Prepričan je, da bi bolj kot ta 
dogodek bila dobrodošla temeljita 
analiza stanja za nazaj in priprava 
smiselnih ukrepov za naprej, saj je 
stroka že tedaj napovedovala drugi 
val.

Z zapiranjem šol 
se je preveč hitelo, 
dolgotrajno zaprtje 
škodljivo

Župan občine Žetale 
Anton Butolen je bil učitelj in 
ravnatelj ves čas svoje poklicne 
poti. Pedagoške vode je zapustil 
pred dvema letoma, ko se je 
upokojil. Je eden tistih, ki dobro 
pozna potrebe šolajočih se 
otrok. »Dolgotrajno zaprtje šol 
nedvomno negativno vpliva na 
razvoj mladih osebnosti in je 
škodljivo. Ali je nujno potrebno 
ali ne, ne znam presoditi, ker 
si glede tega tudi strokovnjaki 
niso enotni. Prav gotovo se 
je z zapiranjem šol preveč 
hitelo. Potem je tu še možnost 
selektivnega pristopa. Če se 
ta pristop lahko uporabi za 
odpiranje trgovin, bi se verjetno 
lahko tudi za odpiranje šol. 
Spomladi v občini dva meseca 
nismo imeli nobene okužbe, šola 
in vrtec sta bila medtem ves čas 
zaprta.«

Foto: ČG

V mestni občini (MO) Ptuj so se od komentiranja vladnih ukrepov, ki
distancirali: »Odločitev vlade in strokovne skupine, na katere nimamo
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kovnjak za epidemije, težko objek-
tivno ocenjujem sprejete ukrepe, 
se pa strinjam s tistimi, ki menijo, 
da komuniciranje visokih vladnih 
predstavnikov in uradnih govorcev 
ni vedno primerno. Najprej so bile 
za slabo situacijo krive šole, potem, 
ko so že dva meseca zaprte, je bilo 
martinovo, potem koline, potem 
božične in novoletne zabave, sedaj 
pa podeželje. Če na uradni strani 
NIJZ seštejemo vse okužbe v slo-
venskih mestih in vse okužbe na 
podeželju, ugotovimo, da je 70 od-
stotkov vseh okužb v mestih in je 
trditev uradnega govorca povsem 
brez osnove. Takšno govorjenje na 
pamet in brez argumentov je ško-
dljivo, pri ljudeh pa zbuja dvom v 
kredibilnost ukrepov.«

Ukrep selektivnega odpiranja 
zahodnega dela države po Buto-
lenovem mnenju ni bil najbolj mo-
der. Če pa se ga že gremo, naj se 
uporabi tudi na drugih področjih, 
denimo odpiranju dejavnosti. O 
vprašanju zapiranja občinskih mej 
sogovornik nima pomislekov, saj 
so podobne ukrepe sprejele tudi 
druge države. Poudaril pa je, da se 
je prav v sedanji situaciji izkazalo, 
kako pomembno je, da imajo ljud-
je za življenje pomembne dejav-
nosti blizu svojega doma – tudi v 
manjših krajih. Pri tem je navedel 
dostopnost uradov, pošt, trgovin, 
zdravnika …
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ajajo
s šolanjem na daljavo plačujejo otroci. Nemalo 
vobodnega gibanja. Župane smo povprašali, kaj 
dnem delu države ter Kacinovi izjavi o okužbah 

Foto: ČG

oci so v šolskih klopeh nazadnje sedeli oktobra, 
na vladi.

i veljajo za zajezitev širjenja okužb, 
o vpliva, ne komentirano.«

Za torek, 12. januarja, je pred-
sednica sveta zavoda OŠ Hajdina 
Tatjana Habjanič sklicala korespon-
denčno sejo. Na njej naj bi potrje-

vali imenovanje ravnateljice. Da je 
to sporno, saj nima večine, so iz-
postavili tako predstavniki občine 
kot staršev. Prav na njihovo zahte-
vo je bila seja preformulirana iz ko-
respondenčne v izredno. Namesto 
v torek so jo izpeljali dan prej. 

Zamenjana predsednica 
sveta, objavljen bo nov 
razpis 

Starši in občina imajo v svetu 
zavoda šest glasov, preostalih 
pet pa zaposleni. Več kot očitno 
je, da so njihova stališča okrog us-
pešnosti vodenja šole dosedanje 
ravnateljice zelo različna. Seveda 
to še zdaleč ne pomeni, da ravna-
teljico podpirajo vsi zaposleni ali 
da si zamenjave na čelu šole želijo 
vsi starši. Pomeni pa, da je takšno 
stališče tistih predstavnikov, ki so v 
svetu zavoda. Razmerje moči se je 
v tem primeru izkazalo za zelo po-
membno. Šesterica, ki predstavlja 
ustanoviteljico (občino) in starše, 
je namreč dosegla številne spre-
membe. Najpomembnejši sta dve. 
Prva je ta, da so zamenjali predse-
dnico sveta zavoda, ki so ji večkrat 
očitali, da igra solo igro, da ne skli-
cuje sej na pobudo ostalih članov 
… Habjaničevo smo sicer večkrat 
zaprosili za pojasnila tudi za naš ča-
sopis, a je bila mnenja, da javnost v 
času postopka nima pravice vedeti 
ozadja dogodkov. Zato toliko bolj 
čudi dopis nekaterih zaposlenih, 
ki so se počutili neslišane. Prav nji-
hova predstavnica je namreč bila 
predsednica sveta zavoda in s tem 
prva, ki bi njihov glas lahko ponesla 
med ljudi.

Nov predsednik sveta zavoda 
je Ivan Ogrinc, občinski svetnik, ki 
v svetu zavoda predstavlja občino 
kot ustanoviteljico. S tem bo obči-
na gotovo imela še večji vpliv na 
dogajanje v svetu zavoda.

Zaposleni z drugačnimi 
željami kot starši in 
občina

Druga pomembna odločitev 
zadnje seje je, da se do ponovitve 
razpisa imenuje vršilec dolžnosti. Z 
večino glasov je bil izbran eden iz-
med šestih kandidatov za novega 
ravnatelja, Mitja Vidovič. Tak je bil 
predlog staršev in občine, medtem 
ko zaposleni za v. d. niso predlagali 
dosedanje ravnateljice, pač pa nje-
nega pomočnika Aleša Sakelšeka. 
»Vidovič se nam je trenutno  zdel 
najprimernejši kandidat, predvsem 
zato, ker je med šesterico, ki se je 
prijavila. Vidovič je imel 17 glasov 
podpore staršev, dosedanja ravna-
teljica pa le tri, to je zame zelo zgo-
voren podatek. Nikakor ne gre za 
to, da bi imela prste vmes politika, 
kot to želijo nekateri zdaj pokaza-
ti,« pravi predsednik sveta staršev 
Albin Dobnik. 

Glažar: »Ni nobenih 
osebnih zamer«

Neuradno je slišati, da naj bi bila 
zamenjava ravnateljice predvsem 
po meri in volji župana Stanislava 
Glažarja. Ta odgovarja, da je občina 
v tem postopku v celoti sledila že-
ljam staršev in da nikogar od kandi-
datov ni favorizirala. Ne skriva pa, 
da z delom Mesarič Lorberjeve v 
zadnjem času niso bili zadovoljni, 
predvsem zato, ker naj bi staršem 
podajala nekorektne informacije, 
povezane s fi nanciranjem in sred-
stvi, ki jih za šolo namenja obči-
na: »To, da se razpis ponovi, je po 
mojem mnenju najboljša opcija. 
Ne nazadnje je to predlagal tudi 
šolski inšpektorat. Ker so bile ugo-
tovljene številne nepravilnosti v 
postopku, je seveda prav, da se je 
zamenjala tudi predsednica sveta 
zavoda.« 

Mesarič Lorberjeva zadev ni že-
lela komentirati, dejala je le, da je 
za postopek imenovanja pristojen 
svet zavoda. O govoricah, da je iz-
vor vseh zapletov spor med njo in 
županom, pa: »Med nama ni nobe-
nih nesoglasij.«

Od februarja pa vse do objave 
razpisa vodenje hajdinske šole kot 
v. d. prevzema Mitja Vidovič. Novi 
predsednik sveta zavoda Ivan Og-
rinc pravi, da bodo razpis objavili 
v kratkem, predvidoma spomladi.

Hajdina � Nov preobrat v »ravnateljski kriminalki« 

Ravnateljico odstavili, 
šola dobila v. d. ravnatelja
Dramaturškim zapletom na hajdinski šoli kar ni videti konca. Seja sveta zavoda je bila predvidena 
za torek, pa so jo na zahtevo večine članov sveta izpeljali že dan prej. Kljub ugotovitvam inšpekcijske 
službe je dosedanja predsednica sveta predlagala vnovično imenovanje aktualne ravnateljice, a so 
predstavniki občine in staršev zahtevali ponovitev razpisa. In pri tem uspeli. Do takrat pa šole ne 
bo vodila Vesna Mesarič Lorber, pač pa Mitja Vidovič kot vršilec dolžnosti ravnatelja. Je eden izmed 
šestih kandidatov, ki so se prijavili na zadnji razpis za ravnatelja OŠ Hajdina.

Foto: ČG

OŠ Hajdina ima od tega tedna novo, začasno vodstvo.

Albin Dobnik: 
»Kako otroke 
poučujejo učitelji, 
ki ne znajo 
brati ugotovitev 
inšpektorata!?« 

Predsednik sveta staršev 
Albin Dobnik je bil med 
tistimi šestimi člani, ki so 
zahtevali sklic izredne in ne 
korespondenčne seje. Je edini 
od skupaj treh staršev, ki 
so v svetu, ki je od začetka 
mandata. Dva sta namreč 
zaradi vseh teh dogodkov 
v zadnjem času odstopila, 
nadomestila sta ju nova člana. 
Kot pravi Dobnik, se mu je zdel 
tak sklic seje, kot ga je ubrala 
dosedanja predsednica sveta 
Tatjana Habjanič, zelo sporen: 
»Iz vabila je jasno izhajalo, 
da ni nameravala slediti 
priporočilom inšpekcijske 
službe. Predlagala je kar 
potrditev Mesarič Lorberjeve. 
To je nesprejemljivo, saj je 
inšpekcija predlagala ponovitev 
razpisa. Sprašujem se, kako 
takšne učiteljice poučujejo naše 
otroke v prvi triadi, če same ne 
razumejo ali ne sledijo jasnim 
predlogom pristojnih služb. 
Zato smo zahtevali sklic izredne 
seje, da se pogovorimo o vseh 
nepravilnostih.«

Janko Merc: 
»Gre za lov na 
čarovnice!« 

Na zadnji seji občinskega 
sveta je za pojasnila v zvezi 
z dogajanjem na šoli župana 
zaprosil svetnik Janko Merc. 
Sam pravi, da ga vsi ti dogodki 
presenečajo, saj da doslej ni bil 
seznanjen z nezadovoljstvom 
vodstva občine z delom 
ravnateljice: »Svetniki nismo 
vedeli za kakšne težave pri 
vodenju šole. Zdi se mi, da je to 
lov na čarovnice. Tako mi kot 
občani želimo več informacij, 
ljudje kličejo, sprašujejo. 
Verjamem, da je tistim trem 
svetnikom in staršem, ki so 
v svetu zavoda, marsikaj 
jasno. Drugi žal ne vemo, kaj 
se v ozadju dogaja. Vsi so se 
zavili v molk. Osebno se ne 
postavljam v vlogo nekoga, 
ki bi brezpogojno podpiral 
kateregakoli kandidata. Moti 
pa me sam postopek, enostavno 
me zmrazi, ko to spremljam in 
berem v časopisu.«

Foto: ČG

Nov v. d. ravnatelja OŠ Hajdina je 
Mitja Vidovič, sicer doslej zaposlen 
kot učitelj telesne vzgoje v OŠ Cir-
kulane.

Foto: ČG

Župan občine Hajdina Stanislav 
Glažar ne skriva, da z delom Mesa-
rič Lorberjeve v zadnjem času niso 
bili zadovoljni.

Marinič: »Ukrepi 
enaki kot v drugih 
evropskih državah«

Za mnenje o vladnih 
ukrepih ter omejitvah v času 
epidemije smo povprašali tudi 
videmskega župana Branka 
Mariniča. »Menimo, da 
stroka in politika sprejemata 
odločitve, ki so v dani situaciji 
nujne za preprečevanje širjenja 
nalezljive bolezni covid-19. 
Ukrepi, ki jih predlaga stroka 
in jih sprejema politika, so 
podobni kot v večini evropskih 
držav,« je poudaril župan 
občine Videm.

Foto: ČG

Foto: ČG
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Člani LASA-a so potrdili tri ope-
racije, sofi nancirane iz Evropskega 
sklada za regionalni razvoj (ESRR), 
med njimi tudi dve, povezani z ob-
čino Podlehnik. Kot vodilni partner 
je bila občina Podlehnik uspešna 
pri prijavi projekta z naslovom 
Medgeneracijski urbani park, ki bo 
služil igri, druženju in rekreaciji za 
različne generacije. Partnerji pro-
jekta so Društvo upokojencev Pod-
lehnik, OŠ Podlehnik in podjetje 
Kreal. V občini Podlehnik trenutno 
ni prostora na prostem, ki bi omo-
gočal združevanje različnih gene-
racij prebivalcev. V sklopu projekta 
bodo postavili opremo, ki bo vsem 
generacijam omogočala razvoj 
motoričnih sposobnosti, vadbo te-
lesne moči in ravnotežja ter razvoj 
koordinacije gibanja. 

V parku tudi prva igrala 
v občini za otroke

Kot je pojasnil Sebastian Toplak, 
župan občine Podlehnik, bodo 
park uredili pri tamkajšnji osnov-
ni šoli. »Na območju šole in vrtca 
želimo vzpostaviti točko, kjer se 
bodo družile različne generacije. 
Postavili bomo klasična igrala za 
najmlajše otroke, ki jih v občini še 
ni, pa bralno hiško s klopjo za bra-
nje in sprostitev, obnovili bomo 
nogometno in rokometno igrišče. 
Med večjimi zanimivostmi pa bo 
prav gotovo plezalna stena z apli-
kacijo.« Okoli celotnega območja 
bodo zasadili avtohtone sorte 
vinske trte z namenom ohranjanja 

kulturne in naravne dediščine. Na 
občini so prepričani, da bo projekt 
pomembno prispeval k razvoju tu-
rizma, ki ga bodo poleg občanov 
lahko uporabljali tudi turisti, poho-
dniki in kolesarji. 

V prihodnosti bodo namreč na 
tem območju vzpostavili medob-
činsko kolesarsko povezavo in 
kolesarnico z izposojo električnih 
koles v okviru operacije Naša Dra-
va. Rok za izvedbo urbanega parka 
je konec junija 2021. Njegova vred-
nost znaša 73.183 evrov, pri če-
mer bodo večino denarja dobili iz 
evropske blagajne ( slabih 50.000 
evrov).

Turizem Haloze je drugi projekt, 
ki ga sofi nancira LAS Haloze, v ka-
terem občina Podlehnik sodeluje 
kot ena izmed partnerjev s haloš-
kimi občinami Cirkulane, Zavrč in 
Žetale, vodilni partner je občina 
Majšperk. Celotna vrednost pro-
jekta je 177.333 evrov, 80 % inve-
sticije bo sofi nanciral LAS. Občine 
z območja Haloz razvijajo skupno 
blagovno znamko Haloz, s katero 
želijo prodreti na širše trge. Del 
aktivnosti je namenjen promociji 
razpršenih hotelov, kolesarskih 
povezav, nabavi opreme, izobra-
ževanju turističnih vodnikov in 
sommelierjev. Po besedah Toplaka 
je epidemija izvajanje projekta ne-
koliko ustavila, predvsem se zami-
ka trženje produktov.

Invalidom prijaznejša 
občina

Med potrjenimi projekti, za kate-
re bo občina počrpala denar preko 
LAS Haloze, je Dostop za vse, ki ga 
je kot vodilni partner prijavila obči-
na Podlehnik. Njegova vrednost je 
55.682 evrov, odobrenih je 38.795 
evrov. Kot je napovedal Toplak, 
bo izvedba investicije odvisna od 
vremena, najverjetneje pa bo za-

ključena do konca marca. V okviru 
projekta bodo znižali pločnike pri 
prehodih za pešce, izvedli klančine 
in odpravili arhitektonske ovire, ki 
invalidom, starejšim in majhnim 
otrokom na nekaterih mestih ote-
žujejo oz. onemogočajo dostop. 
Cilj investicije je izboljšanje dosto-
pnosti do osnovne šole, vrtca in 
večnamenske dvorane v središču 
občine. V okviru projekta bodo 
uredili tudi pločnik v naselju Sta-
nošina. Del viničarskega muzeja 
na Gorci bo letos poleti dobil novo 
podobo. V okviru projekta Življenje 
viničarjev nekoč, katerega vodilni 
partner je Turistično društvo Pod-
lehnik, bodo opremili in restavrirali 
notranjost hiše. Vrednost projekta 
je 20.585 evrov.

V občini si želijo, da bi jim z ome-
njenimi investicijami, ki jih sofi nan-
cira LAS, uspelo v kraju spodbuditi 
medgeneracijsko sodelovanje, v 
preteklosti so namreč pogrešali 
druženje različnih generacij. Cilj 
večine načrtovanih projektov je 
med drugimi  krepitev turizma v 
domačem kraju, tudi ponudbe pre-
nočišč. Trenutno nimajo za turiste 
na voljo niti ene postelje, še pred 
leti so jih imeli skoraj 100.

Foto: ČG

V središču Podlehnika se bodo lahko družile različne generacije.

Haloze � Občina Podlehnik uspešna na Lasovih razpisih

Že letos Medgeneracijski urbani park
Občina Podlehnik si bo v prihodnjih letih prizadevala za razvoj turizma in medgeneracijsko sodelova-
nje. V ta namen so se odločili za realizacijo več manjših projektov, za njihovo izvedbo pa jim je uspelo 
pridobiti sredstva na razpisih Lokalne akcijske skupine Haloze (LAS). 

Ptuj � Stanje po potresu 

Stavba UE razpokana
Izjemno močan potres, ki je 29. decembra lani prizadel Hr-
vaško, z epicentrom v bližini mesta Petrinja, se je precej 
izrazito čutil tudi pri nas. Čeprav neradi priznamo, je zelo 
verjetno, da bi se na Ptuju v primeru tako močnega potre-
sa na našem območju številne stavbe zrušile kot domine. Že 
tokrat, ko smo bili od epicentra oddaljeni več kot 150 kilome-
trov, so na nekaterih objektih vidne posledice.

»Stanje je pregledal statik. Njegovo stališče je, da je stavba varna za 
uporabo. Na razpoke, ki niso nedolžne, ker lahko segajo v konstrukci-
jo zgradbe, so bile nalepljene plombe z mavcem, da lahko spremljamo 
morebitno širjenje in ugotavljamo potrebo po ustreznih posegih,« je 
o stanju ene izmed najbolj poškodovanih stavb v centru mesta, Slom-
škovi 10, povedal načelnik Upravne enote Ptuj Metod Grah.

Zaradi potresa z magnitudo 6,3 po Rihterju je bilo za kratek čas 
prekinjeno delovanje tako ptujske kot mariborske upravne enote. UE 
Ptuj deluje v zelo stari stavbi, ki je bila grajena leta 1900. O nujnosti 
sanacije poročamo že vrsto let. Takoj po potresu so se zaposleni in 
stranke umaknili iz stavbe, že dan kasneje, v sredo minuli teden, pa je 
UE Ptuj ponovno začela normalno delovati. Čeprav je ocena statikov, 
da je stavba varna za uporabo, pa je zadnji dogodek dodaten dokaz, 
kako zelo nujna bo čimprejšnja sanacija. Poškodbe so se pokazale še 
na številnih drugih objektih v centru Ptuja. 

Foto: ČG

Načelnik UE Ptuj Metod Grah: »Razpoke nikakor niso nedolžne.«

Medtem ko je večina občin v 
Spodnjem Podravju našla pot, da 
so se otroci srečali z Božičkom ali 
dedkom Mrazom ter prejeli darila, 
so se v občini Gorišnica odločili, 
da tradicionalnega božičkovanja 
z obdarovanjem otrok v letu 2020 
ne bo. »Mi smo prireditev vedno 
organizirali v dvorani, priredili 
predstavo za otroke, sam sem jim 
voščil lepe praznike, Božiček ozi-
roma dedek Mraz je potem otroke 
obdaril. Ker prireditve v takšnem 
obsegu ni bilo moč izvesti, smo 

vse odpovedali. Tudi drugih de-
cembrskih dogodkov na občini ni 
bilo. Vse stike omejujemo zgolj na 
najpomembnejše. Nismo se želeli 
izpostaviti tveganju, da bi se ljud-
je zbirali. Temu, da bi otroke obi-
skali po domovih in darilo obesili 
na kljuko, pa nisem naklonjen. Če 
je prireditev, naj bo takšna, kot je 
vedno bila: da se otroci zberejo in 
nekaj doživijo. Da se darila nastavi-
jo pred vrati ali na kljuko, to zame 
ni obdarovanje,« je povedal župan 
Kokot. Dodal je še, da bodo tradi-

cijo decembrskih druženj z najmlaj-
šimi v bodoče ohranili, seveda če 
bodo razmere to dovoljevale.

Večina občin Sp. Podravja je ot-
roke decembra sicer obdarila. Po-
nekod so organizirali drive-in Božič-
ka (Ormož, Markovci), ko je dobri 
mož darila otrokom delil kar v avto-
mobile. V Kidričevem se je Božiček 
v spremstvu palčkov s kočijo peljal 
skozi vsa naselja, v adventnem času 
so lahko otroci na spletu spremljali 
praznične vsebine. V občini Videm 
je dobri mož potoval s kočijo in se 

pred vaškimi ali gasilskimi domovi 
srečal z otroki ter jih obdaril. Po-
dobno je bilo v občinah Podlehnik, 
Žetale in Zavrč. V Cirkulanah in Vi-
tomarcih so za prevoz Božička pos-
krbeli gasilci, oglasil se je kar na do-
movih otrok. V dornavski občini so 
za dostavo daril po domovih prav 
tako poskrbeli gasilci kot palčki in 
Božički. Praznični video program 
so pripravili tudi na Ptuju, darila za 
otroke pa so starši osebno dvignili 
na upravi vrtca. 

Gorišnica � Zakaj ni bilo obdarovanja otrok

»Darilo pri vratih ni obdarovanje«
V občini Gorišnica pred božično-novoletnimi prazniki tradicionalnega obdarovanja otrok niso izvedli. »Zaradi možnosti širjenja okužb nismo upali tvegati. Prireditve 
z 200 otroki in starši ni bilo moč izvesti, temu, da bi darila razdeljevali po domovih, pa nisem naklonjen,« je pojasnil gorišniški župan Jože Kokot.

Foto: ČG 

Božička v Gorišnici letos ni bilo. (Fotografi ja je simbolična.)

Ptuj � Spletna kamera pri pešmostu

Pogled v živo preko spleta 
Pogleda na znamenito veduto s ptujskih gradom in na enega 
osrednjih ptujskih trgov poslej nista dostopna le obiskoval-
cem Ptuja, ampak tudi vsem, ki bi utrip enega najstarejših 
slovenskih mest želeli spremljati virtualno. 

Zavod za turizem Ptuj je namreč v sodelovanju s televizijo PeTV 
pri peš mostu čez Dravo in na Mestnem trgu postavil kameri. Kameri 
preko spletne povezave v živo vse dni v letu prikazujeta ti dve pre-
poznavni turistični točki Ptuja. „Trenutne epidemiološke razmere žal 
še vedno ne omogočajo, da bi obiskovalci od drugod lahko v živo ob-
čudovali lepote našega starodavnega mesta. Odločili smo se izkoristiti 
možnosti, ki nam jih ponuja splet, in jim približati turistično destinacijo 
Ptuj vsaj virtualno. Seveda v upanju, da obiskovalce navdahnemo za 
obisk v živo takoj, ko bo le mogoče,“ je ob tem sporočila direktorica 
ptujskega zavoda za turizem Tanja Srečkovič Bolšec.

Za izvedbo postavitve dveh kamer in tehnično podporo pri projektu 
je poskrbela televizija PeTV, ki deluje v okviru javnega podjetja Javne 
službe Ptuj.  

Foto: ČG

V muzeju na Gorci bo kmalu urejena viničarska soba. 
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Na plečih otrok in mladine
O pomanjkanju gibanja med slovenskimi otroki in 

mladino je bilo prelitega že veliko črnila, in to še krepko 
pred pojavom virusa. Veliko pozornosti se je namenjalo 
kritiki, češ da se premalo gibljejo, so predebeli, niso te-
lesno sposobni in še kaj. Če verjamemo v vzročno pove-
zavo med gibanjem in zdravjem, prihaja na tem mestu 
do paradoksa brez primere. Če kdaj, potem je bilo v letu 
2020 zdravje postavljeno na prvo mesto, gibanje pa očitno 
pozabljeno zelo nizko na prioritetni lestvici. Ampak brez 
skrbi, ne najnižje. Glede na to, da so fi tnesi vrata že lahko 
odprli in da zavoljo rekreacije trenutno lahko potujemo 
po regiji, očitno obstaja nekaj, kar je za naše odločevalce 
po pomembnosti rangirano še nekoliko nižje. Šola.

Po skoraj treh mesecih šolanja na daljavo in zaprtih 
ali vsaj krepko omejenih možnostih za šport in rekreacijo 
je jasno, da zdravje otrok in mladine pač ni pomembno. 
Enako ne izobraževanje, čeprav naj bi tukaj šlo za temelj-
no človekovo pravico. Če bi bilo zares šteto kot prioriteta, 
bi se prioritetno poskrbelo, da se otroci vrnejo v šolske 
klopi.K
o
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Ormoško � Športne površine so v večini odprte

Množični športi so 
prepovedani
Ali so ali bodo zunanje športne in igralne površine odprte za 
javnost, je odločitev, ki je v času epidemije ostala v domeni 
občin. Tudi na ormoškem koncu so se občine odločale po svoji 
meri in po pričakovanjih različno. 

Na območju občine Središče ob Dravi ostajajo vse športne in igralne 
površine zaprte. Tako so preprečili možnost tveganja, da bi se med 
rekreacijo na javnih površinah širila okužba. V Ormožu in v Svetem To-
mažu pa so ubrali drugačno pot. V obeh občinah so športne površine 
ostale odprte, s tem da so v veljavi stroga pravila. Ključno pri tem je, 
da se športniki in rekreativci ne družijo. V Svetem Tomažu so za ta 
namen odločili tudi za jasno prepoved igranja množičnih iger, kot so 
nogomet, košarka in odbojka, tek in ostale individualne športne aktiv-
nosti pa so dovoljene.

Nekoliko manj možnosti za gibanje na javnih površinah imajo naj-
mlajši občani. Na območju občine Sv. Tomaž ni zanje posebej prilago-
jenih površin z igrali, kot že omenjeno, so v Središču ob Dravi igrala 
zaprta. Na območju občine Ormož je več javnih igralnih površin, a 
uporaba je zelo omejena s strogimi pravili. »Potreben je reden nadzor 
igralnih površin, da ne bi slučajno prihajalo do druženja ali tesnejših 
stikov članov različnih družin ali skupin, kar je za zdaj prepovedano 
zaradi epidemiološke rizičnosti,« so povedali na občini Ormož. Po-
sledično redko srečamo otroka pri igri na igralih. Kaže, da se le redki 
opogumijo in jih uporabijo.

Foto: KG

Žalostno realnost prikazuje fotografi ja praznega športnega parka v 
Miklavžu pri Ormožu.

Predlogi za izboljšanje 
položaja mladih

- več dogodkov, povezanosti, možnosti izobraževanja, 
delovna mesta, stanovanja;

- kolesarske steze, pločniki, javna razsvetljava;
- park, kino, plesni tečaji, joga, pilates, steza za rolkanje, 

kolesarjenje, vozičkanje;
- mesto mladim v volilni komisiji (da bi starejši mladim dali 

prednost).

Občina Cirkulane se je vprašanja 
lotila sistematično, zato so izde-
lali Strategijo za mlade in mlade 
družine. Cilj je tudi, da postanejo 
mladim prijazna občina. »Mladi so 
v lokalnih skupnostih pomemben 
del prebivalstva, saj pogosto z 
aktivnim udejstvovanjem, ideja-
mi, prodornostjo in razmišljanjem 
izven okvirov predstavljajo gonilo 
razvoja,« je prepričana županja An-
tonija Žumbar.

V strategiji so zbrali nekaj za-
nimivih statističnih podatkov o 
mladih v občini Cirkulane. Po po-
datkih iz junija 2020 dobra četrtina 
prebivalcev (28 %) sodi v starostno 
skupino od 15 do 39 let. Mladostni-
kov, ki so v dobi srednješolskega 
izobraževanja, to je med 15 in 19 
leti, je 92. Mladih med 20. in 24. 
letom je 99. V starostnem obdobju 
od 25 do 39 let ima občina 474 pre-
bivalcev. V šolskem in študijskem 
letu 2019 / 20 so imeli v občini 90 
dijakov in 64 študentov. Od vseh 
665 mladih med 15. in 39. letom jih 
je delovno aktivnih 435.

Prakso bi opravljali 
doma, želja po 
coworking prostoru

Občina Cirkulane je za pripravo 
strategije med mladimi izvedla 
anketo, med drugim za področji 
izobraževanja in zaposlovanja. 
Ugotovitev je, da mladi pogreša-
jo možnosti opravljanja študijske 
prakse in pripravništev v doma-
čem kraju. Dejstvo pa je, da v ob-
čini za vse poklice tudi ni primernih 
delovnih mest. Mladi so v anketi 
predlagali, da bi se vzpostavil tako 
imenovani coworking space (pros-
tor – pisarna z vso tehnično in ko-
munikacijsko opremo, v katerem 
lahko ustvarja in dela več poslov-
nih subjektov).

Društva jih ne zanimajo, 
volitev se udeležujejo 
vestno

V društvenem življenju se mladi 
iz občine Cirkulane ne udejstvujejo 
preveč (le slaba petina), kot razlog 
so navedli pomanjkanje časa in ne-
zainteresiranost za vsebine, s kate-
rimi se lokalna društva ukvarjajo. 
Velika večina jih je izrazila interes 
za delo v mladinski organizaciji, če 
bi ta v kraju obstajala in imela svoje 
prostore. Sicer pa so sodelujoči v 

anketi pohvalili delo športnega in 
kulturnega društva ter njuna priza-
devanja za delo z mladimi.

Čeprav politika slovenske mladi-
ne ne zanima in je tovrstni interes v 
primerjavi z drugimi evropskimi dr-
žavami na zelo nizki ravni, so v Cir-
kulanah nad anketnimi odgovori 
na vprašanje mladi in politika zelo 
presenečeni. Vsi anketiranci so od-
govorili, da se udeležujejo volitev. 
So pa tudi mnenja, da niso dovolj 
vključeni v odločanje na lokalni 
in državni ravni, čeprav po drugi 
strani odločitve na lokalni ravni v 
veliki meri spremljajo. »Vsekakor 
bi bili torej pripravljeni sodelovati v 
delovni skupini za mladinska vpra-
šanja, ki bi delovala kot posveto-
valno telo v občini,« ugotavljajo na 
občini Cirkulane.

Manjkajo stanovanja, 
avtobusne linije 
neustrezne

Anketni vprašalnik se je med 
drugim dotaknil stanovanjske 
problematike. Večina vprašanih 
stanuje pri starših ali skrbnikih, s 
trenutnim bivanjskim statusom 
so zadovoljni. Če bi jim fi nančno 
stanje omogočalo, bi se v glav-
nem osamosvojili. V odgovorih 
so navedli, da si v kraju želijo več 
stanovanj za mlade ali stanovanj-
skih hiš – dvojčkov. Zanimivi, ne pa 

Foto: Sta/M24 

Po mnenju županje Antonije Žumbar bi lahko oblikovali mladinsko delovno skupino, ki bi sodelovala z vodstvom 
občine in vzpostavili mladinsko organizacijo. Za potrebe mladih bi nadgradili vsebine na občinski spletni strani in 
družbenih omrežjih. Med počitnicami bi lahko organizirali mladinske delavnice za otroke, ki bi jih izvajali prosto-
voljci, starejši od 15 let.

Cirkulane � Strategija za mlade in mlade družine

Kako mladino obdržati na podeželju
V podeželskem okolju ni občine, ki si ne bi prizadevala, da mladi ostanejo in ustvarjajo v rojstnem 
kraju. Mestna središča z dobro plačanimi delovnimi mesti so podeželju postopoma odščipnila lep 
del prebivalstva. Zato je mantra podeželskih občin še toliko intenzivnejša: kako mladim stopiti 
nasproti, da bi ohranjali življenje na podeželju?

Možnost subvencije 
za nakup mleka

Mlade družine se največkrat srečujejo s stanovanjsko pro-
blematiko. Tudi na tem področju jim želi lokalna skupnost iti 
nasproti. Ena od možnosti je, da bi občina komunalno ure-
dila nezazidana stavbna zemljišča in jih ponudila mladim v 
odkup. Razmišljajo tudi, da bi preverili razpoložljivost pra-
znih stanovanjskih hiš na območju občine. Nekaj možnosti 
za finančno pomoč mladim družinam je pri oblikovanju cen 
varstva otrok v vrtcu, dobrodošla je ideja o sofinanciraju na-
kupa mleka v prahu (mlečnih preparatov), če mati otroka ne 
doji. »S subvencijo za nakup mlečnih preparatov bi zlasti v 
socialno ogroženih družinah pripomogli k zdravemu razvoju 
dojenčka in zmanjšanju obolevnosti zaradi nepravilne pre-
hrane,« je prepričana županja Žumbarjeva.

Foto: Dreamstime/M24

»Če ne bi spoštovali pravil, bi površine zaprli!«
Očitno prebivalci s spoštovanjem omejitev nimajo posebnih težav. 

Sankcije sicer lahko odreja zdravstvena inšpekcija in policija, vendar 
pa redarska služba in občinska inšpekcija nenehno spremljata doga-
janje. »Za zdaj lahko rečem, da se na športnih površinah pravila upo-
števajo. Druženja tako rekoč ni, srečamo pa lahko veliko tekačev,« je 
povedala Jana Čavničar, občinska inšpektorica. Dodala je, da se je v 
tem času povečalo število sprehajalcev in da zbiranja otrok na igralih 
ni. »Občani spoštujejo to odločitev, če je ne bi, bi take javne površine 
zaprli,« je dejala Čavničarjeva.

Ne glede na občinske odloke o uporabi športnih površin pa imajo 
otroci in mladina na Ormoškem še vedno veliko možnosti za gibanje. 
Povečini namreč prebivalci živijo v individualnih hišah z vrtovi, neokr-
njena narava pa tudi ni predaleč stran. A sprehodi in tek v naravi ot-
rokom ne omogočajo enako kakovostnega gibanja kot organizirana 
vadba ali za najmlajše plezanje po igralih. Pri tem ne gre prezreti moti-
vacije, ki jo dajeta druženje in tekmovalnost. 

tudi presenetljivi, so odgovori za 
področje mobilnosti. Večina jih za 
prevoz v šolo in na delovno mesto 
uporablja osebni avtomobil. Javni 
prevoz potrebam ne zadostuje, 
morda bi ga več koristili, če bi prila-
godili in dopolnili vozni red. Mladi v 
občini pogrešajo kolesarske steze.

Kje občina vidi rešitve
Vodstvo občine meni, da bi bilo 

nekatere pobude, ki so jih mladi 
navedli v anketi, možno uresniči-
ti. Delovno prakso bodo v največji 
možni meri omogočili v občinski 
upravi in pri podjetjih, ki delujejo 
v občini. Šolajočo mladino lahko 

spodbujajo s štipendijami in po-
delitvijo županjinih priznanj. Na 
področju zaposlovanja fi nancirajo 
programe javnih del, ki so name-
njeni aktivaciji dolgotrajno brezpo-
selnih oseb. Občina lahko pomaga 
s subvencijami za samozaposlitve 
in zaposlitve, začetne investicije, 
inovacije, naložbe … 

Zanimiva je ideja o coworking 
prostoru, saj mladim, ki so polni 
idej, nemalokrat manjka zagonski 
kapital. Skupni delovni prostor 
(coworking) bi po mnenju župa-
nje Žumbarjeve bilo v prihodnosti 
možno zagotoviti v enem od pro-
storov, ki so v občinski lasti.
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V teh oteženih razmerah, ko-
ronakriza je najbolj prizadela turi-
zem, je še toliko pomembnejše, da 
turistični ponudniki nadgrajujejo 
svojo kakovost v ponudbi in stori-
tvah ter iščejo nove izzive in poti, 
da se bodo turisti oz. obiskovalci 
ponovno vrnili v kar največjem 
številu.

Priznanje zaposlenim v gostin-
stvu, hotelirstvu in turizmu je pre-
jelo 11 zaposlenih, od tega trije iz 
Term Ptuj. 

Natakarica Tinka Horvat, ki se je 
medtem upokojila, je bila v strežbi 
v Termah Ptuj zaposlena od leta 
2007. Odlikovala se je po strokov-
nem, zavzetem in prijaznem delu 
in odnosu do gostov. Vedno jim 
je znala predstaviti in priporočiti 
najboljšo ponudbo v restavraciji in 
aperitiv baru, kamor veliko Ptujča-
nov zahaja na Primusovo tortico in 
eno najboljših kav daleč naokrog, 
ovenčano z vrsto zlatih in srebrnih 
priznanj Gostinsko-turističnega 

zbora Slovenije. Robert Žibrat, ki 
vodi kuhinjo Term zadnjih pet let, 
je s svojim strokovnim in praktič-
nim znanjem bistveno prispeval k 
dvigu kakovosti storitev v grand 
hotelu Primus. Uvedel je številne 
novosti, ki so se pomembno odra-
zile v dvigu ugleda gostinske po-
nudbe, sam hotel pa uvrstile med 
najboljše ponudnike gostinskih 
storitev v lokalnem in širšem oko-
lju. Svoje znanje uspešno prenaša 
tudi na sodelavce. Pod njegovim 

vodstvom konstantno nadgraju-
jejo program Bodimo Fit – zdrava 
hrana za dobro počutje, ki so ga 
razvili skupaj z nutricionistko Moj-
co Cepuš, in tematske nedeljske 
brunche, ki so prava uspešnica na 
Ptuju. 

Že več kot dvajset let pa je v Ter-
mah Ptuj zaposlen Leopold Šmi-
goc, vodja operativnega vzdrže-
vanja. Izredno delovno, zavzeto 
in odgovorno skrbi za to, da vse 
tehnično brezhibno deluje in za 

udobje gostov. Še posebej pa se 
je izkazal v času zaprtja destinacije 
zaradi epidemije, ko je bila večina 
delavcev na čakanju, saj je skoraj 
vsak dan prebil v termah in skrbel 
za delovanje vseh sistemov ter za 
urejanje prostorov in okolice. Ak-
tivno je sodeloval pri prenovi indi-
vidualnih mobilnih hišic v Termah 
Ptuj, ki so vedno bolj priljubljena 
oblika kampiranja, še posebej pri 
družinah. Ponujajo namreč stik z 
naravo in svobodo kot pri šotor-

Slovenija, Ptuj � Prejemniki priznanj 67. Gostinsko-turističnega zbora

Priznanja za dvig kakovosti ponudbe in storitev
Sava Hotels & Resorts, največja turistična skupina, v okviru katere delujejo tudi Terme Ptuj, je tudi na lanskem, že 67. Gostinsko-turističnem zboru 
prejela več priznanj. Zelo so ponosni, da so tako kot že v prejšnjih letih tudi v letu 2020 svojo kakovost in odličnost v ponudbi potrdili z več priznanji, ki 
so zagotovo potrditev dobre strategije podjetja, kakovostnih programov in odličnih turističnih delavcev, brez katerih turizma ni. 

Foto: Črtomir Goznik

Tinka Horvat, upokojena natakarica, Terme Ptuj

Sgermobil v Qcentru Ptuj  
je z vami povezan tudi v teh  

Vsako novo leto prinaša novoletne zaobljube in cilje, ki jih pišemo še v zadnjih
dnevih starega leta. Tokratno novo leto se je začelo drugače, kot smo vajeni
in dana situacija nam trenutno onemogoča izpolnitev nekaterih želja oz. ciljev.
Kljub nekoliko drugačnemu začetku so naši cilji enaki, in sicer v celoti zadovo-
ljiti potrebe naših strank na področju mobilne telefonije.

Pri tem se trudimo, da naše po-
slovalnice delujejo nemoteno. 
Ob upoštevanju vseh varno-
stnih ukrepov smo za vas uredi-
li brezstična prevzemna mesta, 
kjer lahko opravite vse storitve 
Telekoma Slovenije in izkoristi-
te širok nabor produktov, ki jih 
nudimo.

Za tiste, ki še ne veste, naše po-
slovalnice (kar osem jih je) so 
po skoraj vsej Sloveniji. Ena iz-
med njih je tudi na Ptuju, in si-
cer v Qcentru v Puhovi ulici.

Ekipa naših prodajnih sveto-
valcev vam je v teh koronskih 
časih na voljo preko telefona 
ali e-pošte za kakršenkoli na-
svet ali informacijo. Tako lahko 
enostavno, na daljavo opravite 
nakup aparata s sklenitvijo no-
vega naročniškega razmerja ali 
podaljšanjem že obstoječega.

Pri tem vam naši strokovni sve-
tovalci pomagajo izbrati naju-
streznejši paket ter aparat, ki bo 
zadovoljil vsem vašim željam. 
Hkrati pa izberete tudi ustre-
zno zaščitno opremo, da bo vaš 
novi telefon ostal zaščiten in 
vam bo dolgo služil.

Veliko nas je primoranih opra-
vljati svoje delo od doma, zato 
verjamemo, da vam lahko po-
nudimo najboljše rešitve glede 
hitrosti interneta v izbranih pa-
ketih NEO in NEO SVET, da bo 
vaš delovnik od doma potekal 
gladko in brez zatikanja.

Za svoje stranke smo tudi v teh 
časih poskrbeli za nemoteno 
plačilo položnic Telekoma Slo-
venije brez provizije. Plačevanje 
vam omogoča brezstični plačil-

ni avtomat pred našo posloval-
nico.

Bodite prvi z najnovejšim apa-
ratom, prvi z najhitrejšim in-
ternetom in predvsem bodite
v prvem omrežju Slovenije.

Trudimo se ohranjati trdno za-
upanje svojih strank, zato smo
vam z veseljem v poslovalnici
Qcentra Ptuj na voljo tudi ob
teh nepredvidljivih časih.

Ostanimo povezani!

Ker je ptujski zdravstveni dom 
v preteklosti zavarovalnico že leta 
neuspešno prosil za širitev progra-
ma, so se zdaj v regiji odločili za 
to, da občine same pokrijejo nekaj 
manj kot 50.000 evrov, kolikor bo 
letno stalo izvajanje službe. Za ob-
čane občin, ki bodo prispevale po 
0,55 evra na občana, bo storitev 
brezplačna.

Kot poudarja direktorica zdra-
vstvenega doma Metka Petek 
Uhan, je dežurna ambulanta na-
menjena nujnim stanjem, pri če-
mer je potrebno predhodno tele-

fonsko naročilo. Med nujna stanja 
tako sodijo vnetje z oteklino, mo-
čan zobobol, pri katerem analgetik 
ne pomaga, krvavitev po puljenju 
zoba, ki se ne ustavi sama, ter po-
škodbe zob.

V dežurno službo so vključili 13 
razpoložljivih zobozdravnikov, ki 
so zaposleni pri njih, računajo pa 
tudi na koncesionarje na primarni 
ravni zobozdravstvene dejavnosti, 
saj je teh kar 20. Slednji v preteklo-
sti temu niso bili naklonjeni, saj so 
prepričani, da je Maribor dovolj 
blizu, da dežurna ambulanta na 

Ptuju ni potrebna. Petek Uhanova 
za zdaj še nima informacij, ali je bil 
s koncesionarji dosežen kakšen 
dogovor, saj se z njimi pogovarjajo 
občine, ki so jim dodelile koncesi-
jo, prepričana pa je, da se bodo 
vendarle tudi oni priključili v delo 
ambulante. 

»V prvih dveh vikendih je prišlo 
kar nekaj bolnikov, kar kaže na to, 
da je bilo odprtje potrebno. Še po-
sebej, ker so se nam pridružile tudi 
vse tri ormoške občine,« je še deja-
la Petek Uhanova.

Ptuj � Dežurna zobozdravstvena ambulanta dela

Za začetek dela 13 zobozdravnikov
Občani Spodnjega Podravja so z letošnjim letom dočakali začetek obratovanja dolgo 
pričakovane dežurne zobozdravstvene ambulante, ki jim bo poslej ob sobotah, nede-
ljah in praznikih v Zdravstvenem domu Ptuj na voljo med 8. in 12. uro. Denar so dale 
občine, saj je Ptuj ena od dveh mestnih občin, ki jima zdravstvena zavarovalnica ne 
pokriva stroškov.

Foto: ČG

Splošni dogovor med 
zavode, ki izvajajo dežurne 
zobozdravstvene službe, 
namreč uvršča zdravstvene 
domove v Ljubljani, Mariboru, 
Celju, Kopru, Murski Soboti, 
Novi Gorici, Novem mestu, 
Slovenj Gradcu in Kranju, 
ne pa tudi Velenja in Ptuja. 
Prebivalci spodnjega dela 
Podravja so zato doslej morali 
v primeru nujne potrebe po 
zobozdravniku v Maribor.

Foto: Črtomir Goznik

Robert Žibrat, vodja kuhinje, Terme Ptuj
Foto: Črtomir Goznik

Leopold Šmigoc, vodja operativnega vzdrževanja, Terme Ptuj 

V kategoriji priznanje 
gostinskim hotelskim in 
turističnim podjetjem 
organizacijam in izobraževalnim 
institucijam so prejeli priznanje 
za dve večji prenovi v letu 2020 v 
avtentični in trajnostni zgodbi: 
Hotel Park, Sava Hoteli Bled in 
Hotel Histrion, St. Bernardin resort 
Portorož. 

Park hotel na Bledu je z 217 
sobami največji hotel na Bledu, od 
tega jih je polovica posvečena vodi. 

Hotel Histrion pa je največji 
hotel na slovenski obali. Z vseh 
strani je obkrožen z neskončno 
modrino morja in pripoveduje 
zgodbo edinstvenih lepot in 
doživetij Istre. 

jenju, vendar tudi apartmajsko 
razkošje in manjšo izpostavljenost 
vremenskim vplivom, so še obra-
zložili v PR oddelku Sava Turizem, 
d. d.

Znak kakovosti za leto 2021 Lo-
kalna gastronomija v hotelih pa so 
prejele Terme 3000 – Moravske 
Toplice.
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Motivacije za učenje na daljavo 
vse manj

Za sproščanje ukrepov po posameznih regijah bo treba najprej 
na nacionalni ravni izpolniti kriterij manj kot 1.350 okužb s 
koronavirusom v povprečju na dan v zadnjih sedmih dneh in manj 
kot 1.200 hospitaliziranih bolnikov s covidom.

Kdaj bo kakšna od statističnih regij dosegla rdečo oziroma 
oranžno fazo, bo vlada preverjala sproti, da se bodo pristojni lahko 
dobro pripravili na odpiranje in izvedli testiranje šolskega oziroma 
vrtčevskega osebja. 

Predsednica Društva ravnateljev Ptujskega območja Ivanka 
Korez izpostavlja, da si večina ravnateljev vsekakor želi 
čimprejšnje postopno odpiranje šol, predvsem prve triade in nato 
še vseh ostalih razredov: »Opažamo, da iz dneva v dan motivacija 
pada tako pri učencih kot učiteljih.« 

Foto: Črtomir Goznik

»Vsekakor se mi ne zdi najbolj 
pošten način, da bi se šole odpirale 
glede na to, kako ugodna je epide-
miološka slika v posamezni regiji. 
Šole bomo znova v neenakoprav-
nem položaju, saj bodo nekatere 
lahko izvajale pouk v razredih, 
druge pa ne,« je odpiranje šol po 
regijah komentirala Ivanka Korez, 
predsednica Društva ravnateljev 
ptujskega območja in ravnateljica 
OŠ Cirkovce. 

Želja večine ravnateljev: 
pouk v šolah

Razmere na šolah v Podravju so 
podobne, tako poročajo ravnatelji 
in ravnateljice na tedenskih sreča-
njih društva. Nikakor pa niso naklo-
njeni ideji, da bi polovica učencev 
prihajala v šolo, druga polovica pa 
bi delala od doma t. i. model C). To 
bi bila po besedah Korezove za uči-
telje prevelika obremenitev.  Izvaja-
nje pouka v manjših skupinah pa je 
za veliko šol praktično nemogoče 
zaradi prostorskih omejitev. »Želja 
večine ravnateljev je, da pouk po-
teka nemoteno znotraj razredov, 
seveda ob strogem upoštevanju 
vseh ukrepov. Dejstvo je, da znot-
raj razreda v večini šol ni mogoče 
zagotavljati 1,5 metra razdalje med 
učenci,« je povedala Korezova. 

Ravnatelji imajo sicer več težav 
zaradi komunikacije z Ministr-

stvom za izobraževanje, šolstvo in 
šport. Okrožnice glede zaprtja oz. 
odprtja šol večinoma dobivajo pre-
pozno, veliko večino informacij pa 
najprej izvedo iz medijev. 

Kustečeva govori eno, 
dejstva drugo

»Pozno v noč gledamo vsa mo-
goča poročila, da bi pridobili čim 
več verodostojnih informacij gle-
de odpiranja šol. Šolska ministrica 

Foto: ČG

Ravnateljica OŠ Ljudski vrt Tatjana Vaupotič Zemljič prehitremu odpira-
nju šol ni naklonjena.

Podravje, Ptuj � V osnovnih šolah namesto motivacije vse več apatije

Ravnatelji opozarjajo: slaba 
komunikacija s šolskim ministrstvom
Osnovnošolci se v tem šolskem letu že tri mesece šolajo od doma. Vlada Republike Slovenije pa izo-
braževanje na daljavo podaljšuje iz tedna v teden. V zadnjem obdobju je sicer veliko govora o tem, 
da naj bi se osnovne šole (za začetek vsaj prva triada) odpirale selektivno – po regijah z najboljšo 
epidemiološko sliko. Čeprav je šolska ministrica Simona Kustec še pred dobrim mesecem in pol go-
vorila o tem, da je odpiranje le določenih šol po posameznih regijah protiustavno, zdaj kaže, da se 
zna zgoditi prav to. Glede na to, da se vlada še ni poenotila, na kakšen način in kako bo potekalo 
odpiranje šol, se temu primerno odzivajo tudi ravnatelji. 

Podravje, Ptuj � Javna dela oddana

Največ bolnišnici 
in domu upokojencev
Za pomoč pri omilitvi posledic epidemije covid-19 je bilo 
na našem območju sprejetih 24 ponudb za javne delavce. 
Največ jih bo delalo v ptujski bolnišnici in Domu upoko-
jencev Ptuj, nekaj jih bo enoletno zaposlitev imelo v dveh 
ormoških zavodih. Prav vse prispele ponudbe v tem sklopu 
so bile sprejete. Ne bo pa tako v preostalih sklopih. Doslej je 
bilo odobrenih skupaj 48 javnih del, kar je manj kot polo-
vica glede na lanskoletne številke. A postopek še ni v celoti 
zaključen.

V letu 2020 je bilo na ptujski službi Zavoda RS za zaposlovanje 
(ZRSZ) sprejetih 56 programov javnih del za 83 delovnih mest. Na 
teh je bilo zaposlenih 105 dolgotrajno brezposelnih oseb. »Tudi v 
letu 2021 načrtujemo podobno število, seveda v upanju, da se bodo 
lahko vsa dela čim prej začela izvajati. V minulem letu zaradi razmer, 
zlasti v jesenskih mesecih, ni bilo mogoče izvajati vseh prijavljenih 
programov javnih del in so izvajalci odstopili od pogodb,« pojasnjuje 
Tomaž Žirovnik, direktor območne službe Ptuj ZRZZ. 

Letos je sicer za našo regijo predvidenih manj sredstev kot lani. 
Za koliko delovnih mest bodo zadostovala, še vedno ni povsem 
jasno. Javno povabilo za javna dela namreč obsega tri sklope: 
socialnovarstveni programi, ostali programi ter posebni sklop, ki se 
fi nancira iz interventnih javnih sredstev (covid-19). 

Za pomoč pri omilitvi posledic epidemije bodo 
zaposlili 24 javnih delavcev

Letos je za javna dela razpisan poseben sklop, ki se fi nancira 
iz interventnih javnih sredstev (covid-19). Namenjen je za pomoč 
pri omilitvi posledic epidemije. V njem so na zavodu prejeli sedem 
ponudb. Prav vse so bile odobrene. Skupaj bodo na ta račun zaposlili 
24 javnih delavcev. Od tega jih bo deset v ptujski bolnišnici, pet v DU 
Ptuj, preostali pa bodo zaposleni v CSO Ormož in ormoški psihiatrični 
bolnišnici. »To so že odobreni programi, za katere v tem tednu že 
poteka pošiljanje sklepov o sprejemu ponudb in sklepanje pogodb. 
Za sklop ostali programi pa še ni končnega seznama odobrenih, saj 
še teče rok za dopolnitev ponudb in postopek izbora še ni končan,« 
pravijo na ptujski službi ZRSZ.

Foto: ČG 

Javni delavci bodo pomembna pomoč tudi v Domu upokojencev in ptujski 
bolnišnici. 

Foto: Črtomir Goznik

Učilnice v osnovnih šolah bodo še samevale.

Za ostale programe je namreč prispelo več ponudb, kot je 
razpoložljivih sredstev za pokrivanje stroška plač javnih delavcev, 
zato je bilo treba opraviti točkovanje. Prejeli so 41 ponudb na javno 
povabilo, sprejetih bo približno polovica; okrog 25. »Če prejmemo 
še kakšna dodatna sredstva za izvajanje programov javnih del v letu 
2021, pa bo sprejetih še nekaj dodatnih ponudb,« posebej poudarja 
Žirovnik. Za ponudbe, ki ne bodo sprejete, bodo prijavitelji prejeli 
obvestilo oziroma sklep o neizboru z obrazložitvijo. 

Socialnovarstveni programi: 24 odobrenih 
javnih del

Zaključen je postopek izbora za socialnovarstvene programe, ki 
so se odzvali na povabilo in bi pri svojem delu potrebovali pomoč 
javnih delavcev. Na tej podlagi bo za leto dni zaposlitev imelo 24 
dolgotrajno brezposelnih oseb. Največ, sedem jih bo delalo na 
Centru za socialno delo Spodnje Podravje. Eden manj, torej šest v 
Domu upokojencev. Če k tem prištejemo še tiste, ki so jih prejeli na 
podlagi drugega sklopa (omilitev posledic epidemije), bodo torej v 
letu 2021 imeli v ptujskem domu skupaj 11 javnih delavcev, ki jih še 
kako potrebujejo. Tudi v bolnišnici bodo imeli za socialnovarstvene 
programe zaposlena dva dodatna delavca. Skupaj jih bodo v letu 
2021 imeli 12.

Ostalim uspešnim prijaviteljem so odobrili enega ali dva javna 
delavca, gre za društvo Ars vitae, Sonček, Vitis, Ozara, Ljudsko 
univerzo Ptuj … 

na televiziji recimo pove, da smo 
šole o zadevah že obveščene, jaz 
pa na svojem računalniku nimam 
nič,« opozarja ravnateljica OŠ Že-
tale Stanislava Klemenčič, ki ob 
tem še dodaja, da bi v Žetalah lah-
ko pouk izvajali ves čas neprekinje-
no, saj ima šola le 99 učencev in bi 
tako lahko zagotavljali tudi ustre-
zne oz. zahtevane razdalje med 
učenci. V posameznih razredih na 
žetalski šoli je namreč največ 17 ot-
rok, v OŠ Ljudski vrt Ptuj jih je npr. 
27 ali več.

»Vsak dan v šoli bi bil dobrodo-
šel. Imamo namreč veliko otrok s 
posebnimi potrebami, ki imajo z 
učenjem na daljavo veliko težav. 
Ti otroci imajo največji primanjkljaj 
znanja in šolsko leto je zanje naj-
verjetneje izgubljeno. Prav tako je 
v naši občini še vedno veliko belih 
lis, zato imamo veliko težav z vzpo-
stavitvami internetnih povezav, 
kar otežuje učenje od doma,« je 
dodala Klemenčičeva.

Najprej cepiti učitelje, 
nato odpreti vrata šol?

Tatjana Vaupotič Zemljič, rav-
nateljica OŠ Ljudski vrt Ptuj z 901 

učencem, je glede odpiranja šol 
po regijah negotova: »Če si v tisti 
regiji, ki se bo odprla, boš vseka-
kor za, v nasprotnem primeru, pa 
boš zatrjeval nasprotno.« Po nje-
nem mnenju bi bilo najbolje, da bi 
najprej vsem učiteljem omogočili 
cepljenje proti koronavirusu, nato 
pa bi šole odprli. Prepričana je tudi, 
da šol nikakor ne smemo odpirati 
na silo. »Če zbolijo učitelji, se bo 
zgodilo to, da ne bomo imeli niko-
gar več, ki bi lahko izvajal pouk na 
daljavo.«

Po drugi strani pa se najverje-
tneje za cepljenje ne bodo odlo-
čili vsi šolski delavci, če bo to pro-
stovoljno. Po besedah Vaupotič 
Zemljičeve je bilo že zaradi hitrega 
testiranja zaposlenih na njihovi šoli 
veliko razburjanja. »Kot ravnate-
ljica nisem vedela, ali je testiranje 
obvezno ali ne. Od ministrstva na-
mreč nismo prejeli natančnih na-
vodil. Potem pa sem bila jaz tista 
»hudobna«, ki od zaposlenih nekaj 
zahtevam.« 

Kakšna bo odločitev vlade glede 
odpiranja šol, pa je v tem trenutku 
bolj kot ne vprašanje za milijon do-
larjev ...
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Vir: ARSO

4-dnevna napoved za Podravje

Foto: Sta/ M24

Avstrija � Nov ukrep 

Obvezna 
registracija ob 
prehodu meje

Za vstop v Avstrijo bo od danes 
(petka) obvezna registracija na 
spletu, piše v odloku, ki ga je v 
torek zvečer izdalo avstrijsko 
ministrstvo za zdravje. Izjema 
bo veljala za dnevne migrante, 
tiste, ki bodo potovali čez državo, 
ter izredne obiske v družinskem 
krogu, denimo za pogrebe.

V elektronski registraciji 
pred potovanjem v Avstrijo bo 
poleg imena, datuma rojstva 
in elektronskega naslova treba 
navesti tudi domači naslov ter 
naslov, kjer bo posameznik bival 
v Avstriji. Vpisati bo treba tudi 
datum vstopa in morebitnega 
predvidenega izstopa iz države 
ter navesti države, v katerih je 
bil posameznik v zadnjih desetih 
dneh.

Danes bo pretežno jasno, na Pri-
morskem bo pihala večinoma 
šibka burja. Najnižje jutranje 
temperature bodo od -12 do -3, 
najvišje dnevne od -4 do 3, na Pri-
morskem do 7 °C.

Obeti
V soboto in nedeljo bo pretežno 
jasno, več oblačnosti bo občasno 
na vzhodu Slovenije. Hladno bo.

Foto: ČG

V Podravju poškodovanih 18 cerkva, 
niti ena ni potresno zavarovana

Decembrski potresni sunki so povzročili veliko škode na 
sakralnih objektih v Podravju. Obnova bo marsikje zahtevna, 
dodatno težavo pa predstavlja dejstvo, da pravzaprav niti eden 
od teh objektov (še zlasti ne cerkve) niso zavarovani za primer 
potresa.

Iz nadškofije Maribor so to informacijo potrdili z besedami, da 
»niti ena župnija nima sklenjenega potresnega zavarovanja«. 
Vsaka župnija je pravna oseba zase, zato premoženjska 
zavarovanja sklepajo posamezno. Kot je pojasnil Marijan Fesel, 
naddekan Župnije Hajdina, letno za zavarovanje cerkve in drugih 
objektov namenijo 2.700 evrov, zato bi si dodatno polico za primer 
potresa težko privoščili. Kako bo potekala sanacija omenjenih 
objektov, se ne ve, svoje mnenje mora najprej podati Zavod za 
varstvo kulturne dediščine Slovenije, enota Maribor.

Po do sedaj znanih podatkih je bilo na območju Nadškofije 
Maribor poškodovanih 18 cerkva. Med njimi (o čemer smo že 
poročali) je močneje poškodovana cerkev v Sv. Trojici, večja 
sanacijska del pa bodo potrebna še v cerkvi sv. Barbe v Koreni, 
v cerkvi v Črešnjevcu, v Sv. Andražu, Lenartu in Radehovi ter v 
Cirkovcah.

»Med potresom sem bil doma 
v pisarni in je tako treslo, da sem 
z rokami držal omare, ki so nihale 
15 centimetrov,« je o dogajanju 
med decembrskim potresom v gra-
du Velika Nedelja povedal Janko 
Štampar, velikonedeljski župnik. 
Štampar stanuje v gradu, ki je da-
nes v lastni križniškega reda. Kljub 
posledicam, ki jih je potres pustil na 
mogotcu iz 12. stoletja, Štamparja 
sedaj za lastno varnost ne skrbi. 
Potres in poznejši popotresni sunki 
pa naj bi pustili razpoke v stenah in 
na stropih po celotnem gradu.

Podrobneje so škodo opisali v 
Pokrajinskem muzeju Ptuj-Ormož. 
»Poškodbe, kot so razpoke, so na-
stale na vhodu gradu, zaznali smo 
poškodbe na stopnišču ter v not-
ranjosti razstavnih prostorov. Poš-
kodovani so stropi, na prekladah 
vrat se širijo razpoke, pojavilo se 
je odpadanje ometa, prav tako raz-
poke na stropu v grajski kapeli,« je 
dejala Nevenka Korpič iz muzeja, ki 
je prepričana, da je grad preveč po-
škodovan, da bi ga lahko odprli za 
javnost. Tako Štampar kot vodstvo 
muzeja sedaj pričakujeta strokov-
njake iz Zavoda za ohranjanje kul-
turne dediščine, da ocenijo škodo. 
Za sanacijo naj bi poskrbel lastnik, 

če pa do nje ne bi prišlo, pa se lah-
ko zgodi, da bi muzej preselil svojo 
dejavnost.

Muzejsko dejavnost bi 
lahko preselili

Muzej ima v uporabi celotno 
prvo nadstropje gradu v izmeri 

Ormož � Decembrski potres terjal ogromen davek na cerkvenih objektih

Najslabše jo je odnesel velikonedeljski grad
Posledice decembrskega potresa so zabeležili tudi na območju občine Ormož. Vidne so predvsem na starejših stavbah, kjer so se po-
javile razpoke, ponekod je odpadal omet. Medtem ko popisovanje in ocenjevanje škode še poteka, kaže, da je največ škode nastalo na 
gradu v Veliki Nedelji.

Foto: Arhiv PMPO in KTV 

Poškodb v velikonedeljskem gradu še niso natančno ocenili. Župnik Janko Štampar pa je že opozoril, da v primeru 
nujne izselitve podnajemnikov le-ti nimajo kam, prav tako ne bo dovolil preseliti celotne zbirke, ki je v gradu.

900 m², kjer so razstavljene mu-
zejske zbirke. Direktor muzeja 
Aleksander Lorenčič je odločen, 
da brez ustrezne sanacije zbirka 
ne bo ostala v grajskih prostorih, 
sicer pa naj bi se po njegovih bese-
dah o selitvi zbirke z občino Ormož 
pogovarjali že krepko pred potre-
som. »Selitev na novo, primernej-

šo lokacijo bi bila najbolj smiselna, 
vendar bo o tem in o morebitnih 
nadomestnih prostorih imela zad-
njo besedo Občina Ormož,« je 
navedel Lorenčič, občina namreč 
zagotavlja najemnino za prostore.

Na srečo v nesreči razstavljeni 
predmeti niso bili poškodovani. 
Gre za razstavo 'Velika Nedelja 

skozi stoletja' z bogato etnološko 
zbirko, ki izčrpno priča o dogajanju 
in življenju v kraju. Postavlja pa se 
vprašanje, kdaj in kje bo zbirka zo-
pet na ogled.

Štampar opozarja: 
»Kam s podnajemniki, 
če grad zaprejo?!«

Na informacije o tem, da bi 
lahko velikonedeljski grad zara-
di nevarnosti poškodb zaprli za 
javnost, zbirko pa preselili, se je 
odzval tudi Štampar z besedami: 
»V primeru, da strokovne službe 
ugotovijo, da velikonedeljski grad 
ni primeren za muzej in obisko-
valce, bom odgovoren za življenja 
grajskih najemnikov. Sedaj, ko je 
mrzlo, bom primoran najemnikom 
dati odpoved in zahtevati takojšno 
izpraznitev stanovanj. Življenje lju-
di je na prvem mestu. Iz muzeja pa 
bom pustil odnesti samo muzejsko 
lastnino. Torej tisto, za kar ima 
muzej potrdilo ali račun. Nekateri 
darovalci eksponatov so namreč 
zahtevali, da njihove stvari ostane-
jo samo v Veliki Nedelji ali pa se jim 
vrnejo!«

Po registraciji bo posameznik 
na svoj elektronski naslov prejel 
dokument pdf s kodo QR, ki ga 
bo lahko natisnil ali na pametnem 
telefonu pokazal ob vstopu v 
Avstrijo. Obrazec za registracijo 
v tiskani obliki bo sicer možno 
izpolniti tudi ročno na mejnih 
prehodih, a oblasti svetujejo 
elektronsko registracijo, s katero bi 
se izognili dolgim čakalnim dobam 
na mejah.

Spletni obrazec naj bi bil 
dostopen od danes (15. januarja). 
Ministrstvo je napovedalo, da bo 
podatke izbrisalo po 28 dneh.

Še vedno sicer velja obvezna 
desetdnevna karantena po 
vstopu v Avstrijo, ki jo je mogoče 
končati po najmanj petih dneh ob 
predložitvi negativnega izida testa 
na novi koronavirus. Izjema velja za 
prihode iz Avstralije, Finske, Grčije, 
Islandije, Japonske, Nove Zelandije, 
Norveške, Singapurja, Južne Koreje 
in Vatikana.

Z elektronsko registracijo naj bi 
izboljšali nadzor nad upoštevanjem 
karantene ter olajšali sledenje 
stikom z okuženimi.

Foto: Arhiv ŠT

Prvi zametki velikonedeljskega gradu so nastali kmalu po letu 1199. Po drugi svetovni vojni je bil grad nacionali-
ziran in namenjen stanovanjski rabi. Zaradi neustreznega vzdrževanja je stavba precej propadla. Sredi 90. let je 
grad z denacionalizacijo ponovno prišel v last križniškega reda. Temeljito sta bila obnovljena ostrešje in fasada.
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Učno podjetje je učni prostor in 
hkrati metoda, kjer dijaki praktično 
uporabljajo pridobljena teoretična 
znanja in kjer delo poteka kot v 
pravem podjetju, je pojasnila Darja 
Harb, ravnateljica Ekonomske šole 
ŠC Ptuj.

V Sloveniji je 72 učnih podjetij (v 
Avstriji 755), sodelovanje pa pote-
ka tudi s tistimi preko naših meja. 
Dijaki ne pridejo h klasičnemu pou-
ku, ampak »hodijo v službo«. Pouk 
poteka v posebej opremljenih učil-
nicah. Edino, kar jih loči od pravih 
podjetij, je, da nimajo realnega 
pretoka izdelkov in denarja, poslu-
jejo pa dve leti. Po besedah Harbo-
ve si dijaki programa ekonomski 
tehnik na ta način pridobijo veliko 
praktičnega znanja, ki jim koristi 
pri opravljanju prakse v podjetjih. 
Pridobljeno znanje jim pride prav 
tudi kasneje pri iskanju zaposlitve. 

»Naše delo se najprej začne z 
iskanjem idej in nato se odločimo, 
s čim se bomo ukvarjali, največkrat 
se povezujemo z lokalnim oko-
ljem,« je pojasnila mentorica Pa-
tricija Koler. V tem šolskem letu je 
rezultat plodnega sodelovanja ZRS 
Bistra in Ekonomske šole postavi-
tev prve učne zadruge v Sloveniji v 
okviru vseslovenskega programa 
učnih podjetij. 

Gre za sodoben koncept za-
druge, ki je prilagojen poslovnim 
idejam dijakov, poimenovali so 
ga Mladi Poetovio kooperativa, 
z. o. o. V okviru projekta so mladi 
iskali ideje na temo, kako znova 
oživiti staro jedro mesta Ptuj. Na 

spletni predstaviti so našteli kar 
nekaj zanimivosti, kot so na primer 
hiške s hrano oz. hitrimi prigrizki, 
ljubezen po ptujsko (spoznajte 
svojo sorodno dušo preko tradici-
onalnih zmenkov), Hang out (pros-
tor za najstnike) itd. Izstopa tudi 

slogan: »Ptujska je naša kultura, 
nora je ta avantura.« V okviru svoje 
dejavnosti namreč dijaki raziskuje-
jo trge, kupujejo, prodajajo, obli-
kujejo celostno grafi čno podobo 
podjetja in obračunavajo stroške.

Ptuj � Na Ekonomski šoli prva učna zadruga v Sloveniji

Ko gredo dijaki v službo
Dijaki Ekonomske šole ŠC Ptuj imajo veliko možnosti za pridobivanje znanj s področja podjetništva. V ta namen so 
bila ustanovljena Učna podjetja, ki idealno povezujejo teorijo in prakso, spodbujajo samostojno delo in so trening 
reševanja problemov. 

 Z njim smo se pogovarjali o leto-
šnjem osrednjem projektu, nakup 
novih orgel, ki bodo stale dobrih 
300.000 evrov. Polovico potreb-
nega zneska jim je že uspelo zbra-
ti, nadaljevanje zbiranja sredstev 
pa je prekinila koronakriza. Kljub 
temu upajo, da jim bo uspelo zbrati 
še preostalo polovico in da bodo 
z novimi orglami tudi simbolično 
dokončali gradnjo nove minoritske 
cerkve.

„Medtem ko je bil prezbiterij 
dokončno rekonstruiran in predan 
v bogoslužne namene ob 750-letni-
ci samostana leta 1989, je začetek 
ponovne gradnje cerkvene ladje 
postavljen v leto 2001. Dobrih de-
set let je trajala gradnja. V letu 2011 
je bil prostor tako daleč zgrajen in 
opremljen, da je bila cerkev lahko 
posvečena. Ob tej priložnosti je 
bila tudi dokončana rekonstrukcija 
baročnega pročelja, ki daje zgradbi 
še posebno težo. V teh letih nam 
je uspelo v Antonovi kapeli znotraj 
cerkve urediti zbirko, lapidarij, kjer 
se hranijo najdragocenejši ohranje-
ni kipi in okraski iz porušene baroč-
ne ladje in baročnega pročelja. Ob 
pogledu na kor pa vsak obiskovalec 
maše, romar in turist ugotavlja, da 
cerkev ni dokončana. Na koru na-
mreč manjkajo orgle, ki bi polepša-
le bogoslužja, omogočale koncerte 
in krasile bogoslužni prostor. Zad-

njih pet let smo se temeljito prip-
ravljali na nakup tega inštrumen-
ta. Pred enim letom, ko še nismo 
razmišljali o epidemiji, pandemiji, 
smo sprejeli odločitev o nakupu 
orgel. Za izdelavo smo izbrali ma-
riborsko delavnico Orgle Dvoršak, 
proizvodnja glasbil in druge stori-
tve. Izvajalec se je zavezal, da bo 
inštrument dokončal do konca 
letošnjega leta. Orgle bodo imele 
32 registrov z možnostjo razširitve 
na 37,“ je odločitev o nakupu orgel 

predstavil p. Milan Kos. Zanimivo 
pa je, da so bile tudi prejšnje orgle 
postavljene v cerkev v zelo težkih 
časih, se spominja. To je bilo na-
mreč leta 1939, ko je samostan pra-
znoval 700-letnico in je prihajal čas 
vojne. Žal so bile ob bombardiranju 
cerkve povsem uničene.

„Dobro se zavedamo, da tudi se-
danji čas ni prijazen za takšne naku-
pe, ampak kot sem dejal, pogodba 
je bila podpisana pred temi krizni-
mi časi. Orgle bodo namreč stale 

dobrih 300.000 evrov. Polovico 
sredstev  nam je uspelo v teh letih 
zbrati v samostanu in med župljani. 
Za drugo polovico upamo, da se 
bodo tudi v teh kriznih časih našli 
posamezniki in ustanove, ki cenijo 
ta inštrument, ki ni namenjen samo 
bogoslužju, ampak tudi koncertni 
dejavnosti, ter imajo možnost so-
fi nanciranja tako edinstvenega in-
štrumenta v tem stoletju na Ptuju,“ 
je še povedal p. Milan Kos.

Ptuj � Minoritska cerkev sv. Petra in Pavla

Po desetih letih od posvetitve tudi nove orgle
Od porušitve minoritske cerkve na Ptuju je minilo 76 let. Porušena je bila 4. januarja 1945. „V teh dneh smo se spo-
minjali žalostne obletnice, ki ni samo uničila samo prvovrstnega kulturnega spomenika, ampak na nek način tudi 
prekinila razgibano in bogato dejavnost minoritskega samostana,“ je te dni spomnil p. Milan Kos, gvardijan minori-
tskega samostana Ptuj.

Foto: Črtomir Goznik

Na koru minoritske cerkve bodo še letos namestili nove orgle. 

Foto: Ekonomska šola Ptuj

Dijaki svoje ideje izmenjujejo preko zooma

Ste že brali / Ralf Rothmann:

Umreti spomladi
Se samo meni zdi, da smo se pravkar izognili spo-
padu svetovnih razsežnosti? Ne zaradi prepriča-
nosti nekega naroda o večvrednosti, pač pa zaradi 
prepričanosti enega samega človeka o tem, da je 
on nekaj več, da zanj običajne moralne in zakonske 
norme ne veljajo ...

Tokrat sem se v Tednikovem 
bralnem kotičku podal v eno 
največjih evropskih književnosti 
– nemško. Pritegnil me je roman 
pisatelja Ralfa Rothmanna 
Umreti spomladi, ki je izšel leta 
2015, v slovenskem prevodu 
pa 2019 pri založbi Goga. Po 
mnenju literarnih kritikov je to 
najboljši protivojni roman po 
Remarquovem Na zahodu nič 
novega (iz leta 1929) – torej po 
skoraj 90 letih. In ker je Remarque 
moj priljubljeni avtor, seveda 
nisem dolgo razmišljal, ali se lotiti 

branja 'drugega najboljšega protivojnega romana' ali ne.
Zanimivo je, da sta oba omenjena protivojna romana nastala 

v Nemčiji. Državi torej, ki je bila v obeh vojnah napadalka. Sta 
romana potem neke vrste opravičilo svetu? Žrtvam nemških 
agresij? Ne, pač pa gre za dejstvo, da vojne ne zakuhajo navadni, 
'mali' ljudje, ti so le žrtev velike politike. Svoje in tuje. Žrtev 
demagogije, laži, izkrivljenih dejstev. Mogoče tudi žrtev strahu, 
ker si ne upajo pravičas upreti se svojim oblastnikom. Remarque 
v svojih 'vojnih' romanih piše o prvi svetovni vojni, Rothmann o 
drugi.

V romanu Umreti spomladi spremljamo usodo dveh (nemških) 
mladeničev tik pred koncem druge svetovne vojne, ko je bilo že 
jasno, da bo Nemčija poražena, ko se je njena vojska umikala na 
vseh bojiščih, država pa je bila nenehen cilj letalskih napadov. 
In v tem kaosu oba fanta, Walterja in Fieteja (Friedricha), še 
ne 18-letna mladeniča, ki si kruh služita na neki govedorejski 
kmetiji, vpokličejo. Nemčiji je pač za vojskovanjezmanjkalo 
vojakov primernih let, pa so vpoklicali tudi mlajše in starejše 
moške. Še otroke in že starce. Oba fanta po kratkem vojaškem 
'pripravljalnem obdobju' pošljejo na madžarsko fronto, tja nekam 
na (danes obmejno) območje Madžarske in Jugoslavije, poseljeno 
z madžarskimi Nemci – območje, ki ga bodo vsak čas zasedli Rusi. 
Walter je bil v vojni šofer, Fiete navaden vojak. Takole Walter 
razmišlja o svojem vojskovanju: »Človek, kaj sploh iščem tukaj. 
Mislim, če bi volil Hitlerja, kakor večina ... Vendar nisem hotel 
v to šlamastiko, tako kot tudi ti ne.Nimam sovražnikov, vsaj ne 
takih, ki bi me hoteli ubiti. To je vojna cinikov, ki ne verjamejo 
v nič drugega kakor v moč močnejšega. Pri tem pa so le duhovni 
reveži in strahopetci, to sem doživel na bojišču. Teptajo tiste pod 
seboj, se priklanjajo pred višjimi in masakrirajo ženske in otroke.« 
(Str. 138.) Fiete se je odločil, da bo pobegnil z bojišča, da bo 
dezertiral, preden pride v rusko ujetništvo. A ga je nemška vojaška 
policija ujela. Po vojni Walter pripoveduje svojemu dekletu: »Vsi 
smo se bali Sibirije, prisilnega dela in taborišča, jasno. Vendar so 
madžarski Nemci dezerterje skrivali samo navidezno, v resnici 
so jih zahrbtno izdali. Vojna policija se je klatila povsod naokrog 
in preiskala vse kotičke, vsak skedenj in vse jaške. Fiete ni imel 
nobene možnosti v nižini, v kateri že zjutraj vidiš, kdo bo opoldne 
prišel na obisk. Vendar me ni poslušal; na vsak način je hotel 
k svoji Ortrud.« (Str. 189–190.) Fieteja so obsodili na smrt, 
ustreliti so ga morali njegovi vojaški tovariši; med strelci je bil tudi 
njegov prijatelj Walter. Ko Walter to po vojni pripoveduje svoji 
punci, ji ne pove, da je bil strelec tudi on. »A kdo,« je vprašala, 
s hripavim glasom, »kdo ima srce, da naredi kaj takega? Mislim, 
tisti, ki so ga ustrelili, ali to niso bili njegovi kameradi, fantje, kot 
je bil Friedrich? Ali niso imeli nobenih pomislekov? Preprosto 
so pritisnili na sprožilec?« /.../ »Kaj pa ti preostane drugega. Ali 
izvršiš povelje ali pa ga zavrneš. In to je tvoja smrtna obsodba, 
brez milosti. Potem se lahko takoj postaviš ob zid. Obstaja samo 
ena tolažba, slaba tolažba: V eni od pušk je vedno slepi naboj, če 
mora rakom žvižgat eden izmed kameradov. Potem si lahko vsak 
domišlja, da ga ni on usmrtil. Kakšna vojna morala ...« (Str. 190.)

Res pretresljivo branje.
(Smo se tokrat izognili vojni? 
Do 20. januarja je še nekaj dni ...)
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– podobno slabosti, bruhanju in 
driski. Ko pijete preveč vode, se 
koncentracija soli v krvi zmanjša, 
kar povzroči otekanje celic v orga-
nih po telesu. Ko je koncentracija 
soli nizka, celice rastejo. Ko pijete 
preveč vode, se vaši možgani de-
jansko povečajo in pritisnejo na 
lobanjo. Ta dodaten pritisk lahko 
povzroči utripajoč glavobol in res-
nejše zdravstvene težave, kot so 
okvare možganov in težave z di-
hanjem.

Otekanje rok, ustnic in 
stopal

V številnih primerih hiponatrie-
mije ljudje občutijo otekanje rok, 
ustnic in stopal. Ko vse celice v 
telesu nabreknejo, začne tudi koža 
vidno otekati. Tisti, ki pijejo preveč 
vode, lahko nenadoma pridobijo 

Foto: dreamstime/M24

Pomagajmo si

Krči in otekanje rok kot znak, da spijete preveč tekočine
Z vseh strani lahko poslušamo, kako pomembno je, da popijemo zadostno količino tekočine, najboljša pa naj bi bila voda. Kaj pa tisti, ki 
spijejo občutno preveč tekočine na dan?

Pri otrocih sta lahko edina ka-
zalca migrene bolečina v trebuhu 
in bruhanje. Med glavobolom bol-
nike pogosto mrazi, navajajo, da 
imajo hladne roke in noge, kar se 
lahko nadaljuje še v obdobje, ko 
glavobol že preneha. Običajna so-
pojava sta preobčutljivost za svet-
lobo in zvok. Spremljajo ga lahko 
tudi vzdražljivost, utrujenost, bole-
čina v vratu, nestabilnost in omed-
levica pri vstajanju. Pri več kot 
polovici bolnikov napad izzveni, ko 
zaspijo. Obdobje po glavobolu se 
pojavi, ko glavobol poneha in traja 
do 24 ur. Večina bolnikov se v tem 
obdobju počuti izčrpane, utruje-
ne in slabo razpoložene, redki pa 
preidejo v evforično razpoloženje. 
V času brez napadov bolnik nima 
težav.

Kako postavimo 
diagnozo

Diagnozo migrenskih napadov 
postavimo na osnovi tipične klinič-
ne slike in poteka. Večkrat lahko 
zasledimo situacijsko odvisnost 
pojavljanja napadov. Ti se lahko 
pojavljajo ob koncu tedna, ko je 
bolnik izpregel iz vsakdanjega rit-
ma in stresnih situacij. Pri diagno-
sticiranju migrene je pomembna 
natančna anamneza o glavobolu, 
telesni in nevrološki pregled, kar 
bo opravil vaš zdravnik. Koristen 
je tudi presejalni test ID-migrena, 
ki vam ga v izpolnjevanje ponudi 
vaš zdravnik. ID-migrena je prese-
jalna klinična metoda, ki se je lah-
ko posluži bolnik sam. Po potrebi 
zdravnik opravi tudi laboratorijske 
in posamezne slikovne preiskave. 

Kako poteka zdravljenje
Zdravnik mora bolnika seznani-

ti z boleznijo in njenim potekom, 
bolnik pa mora pri zdravljenju 

sodelovati; soglašati mora z nači-
nom zdravljenja in ga upoštevati; 
predstava o bolezni, ki jo imata 
bolnik in zdravnik, naj bo čim bolj 
enotna. Zdravljenje migrene je 
lahko farmakološko (z določenimi 
zdravili) in nefarmakološko, vklju-
čuje pa zdravljenje akutnega glavo-
bola oziroma migrenskih napadov, 
za kar lahko uporabljamo glede na 
stopnjo prizadetosti bolnika različ-
na zdravila, ter preprečevanje mi-
grenskih napadov ali profi laktično 
zdravljenje. Pri nefarmakološkem 
zdravljenju pa so pomembne tudi 
splošne mere, psihološko vodenje, 
preventivna terapija in izogibanje 
v nadaljevanju naštetim sprožilnim 
dejavnikom. Terapevtske možnos-
ti zdravljenja, kot so akupunktura, 
hipnoza, transkutana protibole-
činska elektrostimulacija (TENS), 
manipulacija vratne hrbtenice in 
druge, so se izkazale za manj učin-
kovite. Cilj zdravljenja napadov je, 
da bolnik čim manj trpi zaradi gla-
vobola in da lahko normalno opra-
vlja vsakodnevne dejavnosti.

Kako bolezen poteka
Pri nekaterih bolnikih migrenski 

napadi v kasnejših letih prenehajo, 
s starostjo pa lahko upade tudi nji-
hova intenziteta. Možno pa je, da 
se migrena razvije tudi v kronično 
obliko, kar povezujejo s prekomer-
nim jemanjem protibolečinskih 
zdravil za zdravljenje migrene.

Kako poteka 
spremljanje bolnika z 
migreno

Potrebne so občasne kontrole 
pri zdravniku zaradi prilagoditve 
terapije, pri čemer je izredno po-
membno natančno vodenje dnev-
nika migrenskih glavobolov, ki bo 
pomagal zdravniku pri najoptimal-
nejši izbiri zdravljenja. 

Kako si lahko pri 
migreni pomagate sami

Najpomembnejše pri prepre-
čevanju migrenskih glavobolov je 

izogibanje sprožilnim dejavnikom, 
ki so: hormonski (menstruacija, 
ovulacija, puberteta, menopavza, 
kontracepcija), prehranski (alko-
hol, čokolada, sir, kofein, oreščki), 
spremembe same (zračni tlak, vla-
ga, letni čas, zemljepisni položaj, 
nadmorska višina, spalni ritem), 
senzorični dražljaji (močna svetlo-
ba, utripajoča svetloba, vonjave, 
glasen zvok), stres (naporna dejav-
nost, smrt, selitev, izguba službe, 
ločitev). Pomembna je spremem-
ba življenjskega sloga, prilagoditev 
prehrambnih navad in zmanjšanje 
stresa. Najpomembnejši ukrep je 
prav zmanjšanje stresa. Zdravlje-
nje temelji na sprostitvenih vajah, 
kognitivno-vedenjski terapiji in 
tehniki bioloških povratnih zank ali 
kombinaciji metod.

Kako migrena 
vpliva na vaše 
življenje

Migrena močno vpliva na bol-
nikovo delo, socialno in družinsko 
življenje, skratka je zelo neugodna 
v smislu kakovosti življenja. Zaradi 
nje bolniki izgubijo veliko časa, ki bi 
ga lahko preživeli s svojo družino 
in prijatelji, zmanjšana je delovna 
storilnost, pogosta je potreba po 
bolniškem dopustu.

Ali in kako lahko 
nastanek migrene 
preprečite

Bolezni ne morete preprečiti, 
vplivate pa lahko na zmanjšanje 
števila napadov s spremembo ži-
vljenjskega sloga in izogibanjem 
sprožilnim dejavnikom.

Literatura : Publikacija združenja družinskih 
zdravnikov Slovenije / Navodila za bolnike

Metka Petek Uhan, 
dr. med., spec. družinske 

medicine, ZD Ptuj

Foto: Profimedia/M24

Zdravstveni nasveti

Migrena – 2. del
Praviloma spremljajo glavobol simptomi zaradi motenj avtonomnega živčevja, kot so zmanjšan apetit, neprenaša-
nje vonjav hrane, slabost in bruhanje, lahko tudi zaprtje (neredno, težavno iztrebljanje) ali diareja.

Kolikokrat na stranišče
Če uživate zdravo količino vode, 

mora biti barva urina slamnate do 
prozorno rumene barve. Čeprav 
večina meni, da je čist urin najbolj 
zdrav znak hidracije, je lahko 
prav urin brez pigmentacije znak, 
da pijete preveč vode. Za večino 
ljudi osem do 10 kozarcev vode na 
dan velja za normalno količino. 
Ta predlog se razlikuje glede na 
posameznikovo višino, težo in 
vzorce vadbe. Po podatkih klinike 
Cleveland večina ljudi urinira 
od šest- do osemkrat na dan. Če 
urinirate več kot desetkrat na 
dan, morda pijete več vode, kot je 
potrebuje vaše telo. Drugi vzroki 
vključujejo prekomerno aktiven 
mehur in kofein. Da bi preprečili 
nočno uriniranje, si vzemite 
zadnji kozarec vode nekaj ur pred 
spanjem, da boste ledvicam dali 
čas, da fi ltrirajo vodo skozi telo.

na teži zaradi oteklin in odvečne 
vode v krvnem obtoku.

Šibkost in krči
Imeti zdravo, polno delujoče 

telo je predvsem stvar ravnoves-
ja. Ko pijete preveč vode, se raven 
elektrolitov zmanjša, ravnovesje 
pa je ogroženo. Nizka raven ele-
ktrolitov lahko povzroči številne 
neprijetne simptome, vključno z 
mišičnimi krči in splošnim občut-
kom šibkosti.

Ne pijte, če niste žejni
Najboljši način, da ugotovite, 

ali vaše telo zares potrebuje več 
vode, je, da ozavestite, ali ste de-
jansko žejni ali ne. Naša telesa so 
načrtovana za boj proti dehidraciji, 
saj so naši predniki nenehno živeli 
v strahu pred pomanjkanjem, zato 

Iz Moderne so sicer v začetku tedna sporočili zgolj, da se začenja 
dobava njihovega cepiva članicam EU in Evropskega gospodarskega 
prostora. Drugih podrobnosti iz varnostnih razlogov niso želeli razkriti. 
Dostavo Moderninega cepiva bo opravilo vodilno svetovno logistično 
podjetje Kuehne+Nagel, in sicer iz njegovega centraliziranega farma-
cevtskega središča v Evropi.

»To je res vznemirljiv mejnik in ponosni smo na vlogo, ki jo bo imelo 
Modernino cepivo pri reševanju te pandemije v Evropi. Distribucija po 
Evropski uniji je eden največjih logističnih izzivov, s katerimi se je Mo-
derna soočila od ustanovitve te platforme pred desetimi leti,« je ob za-
četku dobave dejal podpredsednik Moderne Dan Staner, ki je v podjetju 
med drugim pristojen za evropsko regijo. Začetek dobave cepiva po EU 
je pozdravil tudi izvršni direktor ameriškega farmacevtskega podjetja 
Stephane Bancel. »To je pomemben dan za Evropo in njene državljane v 
boju proti covidu-19,« je poudaril, so navedli v podjetju.

V Slovenijo 370.000 odmerkov cepiva
Evropska komisija je z Moderno sklenila dogovor za 80 milijonov od-

merkov z možnostjo povečanja za dodatnih 80 milijonov. Od teh Slo-
veniji pripada 369.767 odmerkov iz vsake od teh dobav. V prvih dveh 
mesecih bo Moderna lahko Sloveniji dobavila 26.000 odmerkov.

Predstojnik Centra za nalezljive bolezni pri Nacionalnem inštitutu za 
javno zdravje (NIJZ) Mario Fafangel je na današnjem spletnem pogovo-
ru STA o cepivih proti covidu dejal, da bo Slovenija prvih 1.200 odmer-
kov Moderninega cepiva predvidoma prejela v torek.

Prvo pošiljko tega cepiva pa še danes pričakujejo v Nemčiji, je dejal 
tamkajšnji minister za zdravje Jens Spahn. Predvidoma v torek naj bi ga 
že razdelili po zveznih deželah, nato naj bi sledilo cepljenje tudi s tem 
cepivom. Modernino je drugo cepivo proti koronavirusni bolezni 19, ki 
so ga odobrili v EU. Tako kot cepivo Pfi zerja in BioNTecha temelji na 
inovativni tehnologiji informacijske RNK, ki je doslej še niso uporabljali.

Medtem ko je treba Pfi zer-BioNTechovo cepivo hraniti pri tempera-
turah okoli -70 stopinj Celzija, je shranjevanje cepiva Moderne možno 
šest mesecev pri do -20 stopinjah Celzija.  

Tedenski mikroskop 

Cepivo Moderne tudi 
v Sloveniji 
Ameriško farmacevtsko podjetje Moderna je v ponede-
ljek začelo dobavo svojega cepiva proti covidu-19 čla-
nicam Evropske unije. Slovenija je prve odmerke tega 
cepiva prejela sredi tedna.

Foto: Profimedia/M24

Če ves dan nosite steklenico z 
vodo in jo takoj in nenehno polnite, 
ko se izprazni, morda spijete pre-
več vode. Nenehno dodajanje vode 
telesu lahko povzroči nizko raven 
natrija v krvi, kar povzroči otekanje 
vseh celic v telesu. To je še posebej 
nevarno, saj lahko v nekaterih pri-
merih nabreknejo tudi možgani.

Slabo počutje in bruhanje
Simptomi prekomerne hidracije 

so podobni simptomom dehidraci-
je. Ko spijete preveč vode, se vaše 
ledvice ne morejo predelati odveč-
ne tekočine, voda pa se začne na-
birati v telesu. To povzroči številne 
neprijetne simptome, pogosto 
tudi slabost, bruhanje in drisko.

Utripajoči glavoboli
Glavoboli so znak prekomer-

ne hidracije in tudi dehidracije 

imamo tako rekoč vgrajene meha-
nizme za zaščito pred tem. Eden 
od mehanizmov, ki ga imajo vse 
živali, je žeja. 
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Pravila tekmovanja v etnološki vasi Montenegro v bližini Nikšića do-
ločajo, da bodo morali sodelujoči bivati sami v kolibi, ki je ne bodo smeli 
zapustiti. Sami bodo morali skrbeti za čistočo namestitve in posode. Tele-
vizorja in telefona ne bodo imeli, prav tako pa bosta prepovedana tobak 
in alkohol, piše na strani etno vasi na Facebooku. Hrano bodo zagotovili 
organizatorji. Zagotavljajo, da bo hrana zdrava in da je bo ravno dovolj za 
zdrav dan. Vodo bodo imeli v namestitvi. Odločili so se, da bo tekmovanje 
trajalo sedem dni. Vsak dan bodo udeleženci zapisali nekaj svojih vtisov, 
ki jih bodo organizatorji objavili na Instagramu. Zmagovalec bo tisti, ki bo 
na tem družbenem omrežju zbral največ glasov. Če bo izid tesen, pa bo 
o zmagovalcu odločila komisija. Ta bo sicer med vsemi prijavljenimi tudi 
izbrala od pet do sedem ljudi, ki bodo lahko sodelovali na tekmovanju.

Zmagovalec bo prejel nagrado v višini 300 evrov. Kdor bo zdržal manj 
kot tri dni, pa bo moral plačati celotne stroške namestitve in hrane v 
vrednosti 105 evrov, še piše na Facebooku vasice Montenegro.  

Črna gora � Zanimivosti iz sveta

Letos se bodo pomerili v
izolaciji namesto v ležanju 
Črnogorci vsako leto pripravljajo tekmovanje v ležanju, ki pa 
ga zaradi epidemije covida-19 letos niso mogli izvesti. Organi-
zatorji so se zato odločili za tekmovanje v izolaciji. Začelo se bo 
5. februarja, zmagovalec pa bo prejel 300 evrov.

Foto: Dreamstime/M24

Vsak 
prvi 

ponedeljek 
v mesecu

BIJSK - mesto v južni Sibiriji ob reki Biji, drugo največje mesto Altajskega območja, NESOS - kentaver, ki ga je ubil Heraklej, 
BILAND, Rolf - švicarski motociklist, sedemkratni svetovni prvak

V zadnjem času vas vsi 
samo priganjajo, predvsem v 
službi, in to vam ni čisto nič 
po godu. Ker ste že po naravi 
taki, da se kaj hitro odločate, 
bodite pozorni, da se ne boste 
prenaglili. Ko bo prišel čas, 
boste tako in tako odšli na 
drugo mesto.

Zadeve v vaši ljubezenski 
zadevi sicer ne bodo tekle 
popolnoma gladko, a vsekakor 
boljše, kot ste si zamišljali. Niti 
najmanjšega razloga ne boste 
imeli, da bi se pritoževali. 
Pri tem bo še najbolj vesel vaš 
najdražji, saj bo vse to zraslo 
na njegovem zelniku.

Končno vas je strah zapustil 
in vse zadeve okoli poslovnih 
zadev samozavestno in 
odločno obvladate. Prav nič 
vas več ne more ustaviti, pa 
tudi ne obremenjujete se s tem. 
Samo tako naprej, optimizem 
je na vaši strani.

V tem tednu boste imeli zelo 
dober občutek glede posla, in 
to popolnoma upravičeno, saj 
vam bo zadeva zelo “ležala” in 
vaši sodelavci vas bodo samo 
občudujoče opazovali, s kakšno 
lahkoto vse to počnete. Sami si 
ne upajo, najbolje, da jim pri 
tem pomagate. V slogi je moč.

Obveznosti, ki vas še čakajo, 
vam včasih zagrenijo prijetne 
urice v družbi najdražjih. Pri 
tem nikar ne bodite črnogledi, 
ker stvari le niso tako črne, 
kot se vam zdi. Namesto da 
se v danem trenutku smilite 
samemu sebi, raje zavihajte 
rokave in se lotite zadeve.

V vaši bližini je nekdo, 
ki se nikakor ne naveliča 
pripovedovati ene in iste 
zadeve. Nekatere stvari so 
mu očitno zelo pri srcu. Ne 
obremenjujte se s tem, ampak 
vse skupaj vzemite kot nekaj, 
kar je treba vzeti v obzir. Ga 
bo že minilo.

Pred vami je teden, v katerem 
ne boste imeli ravno mirnih 
uric glede poslovnih zadev. 
Vaš najdražji vas bo miril, vi 
pa se nikakor ne boste mogli 
potolažiti. Revež bo na koncu 
že čisto obupal. Zadeve se bodo 
kot po čudežu razpletle in vaša 
dobra volja se bo zopet vrnila.

Nezaupanje, ki tli v vas, je 
povsem upravičeno in nikar se 
ne sramujte takšnih nagibov 
v svoji notranjosti. Trenutno 
ste pač v takšni situaciji in 
v takšnem okolju, kjer ni 
ravno pravega razumevanja 
in dobronamernosti ter 
prijaznosti.

Pri svojih opazkah, ki jih 
delite naokrog, morate biti 
previdni, saj ste s svojim 
našpičenim jezikom naredili 
že preveč škode in kar nekaj jih 
je, ki željno čakajo, da naredite 
napako in vam vse skupaj 
vrnejo, zato raje pamet v roke, 
da vas ne dohiti bumerang.

Ne, to, kar se trenutno dogaja 
vam, ni zarota, vse skupaj 
je zgolj naključje, in to boste 
kmalu ugotovili, saj se bo 
pot, nad katero se v zadnjem 
obdobju nenehno pritožujete, 
da gre samo še navzdol, kmalu 
začela dvigovati in nasmeh se 
bo vrnil na vaš obraz.

Zaradi nekoga, ki vam je zelo 
blizu, boste v tem tednu zelo 
zaskrbljeni. A ne bo treba, 
ker se bo zadeva okrog te osebe 
dobro razpletla. Tudi ta oseba 
ima slabe in dobre dni ter 
vzpone in padce, čeprav do 
sedaj tega niste bili vajeni.

Jeza vam pri tem vašem 
poskusu urejanja poslovnih 
zadev ne bo čisto nič 
pomagala. Povleči boste morali 
čisto konkretne poteze, če želite, 
da se kaj spremeni. Čaka 
vas sicer trd boj, toda enkrat 
boste morali začeti, če želite in 
hočete, da uspete. Le pogumno 
naprej.

BIK
(21. 4. – 20. 5.)

OVEN
(21. 3. – 20. 4.)

DVOJČKA
(21. 5. – 20. 6.)

RAK
(21. 6. – 22. 7.)

LEV
(23. 7. – 22. 8.)

DEVICA
(23. 8. – 22. 9.)

TEHTNICA
(23. 9. – 23. 10.)

ŠKORPIJON
(24. 10. – 22. 11.)

STRELEC
(23. 11. – 21. 12.)

KOZOROG
(22. 12. – 20. 1.)

VODNAR
(21. 1. – 18. 2.)

RIBI
(19. 2. – 20. 3.)

Tedenski horoskop do 21. januarja

Foto: dreamstime/M24

Slovenija � Nabolj »in« besede leta 2020

Beseda leta je karantena 
Beseda leta 2020 je karantena. Zmagovalna beseda je na 
izboru ZRC SAZU prejela nekaj več kot 1000 glasov. Na 
drugem mestu ji je sledilo kolesarjenje, na tretjem pa 14 
dni. Hkrati so razglasili tudi kretnjo leta - koronavirus oz. 
covid 19. 

Besede, ki so si prislužile kandidaturo, so bile povezane z epi-
demiološko situacijo. To so bile cepivo, karantena, kolesarjenje, 
mehurček, pozitiven, predihovalnik, rahljanje, šolotožje, zoom 
in14 dni.

Karantena je arhaična beseda, ki je postala moderen pojem. 
Beseda izhaja iz italijanske besede quaranta giorni, kar pomeni 40 
dni. To je bilo obdobje izolacije. Prvo karanteno so uvedli leta 1377 
v Dubrovniku, pozneje pa so jo poznali tudi v drugih obmorskih 
pristaniških, je še povedala.

Za besedo leta je glasovalo 5060 ljudi, kar je veliko. Lani jih je 
glasovalo 2139, beseda leta 2019 pa je bil podnebje. 
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h kranjskemu Triglavu. Trije goli na 
štirih tekmah pod vodstvom tre-
nerja Damijana Gajserja so dokaz, 
da gre za zelo perspektivnega na-
padalca. 

Doslej je v članski konkurenci v 
1. in 2. ligi zbral več kot 50 nasto-
pov, svojo priložnost pa bo odslej 
iskal v Aluminiju, s katerim je pod-
pisal dvoletno pogodbo. 

»V Kidričevo me je v prvi pri-
peljala želja po igranju, po doka-
zovanju v 1. ligi. Primarni cilj je, 
da svoji novi ekipi pomagam pri 
izpolnjevanju klubskih ciljev, med 
katerimi je osnovni obstanek v 
ligi. Seveda želim slediti tudi svo-
jim osebnim ciljem, kar pa ne po-
meni kakšne konkretne številke 
doseženih golov, ampak si želim 
napredovati v igri, to pa seveda 
vključuje tudi uspešne podaje in 
dosežene gole,« je ob podpisu po-
godbe dejal Haris Kadrić in dodal: 
»S prilagajanjem ne bi smelo biti 
težav, nekaj soigralcev poznam iz 
mlajših reprezentančnih akcij, tudi 
iz prejšnjih klubov, tudi prvi vtisi s 
treningov so dobri, tako da se že 

veselim začetka spomladanskega 
dela sezone.«

V ta del se tako Aluminij podaja 
z najmlajšim napadalnim dvojcem 
v celotni ligi, sestavljala ga bosta 
18-letni David Flakus Bosilj in dve 
leti starejši Haris Kadrić. Slednji 
je po Klemnu Bolhi druga zimska 
okrepitev šumarjev, oba novinca 
pa prihajata iz širšega velenjskega 
bazena. 

Jože Mohorič

V Kidričevem so že pred začet-
kom prestopnega roka odkrito 
napovedovali, da si želijo v svoje 
vrste pripeljati srednjega napa-
dalca. S tem bi razbremenili 18-le-
tnega Davida Flakusa Bosilja, ki je 
po poletnem odhodu Anteja Živ-
kovića v Turčijo ostal v jesenskem 
delu praktično edina izbira na po-
ložaju v konici napada. Sedaj se je 
to dejansko zgodilo, v Kidričevo 
prihaja Haris Kadrić. 

Gre za zelo perspektivnega 
20-letnega igralca, ki je uvodne 
nogometne korake naredil pri 
velenjskem Rudarju, leta 2016 je 
prestopil v Bravo, leta 2018 pa ga 
je v svoje vrste zvabila Olimpija. Že 
v uvodni sezoni 2018/19, ko je igral 
tudi še za mladinsko vrsto Olimpi-
je, je pri članih pod različnimi tre-
nerji (Ilija Stolica, Robert Pevnik, 
Safet Hadžić) zbral 11 nastopov. 
Naslednja sezona 2019/20 je bila 
zanj slabša, prave priložnosti v 
Ljubljani ni dočakal, zato je sledila 
posoja v Rudar. Podoben scenarij 
se je zgodil v letošnji sezoni, le da 
je tokrat odšel na posojo v 2. ligo, 

Rokomet
Kaj nam bo prineslo korona 
svetovno prvenstvo?

Stran 19
Matic Hojnik
»Zelo rad se učim od 
uspešnih ljudi«

Stran 20

Futsal
V zaostali tekmi 12. kroga 
toča golov v Zagorju

 Stran 18
Nogomet
Žan Kolmanič: »S trdim 
delom do idealnih enajst«

Stran 19

Urednik športnih strani: 
Jože Mohorič.
Sodelavci: 
David Breznik, Uroš Krstič, 
Niko Šoštarič, Simeon Gönc, 
Franc Slodnjak, 
Silva Razlag,
Črtomir Goznik.

E-mail: sport@radio-tednik.si

12-krat za mlajše 
reprezentance

Haris Kadrič je bil redni član 
mlajših državnih reprezen-
tanc, doslej je v dresu z držav-
nim grbom zbral 12 nastopov, 
pri čemer je zabil 6 golov: 

U-18 
5 nastopov                  4 goli

U-19 
6 nastopov                   1 gol

U-21 
1 nastop                         1 gol

Nogomet � NK Aluminij

Aluminij v boj za obstanek z najmlajšim napadalnim dvojcem

Jesenski del sezone v 2. sloven-
ski ligi je bil sredi oktobra zaradi si-
tuacije s koronavirusom prekinjen 
po 12 odigranih krogih, od takrat 
dalje so nogometaši na prisilnem 
odmoru. V ptujski Dravi je dogaja-
nje precej pestro, saj se pripravlja 
redna skupščina kluba. O stanju 
članske ekipe pa smo povprašali 
trenerja Viktorja Trenevskega. 

»Glede dogajanja v klubu vem 
le malo, vem, da potekajo uskla-
jevanja med predsednikom in 
upravnim odborom. A jaz nisem 
politik ali funkcionar, mene zanima 
članska ekipa in njeni igralci,« je bil 
prvi odziv Trenevskega, ki se je na 
kratko dotaknil jesenskega dela 
sezone: »V zadnjih krogih smo ujeli 
pravi ritem, dovolj smo se spoznali 
med sabo, da smo končno začeli 
dosegati tudi boljše rezultate. Sam 
sem vseskozi verjel v potencial eki-
pe, a enostavno je bila sestavljena 
tako pozno, da je bil potreben do-
ločen čas, da se stvari postavijo na 
svoje mesto. Vesel sem tudi zaradi 
domačih fantov, ki so dobro izko-
ristili priložnost.«

Drava po prvem delu zaseda 
12. mesto v 16-članski ligi. Kako 
naprej? »Priprave na drugi del se-
zone želimo začeti v ponedeljek, 
18. januarja, če bo to seveda glede 
na ukrepe možno. Poudarek bo 
še naprej na mlajših igralcih, o ka-
kšnih dodatnih tujcih ni govora,« 
je dejal Trenevski, ki je v stikih s 
predsednikom Salviom Pasante-

jem: »Seveda sva v kontaktih, na 
sedanje stanje glede korone in 
vsega ostalega pa gleda povsem 
realno. Zaradi vsega skupaj bo 
proračun kluba še zmanjšan, cilj pa 
bo obstanek v ligi, pri čemer bodo 
nedvomno priložnost dobili doma-
či igralci. Ostali cilji so povezani z 
nadaljnjim urejevanjem kluba, saj 
je iz preteklosti ostalo zares veliko 
nerešenih zadev.«

Kakšno je stanje glede ekipe, bo 
prišlo do kakšnih sprememb?

V. Trenevski: »Svoj odhod je za 
zdaj napovedal le Matic Marcius, 
ki je dobil boljšo ponudbo. To je 
povsem razumljivo, od pokalne 
zmage z Muro se je zanimanje za 
naše igralce pač povečalo. Obsta-
ja pa precejšnja verjetnost, da bo 
zaradi zmanjšanega proračuna 
odšlo še nekaj igralcev, predvsem 

tisti, ki so prišli iz Avstrije, so v tem 
trenutku za Dravo predragi. S tem 
se bodo seveda pojavile težave, a v 
tem trenutku nihče ne more zago-
toviti česa drugega, stanje je pač 
izredno.«

Nadaljevanje prvenstva je za 
zdaj napovedano za 21. februar. 

V. Trenevski: »V tem primeru 
bi imeli na voljo dober mesec dni 
priprav, ki bodo v vsakem prime-

ru specifi čne. Ne vemo niti tega, 
ali se bo nadaljevalo tekmovanje 
v 3. ligah, da bi lahko organizirali 
pripravljalne tekme. Z igralci sem 
v kontaktih preko skupine na fa-
cebooku, vsi skupaj čakamo na 
začetek treningov. Obenem pa si 
želimo tudi to, da prejmemo zao-
stala plačila, saj smo na igrišču po-
kazali, da si z odnosom in delom to 
zaslužimo. Tukaj je potrebno obo-
jestransko delovanje.«

»Uvrstitev 
Makedonije na SP 
sem napovedal že 
pred štirimi leti«

Zelo ste bili veseli uvrstitve vaše 
Makedonije (Trenevski je za repre-
zentanco Makedonije odigral 17 
tekem, op. a.) na evropsko nogo-
metno prvenstvo, ki je v dodatnih 
kvalifi kacijah izločila Gruzijo. 

V. Trenevski: »Premalo je reči 
samo vesel! To je mlada generacija 
na čelu z Eljifom Elmasom (sedaj 
igra za italijanski Napoli, op. a.), s 
katerim sem tudi sam delal, ko sem 
v sezoni 2016/17 v Makedoniji vodil 
Rabotnički. Tam sem takrat pisal 
kolumne za športne časopise in 
že pred štirimi leti sem napovedal 
točno to, kar se je sedaj resnično 
zgodilo. Napisal sem več kot 50 
kolumn glede nogometa, tudi ko-
mentarje ob svetovnem prvenstvu 
… Z moje strani je bilo to vse napo-
vedano in pričakovano, zato sem 
bil resnično še posebej vesel tega! 

To je izredna generacija z veli-
ko potenciala. Vse se je začelo s 
tem, da se je mlada reprezentan-

ca Makedonije leta 2017 uvrstila 
na evropsko prvenstvo, pri čemer 
je bila sestavljena iz igralcev, ki so 
večina igrali v Makedoniji. Po EP 
se je sedem ali osem igralcev takoj 
priključilo k članski vrsti, kjer so 
nemudoma prevzeli svoj del odgo-
vornosti. Zelo zanimiva zgodba, z 
moje strani pa pričakovana.«

Kakšno je sedaj vzdušje v Make-
doniji, ko je prva evforija mimo?

V. Trenevski: »Korona situacija 
je nekoliko umirila strasti, gre pa 
kljub temu za tako velik zgodo-
vinski dogodek za Makedonijo, da 
je to težko opisati. Zdaj so na vrsti 
priprave za to veliko tekmovanje, 
veliko je pri tem pomagal Goran 
Pandev (dolgoletni igralec Interja 
in Napolija, sedaj Genoe). Pandev 
je v več ozirih ključna fi gura repre-
zentance.«

Makedonski uspeh bi lahko pri-
merjali s prvo slovensko nogome-
tno pravljico v letih 2000 in 2002. 

V. Trenevski: »Gre za nekaj po-
dobnega, s to razliko, da se je Slo-
venija prvič uvrstila na EP leta 2000, 
ko so bili nosilci igre nekdanji igralci 
iz skupne države. Posebej sem bil 
vesel za nekdanje igralce Partizana 
(Trenevski je za Partizan igral med 
letoma 1995 in 1998, zbral je 88 
nastopov, op. a.), to so bili Novak, 
Zahović, Milanić, Katanec …

Zame je bilo večje preseneče-
nje to, kar je Kek naredil leta 2010, 
ko je ekipo popeljal na SP v Južno 
Afriko – to je bil zame fenomenal-
ni dosežek! Res pa lahko uspehe 
primerjamo zaradi tega, ker imata 
obe državi podobno število prebi-
valcev.«

Jože Mohorič

Nogomet � Viktor Trenevski, NK Drava

Zmanjšan proračun kluba, cilj pa obstanek

Foto: arhiv NK Aluminij

20-letni Haris Kadrić je novo ime v članski ekipi NK Aluminij, s šumarji je podpisal dvoletno pogodbo. 

Foto: Črtomir Goznik

Viktor Trenevski: »Od pokalne zmage z Muro se je zanimanje za naše igralce povečalo.«



Štajerski TEDNIK petek, 15. 1. 2021     COLOR CMYK stran 18

S slavjem Belorusinje Arine Sa-
balenke (7.), ki je v fi nalu ugnala 
36. igralko sveta Rusinjo Veroniko 
Kudermetovo (6:2, 6:2) se je v Abu 
Dabiju zaključil prvi turnir nove te-
niške sezone. 

Dober vtis je na njem pustila 
tudi Tamara Zidanšek (88.), ki se 
je med posameznicami z zmagami 
proti Jennifer Brady (24.) in Leylah 
Fernandez (89.) uvrstila v 3. krog, 
kjer jo je ustavila Marta Kostjuk 
(78.). 

Med dvojicami je Tami znova 
združila moči z Nizozemko Aranxo 
Rus, s katero sta se z dvema zma-
gama prebili do četrtfi nala. V 
tesnem dvoboju proti Sofi i Kenin 
in Alji Tomljanović sta klonili z re-

zultatom 4:6, 4:6, čeprav ta ne 
odseva povsem realnih dogodkov 
na igrišču. Slovensko-nizozemska 
naveza si je namreč priigrala kar 15 
break priložnosti, izkoristila pa le 
eno samo (tekmice 3 od 11). 

Kljub vsemu je bil trener Zoran 
Krajnc po zaključku turnirja zado-
voljen z opravljenim. »Začetek se-
zone je več kot obetaven. Slabša 
dnevna forma proti Kostjukovi in 
v četrtfi nalu dvojic me ne skrbi. 
Manjka še 14 dni treninga iz prip-
ravljalnega obdobja, ki smo ga 
morali prekiniti. Upam, da ga bova 
nadoknadila sedaj, ko se vsi sku-
paj odpravljamo v Avstralijo. Tam 
nas čaka 14-dnevna karantena, na 
voljo pa bomo imeli po pet ur tre-

ninga na dan, kar bo – upam – do-
volj za nadomestilo izgubljenega. 
Manjka predvsem trening hitrosti 
v gibanju in reakcijske hitrosti, na 
kar se bomo osredotočili v Mel-
bournu,« je dejal Krajnc in dodal: 
»Občutki so boljši kot pred letom 
dni in tudi po koncu lanske sezo-
ne. V Melbournu bo Tami pred-
vidoma igrala tri turnirje, česar v 
lanski sezoni zaradi številnih od-
povedi ni bilo mogoče sestaviti. 
Prav zaradi tega sedaj pričakujem 
dobre igre.«

Priložnosti so bile, a 
niso bile unovčene

V Dohi so med 10. in 13. januar-
jem izvedli moške kvalifi kacije za 
uvrstitev na prvi grand slam turnir 
sezone v Melbournu.

Blaž Rola (154.) je v ponedeljek 
zjutraj uspešno začel svoje nasto-
pe v Katarju, izločil je nekdanjega 
igralca najboljše deseterice, Lat-
vijca Ernesta Gulbisa (185.). To mu 
je odprlo pot v 2. krog, kjer ga je 
pričakal Francoz Mathias Bourgue 
(214.), ki ga je na doslej edinem 
medsebojnem dvoboju v Las Vega-

su leta 2018 premagal. V drugo mu 
dosežka ni uspelo ponoviti …

Francoz je dvoboj začel zelo 
agresivno in že v tretji igri izvedel 
break (1:2). Ob tem je izjemno ser-

viral (na njegov servis je v 1. nizu 
Blaž osvojil le tri točke), tako da 
Slovenec ni imel nobenih možnosti 
za preobrat. 

Drugi je bil veliko bolj izenačen, 

po dve priložnosti na vsaki strani 
za break so ostale neizkoriščene, 
tako da je odločala podaljšana igra. 
Ptujčan je bil v tej bolj zbran, dobil 
jo je z rezultatom 7:4. 

Tretji niz je bil za Blaža »niz iz-
gubljenih priložnosti«. V četrti igri 
mu je tekmec ob edini priložnosti 
odvzel servis (1:3), nato pa je imel 
naš igralec v naslednjih igrah kar 
šest rebreak priložnosti, a se je 
Francoz vedno rešil iz zagate in us-
pešno zaključil dvoboj. 

Vsi statistični kazalniki so bili ma-
lenkost v prid 26-letnega Francoza, 
izstopajo edino break priložnos-
ti, kjer se je ustvarila razlika: Rola 
pri osmih priložnostih ni izkoristil 
nobene, Bourgue je tri iz sedmih 
priložnosti. 

JM, sta

izkoristili za znižanje zaostanka, 
a smo kljub temu tekmo mirno 
pripeljali do zmage. Mlinše imajo 
odlično lastnost, da nikoli ne odne-
hajo, so kar neugoden tekmec. 

Že v petek nas čaka nova preiz-
kušnja, tudi proti Kobaridu si že-
limo zmage, ki bi nas že povsem 
približala končnemu 2. mestu pred 
končnico, kar je naš cilj.«

JM

ŠD Mlinše – FC Hiša 
daril Ptuj 7:9 (2:2)

STRELCI: 1:0 Džombić (3.), 1:1 
Bukovec (8.), 1:2 Gajser (14.), 2:2 
Lokovšek (18.), 2:3 Ručna (21.), 2:4 
Bukovec (23.), 3:4 Lokovšek (23.), 
3:5 Pihler (23.), 3:6 Bukovec (27.), 
3:7 Rednak (27.), 4:7 Lokovšek 
(30.), 5:7 Lokovšek (31.), 5:8 Buko-
vec (32.), 5:9 Ručna (34.), 6:9 Lah 
(35./ag), 7:9 Lokovšek (40.).

FC HIŠA DARIL PTUJ: Zdovc, Caf; 
Gašparič, Rednak, Ručna, Florjan-
čič, Klinc, Pihler, Fleten, Lah, Buko-
vec, Gajser, Pauko. Trener: Robert 
Grdović. 

Nogometaši FC Hiša daril Ptuj 
so v torek v Zagorju odigrali zao-
stalo tekmo 12. kroga v 1. slovenski 
futsal ligi. Bili so uspešni, v tekmi 
s kopico golov – samo v drugem 
polčasu jih je bilo doseženih 12 – 
so slavili proti domačim Mlinšam. 

Domačini so prvi povedli, ko je 
domači vratar zalučal žogo čez 
celotno igrišče, Džombić pa ji je tik 
pred Cafom spremenil smer – 1:0. 
Gostje so nato zaigrali bolj agresiv-
no, kar je botrovalo obema njiho-
vima zadetkoma v prvem polčasu. 
V 8. minuti je Ručna prestregel 
žogo, po bliskoviti akciji Gajserja 
pa je zadel Bukovec (1:1). Gostje 
so imeli še nekaj priložnosti, med 
drugim je Ručna v 13. minuti zadel 
vratnico. Gajser se je v 14. minuti 

sam dokopal do žoge, nato pa jo 
z močnim udarcem pospravil še v 
mrežo – 1:2. Ko je kazalo, da odpor 
domačinov popušča, pa je v 18. mi-
nuti prvič na sceno stopil Lomov-
šek, ki je po lepi samostojni akciji 
zadel pod prečko – 2:2. 

Drugi del so gostje odprli doma-
la sanjsko, saj so po 20 sekundah 
igre povedli s pravim evrogolom: 
Rednak je podal iz kota, Ručna pa 
je iz voleja neubranljivo zadel pod 
prečko – 2:3. 

Najbolj pestro dogajanje na tek-
mi je bilo v 23. minuti, ko so v razmi-
ku 30 sekund padli kar trije zadetki! 
Po kombinaciji Gajserja in Bukovca 
je slednji zadel za 2:4, Lokovšek je 
hitro znižal na 3:4, nato pa je Pihler 
izkoristil napako v domači obram-
bi in zadel za 3:5. Dokončno je bil 
odpor domače vrste zlomljen v 27. 
minuti, ko sta Bukovec in Rednak 
povišala vodstvo Ptuja na 3:7. 

Najmočnejša in najstrožja pravila na svetu
Organizatorji OP Avstralije so napovedali striktno karanteno za vse, ki si želijo nastopiti v Mel-

bournu. Prvi turnir za veliki slam se bo letos ravno zato začel tri tedne pozneje kot sicer, 8. 
februarja.

Približno 1200 teniških igralcev, uradnikov in drugih udeležencev, ki sodelujejo na turnirju, 
bo od četrtka v mesto začelo prihajati s čarterskimi leti, je danes dejala ministrica za policijo in 
nujne službe države Victoria, Lisa Neville.

Ob prihodu na peto celino bodo morali vsi v karanteno v enega od treh hotelov, namenjenih 
za to, pri čemer bodo vsem pojasnili stroge posledice, vključno z morebitnimi kazenskimi sank-
cijami, če bodo kršili karanteno.

Igralci lahko zapustijo svoje sobe največ za pet ur na dan za trening in zdravniško obravnavo 
oziroma fizioterapijo, da zmanjšajo tveganje za poškodbe.

Vsak dan jih bodo testirali na covid-19, bolezen, ki jo povzroča novi koronavirus, in tudi pozne-
je, če bodo imeli kakršne koli simptome.

Vsak, ki bo oddal pozitiven test, in tudi vsi njegovi tesni stiki bodo morali v zdravstveni hotel in 
se ne bodo smeli udeležiti turnirja, dokler ne bodo oddali negativnega testa. »Predvidevamo, da 
je vsak teniški igralec, ki bo prišel k nam, lahko pozitiven,« je dejala Nevillova.

»Celoten program smo zasnovali s to predpostavko in zagotavljam vam, da ne bo nobene 
nevarnosti za viktorijsko skupnost. Vzpostavili smo najmočnejša in najstrožja pravila na svetu,« 
je v izjavi za javnost še zatrdila Nevillova.

petek � 15. januarja 2021Šport18

Futsal � 1. SFL, zaostala tekma 12. kroga

Toča golov v Zagorju

1. SFL
1. DOBOVEC 13 13 0 0 107:15 39

2. HIŠA DARIL PTUJ 13 11 1 1 67:37 34

3. FC LITIJA 13 8 1 4 46:35 25

4. TOMAŽ ŠIC BAR 13 5 2 6 45:44 17

5. BRONX ŠKOFIJE 13 5 2 6 37:51 17

6. SILIKO VRHNIKA 12 4 3 5 38:35 15

7. MLINŠE 13 4 3 6 38:60 15

8. SEVNICA 13 3 3 7 41:59 12

9. OPLAST KOBARID 12 2 3 7 27:39 9

10. DOBREPOLJE 13 0 0 13 13:84 0

Foto: Črtomir Goznik

Jeremy Bukovec (FC Hiša daril Ptuj) je v Zagorju dosegel štiri zadetke, skupno v sezoni pa že 17.

Kar se tiče golov, pa tekme še 
zdaleč ni bilo konec, v zadnjih de-
setih minutah jih je padlo še šest. 
Domačinom je uspelo znižati za-
ostanek, a ne na manj kot na dva 
zadetka razlike. Zmaga Ptuja je 
pričakovana, z njo pa so varovanci 
Roberta Grdovića utrdili 2. mesto 
na lestvici. 

Pri gostih je bil s štirimi goli naju-
činkovitejši Jeremy Bukovec, skup-
no jih je v sezoni zabil že 17. Na 

lestvici strelcev zaostaja le za igral-
cema vodilnega Dobovca, Luka Pe-
rić jih je zabil 19, Vedran Matošević 
pa 18. V ekipi Mlinš se je s petimi 
zadetki izkazal Matic Lokovšek, ki 
je bil za goste nerešljiva uganka. 
Za Lokovška je bil to prvi nastop v 
elitni slovenski futsal ligi, sicer igra 
nogomet za avstrijskega nižjeliga-
ša. Že v petek čaka ptujsko ekipo 
nova preizkušnja, v dvorani Ljudski 
vrt bodo v 14. krogu gostili Oplast 

iz Kobarida. Jeremy Bukovec, FC 
Hiša daril Ptuj: »Tekmo smo odprli 
premalo odločno, kar so tekmeci v 
prvem polčasu izkoristili za dosego 
dveh zadetkov. Trener ob polčasu 
ni povzdignil glasu, ampak nam je 
podelil koristne nasvete, kako iz-
boljšati igro. To nam je v drugem 
polčasu na začetku dejansko uspe-
lo, zadeli smo nekajkrat zapored. 
Morda nas je visoka prednost ne-
koliko uspavala, kar so domačini 

Tenis 

Začetek več kot obetaven

Foto: Črtomir Goznik

Blaž Rola je v Dohi zamudil lepo priložnost za uvrstitev v zaključni krog kvalifi kacij OP Avstralije. 

Kvalifi kacije za OP 
Avstralije:

1. krog: Rola (32.) – Gulbis 
(Latvija) 7:6(2), 6:3.

2. krog: Rola (32.) – Borgue 
(Francija) 2:6, 7:6(4), 3:6. Tamara Zidanšek je v Abudabiju pustila dober vtis
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Ob svetovnem prvenstvu v Egip-
tu, ki poteka od 13. do 31. januarja 
2021, se poraja toliko vprašanj, da 
bi nanje odgovori terjali ure in ure, 
mogoče celo dneve razmišljanja. 

Prvič v zgodovini si vse reprezen-
tance in igralci v prvi vrsti želijo, da 
pridejo živi in zdravi s prvenstva, 
kot pa ga zapustijo kot svetovni 
prvaki – vzrok temu je koronavirus. 
Sodelovanje na prvenstvu sta že 
pred začetkom morali odpovedati 
reprezentanci Češke in ZDA (v zad-
njem trenutku sta ju nadomestili re-
prezentanci Severne Makedonije in 
Švice). Prav zanimivo bo videti, ali 
bo vsem ekipam v »egipčanskem 
balončku« uspelo zaključiti tekmo-
vanje z zdravim jedrom ekipe. Naj-
slabša reklama za rokomet bi bila, 
če bi gostiteljem koronavirus ušel 
izpod nadzora. Tako igralce vsakih 
72 ur čaka novo testiranje.

Novi tekmovalni sistem 
Prvič na SP, to bo že 27. izvedba, 

se bo tekmovalo po novem tekmo-
valnem sistemu, in sicer bo tekmo-
valo kar 32 reprezentanc. V prvem 
delu tekmovanja bodo razdeljene 
v osem skupin po štiri ekipe. V dru-
gi del tekmovanja bodo iz vsake 
napredovale najboljše tri. Drugi 
del tekmovanja, v katerem bo eki-
pe razdeljene v štiri skupine po 6 
ekip, bo dal odgovor o osmih četrt-
fi nalistih, kamor bosta napredovali 
prvouvrščeni ekipi. Od četrtfi nala 
naprej se bo igralo po sistemu iz-
padanja do končnega zmagovalca.

Nastopilo bo 18 evropskih ekip, 
med njimi bo osmič na tem velikem 
tekmovanju nastopila Slovenija. 
Leta 1999, ko je SP že potekalo v 
Egiptu, Slovenije ni bilo med sode-
lujočimi. Prav na zadnjem SP leta 
2019 v Nemčiji in na Danskem smo 
Slovenci dosegli največji uspeh z 
osvojitvijo bronaste medalje po 
epski zmagi nad Hrvaško. Naslov 
bo branila Danska.

Sposobni smo marsikaj
Tako mala država in tako veliko 

število kakovostnih športnikov oz. 
rokometašev imamo! Ko pogledaš 
seznam igralcev za Egipt in koliko 
dobrih rokometašev je ob tem os-
talo doma, lahko samo rečeš, da 
je Slovenija svetovni rokometni 
fenomen. Na vseh pozicijah ima-
mo po dva do tri igralce svetov-
nega razreda, igralce, ki v tujini in 
tudi doma uživajo status vrhunskih 
športnikov. Morda je še najslabše 
pokriti del reprezentance pozicija 
levega zunanjega, kjer je prvo ime 
Borut Mačkovšek. Ta je bistvenega 
pomena za igro v obrambi, trener 
Ljubomir Vranješ pa ga bo menjaval 
z Nikom Henigmanom ali kakšnim 
izmed srednjih zunanjih igralcev. 

Proti Nizozemski smo na gene-
ralkah pokazali dva obraza. Veliko 
je takih, ki so Slovenijo začeli oce-
njevati po remiju z Nizozemsko. 
Pozabite na to tekmo, saj ta ne od-
kriva dejanske kakovosti slovenske 
reprezentance! Ta nizozemska plju-
ska je bila samo nekaj dobrega za 
to ekipo in strokovni štab pred od-
hodom v Egipt. Sem mnenja, da se 
bo Slovenija prebila do četrtfi nala, 
tam pa jo bo čakala najtežja tekma 
prvenstva. Pa je lahko tam nasprot-
nik iz samega svetovnega vrha ali 
pa reprezentanca srednje kakovo-
sti. V četrtfi nalu bo o zmagovalcu 
odločala hladna glava, strpnost v 
slehernem napadu in v obrambi, 
spoštovanje do prav vsake žoge ...

O favoritih za medalje na letoš-
njem prvenstvu je težko govoriti, 
saj skoraj vse reprezentance v Egipt 
prihajajo v okrnjenih zasedbah. Slo-
venci smo ena redkih ekip, ki priha-
jamo na prvenstvo v skoraj popolni 
zasedbi. Nemčija bo npr. zaigrala 
brez treh igralcev: Kiela Steff ena 
Weinholda, Hendrika Pekelerja 
in Patricka Wienceka. Moj favorit 
so Norvežani, ki gojijo tudi najso-
dobnejši rokomet s čvrsto obram-

bo ter hitrimi prehodi v protinapad 
v želji po čim lažjem doseganju za-
detkov. Seveda ne smemo pozabiti 
Danske, Francije, Hrvaške, Španije. 
Navsezadnje bodo zelo neugoden 
tekmec od neevropskih reprezen-
tanc tudi Egipčani in Tunizijci.

Južna Koreja, Rusija, 
Belorusija

Slovenija je prvenstvo začela s 
tekmo proti Južni Koreji in ga bo 
nadaljevala v soboto proti Rusiji in 
v ponedeljek proti Belorusiji. Obe 
tekmi bosta na sporedu ob 18. uri. 
Ko so nastajale te vrstice, tekma 
naših rokometašev proti Južni Ko-
reji še ni bila odigrana. Verjamem 
v zmago nad Južnokorejci, saj smo 
objektivno precej kakovostnejši od 
njih, predvsem pa imamo dovolj 
manjših in hitrejših igralcev, ki lah-
ko parirajo hitrim Korejcem. Proti 
Rusiji nas čaka popolnoma drugač-
na tekma, saj gre za visoke in pre-
cej počasnejše igralce. Tudi tukaj 
pričakujem zmago naših fantov, saj 
smo tudi od te reprezentance ka-
kovostnejši. Najtežja tekma v sku-
pini H bo zadnja tekma proti Belo-
rusiji. Ti so zadnja leta vložili veliko 
denarja v rokomet in ustvarili zelo 
močno ekipo v Ligi prvakov Brest 
Meškov (Staš Skube, Jaka Malus, 
Simon Razgor, Rolando Pušnik tre-
ner vratarjev). Tako so obdržali v 
Belorusiji jedro reprezentantov in 
preko kluba že ustvarjali in uigra-
vali ekipo prav za Egipt. Tekma Slo-
venije in Belorusije bo odločala o 1. 
mestu v skupini H.

Uroš Krstič
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Rokomet � SP v Egiptu 

Kaj nam bo prineslo korona svetovno prvenstvo?

»Bili smo nogometna družina. 
Že v predšolskem obdobju 
sva z očetom spremljala 
igro starejšega brata Borisa, 
kako se podi za žogo v 
takratnih vrstah veržejskih 
naraščajnikov. Poskusil 
sem tudi jaz,« se spominja 
danes 20-letni Žan Kolmanič, 
standardni igralec vijoličastih 
iz štajerske prestolnice. V 
mlajših selekcijah Veržeja je 
Žan igral šest let (2005–2011) 
in potem še naslednji dve pri 
soboški Muri. S trinajstimi 
leti pa se začenja nogometni 
vzpon nadarjenega Prleka, 
ko sta ga v Maribor pripeljala 
takratni vodja mariborske 
mladinske nogometne šole 
Marko Lešnik in trener U-14 
Muamer Vugdalić. 

»To je bil čas težkih preizkušenj 
in usklajevanj med šolskimi ob-

veznostmi in treningi. Dopoldan 
šolske klopi v Murski Soboti, po-
poldan nogometno igrišče v Ma-
riboru. S soigralci iz U-14 Tomijem 
Horvatom, Danielom Grebenarom 
in kasneje še z Gašperjem Seme-
ničem smo se vsak dan vozili v 
Maribor na trening. V zimskih in 
poletnih počitnicah zaradi narave 
treningov tudi dvakrat dnevno.« 
Vztrajno in trdo delo se je Kolma-
niču kmalu obrestovalo, saj se 
je nenehno dokazoval v mlajših 
selekcijah Maribora, kjer je dobil 
vlogo levega krilnega igralca ali 
vezista, a je z vpoklicem v repre-
zentanco do 16 let zaigral kot levi 
bočni branilec. Tako je bilo tudi v 
vseh naslednjih nastopih mlajših 
reprezentančnih selekcij, kjer je 
odigral 39 tekem.

»Z odraščanjem sem se izpopol-
njeval in s solidnimi igrami doka-
zoval, da sodim v najožji izbor, za 
kar gre zahvala mojim trenerjem, 
zlasti Vugdaliću, Radovanu Ka-
ranoviću in Milanu Žurmanu. Se-
veda sem hrepenel po tem, da bi 

nekega dne oblekel dres članske-
ga moštva Maribora in zaigral na 
prvoligaški prvenstveni tekmi. Že-
lja se mi je izpolnila pri sedemnaj-
stih letih. Bilo je pri trenerju Darku 
Milaniču, 19. avgusta 2017, ko je 
v Ljudskem vrtu gostovala ekipa 
Krškega. Tekmo si bom zapomnil 
za vselej, predvsem zaradi mojega 
debija, pa tudi po težko priborjeni 
zmagi 3:2.«

Sledilo je obdobje, ko Žan ni 
zmeraj začenjal tekme v prvi pos-
tavi, pestile so ga tudi poškodbe, 
a vztrajnost in marljivo delo sta 
ga znova pripeljala med najboljše, 
kar mu je do konca jesenskega 
dela letošnje sezone navrglo 26 
nastopov za vijoličaste. Kako oce-
njuje svojo igro in igralsko vlogo, 
ki mu jo namenja trener Mauro 
Camoranesi? »Menim, da sem 
vseh šest zadnjih tekem odigral 
solidno, tudi strokovni klubski 
štab je bil z menoj zadovoljen. Se-
danji trener mi daje več prostega 
mesta v napadalnih akcijah, kar 
poskušam izkoristiti po najboljših 
močeh. Verjamem, da bom spo-
mladi pokazal še več.« 

O zelo dobrih jesenskih 
predstavah Žana Kolmaniča so se 
opredelili tudi novinarji radijskega 
športnega uredništva na Valu 202, 
ki so mu dodelili mesto v najboljši 
enajsterici prvega dela prvenstva.

Žan ostaja skromen in pravi, da 
trdo delo pač enkrat obrodi sado-
ve in hkrati upa, da se bo njegovo 
nogometno znanje še stopnje-
valo. Na vrata mlade slovenske 
reprezentance je že potrkal in bil 
vpoklican za tekmo proti izbrani 
vrsti Rusije. »Verjamem, da si bom 
z uspešnimi klubskimi nastopi pri-
dobil zaupanje tudi pri selektorju 
Ačimoviču. Še posebej si želim za-
igrati na letošnjem EP.«

Njegovi cilji pa so zagotovo še 
višji – zaigrati v članski državni re-
prezentanci. »Le kdo bi se odrekel 
ambicijam po nastopanju v naši 
najelitnejši nogometni vrsti? S 
posebnim zadovoljstvom in pono-
som bi nosil majico z državnim gr-
bom. A do tega koraka je še daleč. 
Toda z delom, samo z delom in 
vztrajnostjo se dosegajo največji 
uspehi in tekmovalni rezultati. Vse 
je dosegljivo ob dobrem zdravju 
in brez hujših poškodb.«

Niko Šoštarič

Nogomet � Žan Kolmanič, Prlek v dresu Maribora 

S trdim delom do idealnih enajst

Žan Kolmanič (Maribor)

Skupine SP:
skupina A: Nemčija, Madžarska, Urugvaj, Zelenortski otoki
skupina B: Španija, Tunizija, Brazilija, Poljska
skupina C: Hrvaška, Katar, Japonska, Angola
skupina D: Danska, Argentina, Bahrajn, Kongo
skupina E: Norveška, Avstrija, Francija, Švica (namesto ZDA)
skupina F: Portugalska, Alžirija, Islandija, Maroko
skupina G: Švedska, Egipt, Severna Makedonija (namesto Češke), Čile
skupina H: Slovenija, Belorusija, Južna Koreja, Rusija

Po tri najboljše ekipe iz vseh osmih skupin se bodo uvrstile v glav-
ni del tekmovanja, zadnjeuvrščene pa bodo nastopile v predsedni-
škem pokalu in se nato pomerile za razvrstitev od 25. do 32. mesta.

V glavnem delu tekmovanja se križajo skupini A in B, C in D, E in 
F ter G in H, po dve najboljši reprezentanci iz vseh štirih pa se bodo 
uvrstile v četrtfi nale, od tam naprej nastopijo tekme na izločanje.

Seznam slovenskih 
rokometašev za SP 2021: 
vratarji: Klemen Ferlin (Erlangen, 
Nemčija), Urh Kastelic (Göppin-
gen, Nemčija), Miljan Vujović (Ce-
lje Pivovarna Laško)
krilni igralci: Darko Cingesar (Tri-
mo Trebnje), Tilen Kodrin (Celje 
Pivovarna Laško), Tadej Mazej (Ce-
lje Pivovarna Laško), Dragan Gajić 
(Limoges, Francija), Blaž Janc (Bar-
celona, Španija)
zunanji igralci: Nik Henigman 
(Pick Szeged, Madžarska), Borut 
Mačkovšek (Pick Szeged, Madžar-
ska), Dean Bombač (Pick Szeged, 
Madžarska), Staš Skube (Meškov 
Brest, Belorusija), Miha Zara-
bec (Kiel, Nemčija), Rok Ovniček 
(Nantes, Francija), Domen Makuc 
(Barcelona, Španija), Jure Dolenec 
(Barcelona, Španija), Nejc Cehte 
(Hannover, Nemčija)
krožni napadalci: Blaž Blagotinšek 
(Veszprem, Madžarska), Matej 
Gaber (Pick Szeged, Madžarska), 
Matic Suholežnik (Benfi ca, Portu-
galska)
Strokovni štab: selektor: Ljubo-
mir Vranješ, pomočnik selektorja: 
Uroš Zorman
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Mladinci končali, prihajajo mladinke
Mesto Ormož je zaradi odličnih pogojev (hostel, športni objekti, kulinarika) redni gostitelj priprav tako 

mlajših reprezentančnih selekcij kot tudi klubskih članskih ekip. Kot prvi v letu 2021 so malo mesto ob 
Dravi obiskali mladinski rokometni reprezentanti do 21 let, ki jih vodi trener Ormožan Saša Prapotnik: 
„Mladi perspektivni športniki lahko kljub koronavirusu trenirajo in tako smo izkoristili to priložnost in v 
treh dneh opravili pet treningov ter odigrali medsebojno tekmo. Priprav se je udeležilo 17 fantov, rojenih 
leta 2000 in mlajših, pripravljamo pa se na svetovno prvenstvo, ki bo poleti na Madžarskem. Na pripravah 
sta manjkala Domen Makuc (Barcelona) in Miljan Vujović (Celje), ki sta del članske reprezentance. Pogoji 
v Ormožu so nam dovoljevali, da smo zastavljene načrte glede treningov opravili do potankosti, pouda-
rek pa je bil na uigravanju napada. Imamo zelo solidno reprezentanco, s katero imamo cilj na prvenstvu 
poseči v boj za medalje,“ je povedal trener Prapotnik. Reprezentanca je trenirala v športni dvorani Har-
dek, ki poleg osnovnih pogojev za treniranje rokometa ponuja še fi tnes in ostale male dvorane za različno 
vadbo. V januarju, od 29. do 31., prihajajo na priprave mladinske rokometne reprezentantke do 20 let. 
Slednje bodo letos v Ormožu opravile kar pet priprav, in sicer ob koncu januarja, februarja, marca, aprila 
in maja: „Skupaj bodo dekleta v Ormožu prebila 19 dni in seveda upam, da bodo na planiranih 24 treningih 
izkoristila vse športne danosti mesta Ormož ter se čim bolje pripravila na svoje tekmovanje. Upam, da se 
situacija glede korone popravi in da v letu 2021 zabeležimo podobne oz. rekordne številke, kot smo jih 
zabeležili v letu 2020, čeprav nam je predvsem drugi val odnesel številne goste,“ je za Štajerski tednik 
povedal direktor Javnega zavoda za turizem, kulturo in šport Andrej Vršič. Kot zanimivost pa je lepo na-
pisati, da se za športni turizem v Ormožu, priprave, ne zanimajo samo rokometaši, ampak je vedno večje 
povpraševanje tudi iz nogometnih, košarkarskih in odbojkarskih vrst.     UK
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Redko nas življenjska pot 
privede do srečanja z ljudmi, 
ki nas navdušijo že s prvim 
vtisom. Matic Hojnik je eden 
takšnih. Čeprav je še zelo 
mlad, star šele 28 let, ima 
za sabo precej zanimivo 
zgodbo, ki jo je pisal na 
Ptuju, v Kopru, pa potem v 
Gruziji, Rusiji in Združenih 
arabskih emiratih. Z njim 
smo se pogovarjali po vrnitvi 
na Štajersko, kjer je pred 
kratkim v Mariboru odprl 
fi tnes center, ki ponuja 
veliko več kot samo orodja 
za vadbo. 

Matic se je rodil na Ptuju, od ko-
der ga je pot zanesla v Koper. Tam 
je nekaj časa profesionalno igral 
nogomet, najprej za mlajše selekci-
je, potem pa tudi za člansko ekipo, 
podal se je tudi v tujino, v Avstrijo. 
Delno zaradi poškodbe, delno pa 
zaradi zanimanja za fi tnes industri-
jo in pomoč ljudem se je podal v 
šolanje v tej smeri. 

Stvari so se od tod naprej od-
vijale z bliskovito naglico, dobil 
je ponudbo iz Gruzije. »Začelo se 
je s tem, da sem delal eno izmed 
najbolj cenjenih licenc na svetu v 
fi tnes industriji, ameriško licen-
co ISSA. Ker sem dosegel enega 
izmed višjih rezultatov v Evropi, 
sem dobil ponudbo iz Gruzije. To 
je bilo tudi zame presenečenje, a 
obenem velik izziv,« je dokaj nena-
vadne začetke svoje mednarodne 
poti opisal Hojnik, obenem pa 
dodal še nekaj podrobnosti glede 
izpita ISSA (International Sports 
Science Association): »Prijavil sem 
se preko spleta, potem pa imel šte-
vilne razgovore s profesorji. Kas-
neje temu sledi večdelni izpit, ki za-

jema eseje, študije starih primerov, 
seminarske naloge – vse poteka 
podobno kot na fakulteti. Za eno 
licenco traja vse skupaj tri do štiri 
mesece. Doslej sem skupaj pridobil 
osem licenc te organizacije. Naj-
bolj me je pri tem navduševalo, da 
sem imel mentorje iz celega sveta, 
v fi tnesu so znani npr. Charles Po-
liquin iz ZDA, Ben Siong iz Avstrali-
je, Slovenec Luka Hočevar, ki delu-
je v Seattlu, v biznisu pa je bil moj 
mentor dr. Lawrence Hewick, ki je 
bil profesor na Alma Mater Euro-
paea. Zelo rad se učim od uspešnih 
ljudi, ta način mi je ljubši od stan-
dardnih načinov izobraževanja.«

Kakšna je bila izkušnja v Gru-
ziji? »V Gruziji sem bil manager 
kompleksa Club 71, ki je v bistvu 
velnes klub na zelo visokem nivo-
ju – v njem sem vodil približno 40 
ljudi, proračun kluba pa je bil mi-
lijon evrov. Pozneje sem začel za 
istega lastnika voditi še partnerski 
projekt v Rusiji, v obeh primerih pa 
sem dobil res veliko izkušenj gle-
de vodenja managerskih poslov, 
glede vodenje tolikšnega števila 
ljudi, glede motivacije sodelavcev 
… Naprej se je zgodba odvijala kar 
sama,« skromno doda. 

Sledilo je povabilo iz Dubaja. 
»V Združene arabske emirate so 
me kot trenerja višjega nivoja po-
vabili v družbo Fitness fi rst – gre 
za eno največjih te vrste. V Fitness 
fi rst sem bil leta 2019 izbran za 
najboljšega trenerja. Preko tega 
sem v Dubaju spoznal veliko ljudi 
na različnih položajih. V Slovenijo 
sem se vrnil v času korone, v Ma-
riboru imam sedaj svoj center M2X 
Club, ki sem ga prevzel od Srdjana 
Prodanovića. To je moja osnovna 
zgodba,« je povedal Matic. 

Kdaj si začutil, da je to tvoja 
prava pot? »Samega sebe najbolj 
vidim v tem, da ljudem pomagam 

najti prave povezave do naslednje 
stopničke: za igralce prave klube, 
za poslovneže poti do sodelovanja 
z drugimi poslovneži … Včasih je 
nekomu iz strani lažje videti kak-
šen korak naprej, čeprav vpleteni 
še sami ne verjamejo v to, da so za 
ta korak sposobni,« je prepričljiv 
Matic. 

Tri smeri delovanja centra, eden 
izmed teh poslovni gentleman 
klub

Kakšni so začetki tvojega centra 
v Mariboru? »Veliko delamo s špor-
tniki profesionalci, nogometaši, 
motokrosisti, tenisači in številnimi 
drugimi, zato smo lahko ob vseh iz-
polnjenih navodilih pristojnih služb 

delali tudi v času siceršnjega zaprtja 
podobnih centrov. Povezani smo 
tudi s kiropkraktično kliniko, s fi zi-
oterapevti, maserji, nutricionisti … 
– kdor vstopi skozi vrata našega 
centra, ima vse to na dosegu roke. 
Na voljo je tudi vadba borilnih ve-
ščin, ustanavljamo svoj boksarski 
klub …

Na drugi strani delamo z vso os-
talo populacijo, z ljudmi od 15. do 
75. leta starosti, ki si želijo prepros-
to vadbo, imajo probleme z rehabi-
litacijo po poškodbah, z bolečina-
mi v križu, z odvečno težo, slabim 
imunskim sistemom … 

Tretji sklop našega delovanja 
je poslovni gentleman klub, ki bo 
zaprtega tipa, preko njega pa že-
limo povezovati Maribor in Dubaj 
skozi poslovne priložnosti. Verja-
mem, da lahko skupaj naredimo 
vrhunsko zgodbo. Poznam ljudi v 
Dubaju, ki so pripravljeni priti v Slo-
venijo, jo raziskovati kot zanimivo 
deželo in kot deželo priložnosti za 
sklepanje poslov. Sam si bom zelo 
prizadeval, da bi tudi čim več Slo-
vencev spravil v Dubaj, da bi sami 
začutili njihov utrip. 

V sklopu našega centra imamo 
tudi mentorski program, preko ka-
terega usmerjamo mlade ljudi, ki si 
želijo v fi tnes industrijo kot trener-
ji. Tako jih sedaj nekaj že pripravlja-

mo, da bodo junija odšli v Dubaj. 
To je osnova našega centra, ljudem 
želimo dajati priložnosti in obe-
nem združevati telesno pripravo 
in poslovnost. Gre za mreženje na 
vseh področjih; čim več ljudi želi-
mo narediti uspešne, kar posledič-
no tudi nas dela uspešne – krog je s 
tem zaključen,« je fi lozofi jo centra 
na kratko razložil mladi podjetnik, 
ki ima na zalogi še precej zanimi-
vih idej, ena od njih je poročni 
program: »V njem bomo nevesti 
naredili najlepši nasmeh ter ženina 
in nevesto v treh do šestih mesecih 
spravili v najboljšo formo za njun 
poročni dan.« 

Veliko omenjaš Dubaj: kakšen 
je tam odnos do takšnih centrov? 
»Zelo jih cenijo, veliko bolj kot v 
Sloveniji. Tam ljudje več pozornos-
ti namenjajo svojemu zdravju, v 
osnovi že zaradi hitrejšega tempa, 
ki ga živijo, kot drugo pa si tam tež-
ko privoščijo večdnevno odsotnost 
z dela: teden ali dva zaradi gripe je 
nespremenljivo, zato sta zdravje 
in imunski sistem pomembni vre-
dnoti. Posledično so tudi trenerji 
zelo cenjeni in imajo v bistvu vlogo 
mentorjev. Tako spremljajo ljudi 
skozi telesno in mentalno pripra-
vo, svetujejo zdravo prehranjeva-
nje … Kaj se v Dubaju dogaja, to 
potem prevzame cel svet,« je zani-
miva trditev Matica. 

»Ni cilj, da nekdo dela iste 
vaje kot trener, ampak da 
skupaj odkrijeva, kaj je 
najboljše za vsako določeno 
osebo«

Pa v Sloveniji? »Prav to je tisto, 
kar želim sam prenesti v Slovenijo: 
celostno obravnavo z možnostjo 
druženja v skupini – gre za vlaga-
nje truda in denarja v to, da posta-
nemo boljša verzija samega sebe. 
Ni cilj, da nekdo želi postati po-
doben trenerju, da dela iste vaje, 
ampak da skupaj odkrijeva, kaj je 
najboljše za vsako določeno ose-
bo. Glede tega v Sloveniji še precej 
zaostajamo. Tukaj je mišljenje, da 
je dovolj najeti trenerja za eno do 
tri ure na teden, narediti nekaj vaj 
za različne dele telesa in je to to,« 
doda Hojnik, ki v kakšnem letu ali 
dveh načrtuje odprtje še večjega 
podobnega centra.

Zanimivo je, da sodeluješ tudi 
s Kolesarsko zvezo Slovenije. »S 
KZS smo v času koronakrize v na-
šem centru naredili serijo video 
posnetkov, tako da so imeli njihovi 
mlajši člani možnost vadbe doma. 
V pripravi je še nekaj skupnih pro-
jektov, za zdaj predvsem z mlajšimi 
selekcijami,« je pojasnil Hojnik, ki 
ga zanimajo še različna druga so-
delovanja, predvsem z agencijami, 
ki skrbijo za priprave športnikov v 
Sloveniji. 

Jože Mohorič

Pogovor20

Matic Hojnik, trener fi tnesa in podjetnik

»Zelo rad se učim od uspešnih ljudi«
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Matic Hojnik: »Samega sebe najbolj vidim v tem, da ljudem pomagam najti prave povezave do naslednje stopničke: za igralce prave klube, 
za poslovneže poti do sodelovanja z drugimi poslovneži … Včasih je nekomu iz strani lažje videti kakšen korak naprej, čeprav vpleteni še 
sami ne verjamejo v to, da so za ta korak sposobni.«

»Ptuj ima svoj poseben duh, predvsem 
pa toplino in sproščenost«

Kako kot rojeni Ptujčan gledaš na najstarejše mesto v Sloveniji? 
M. Hojnik: »Edini razlog, da sem se vrnil iz Dubaja, je bil ta, da sem 

začutil, da si želim domov. Ptuj mi je bil vedno pri srcu, tukaj sem 
rojen, tukaj je moja družina. Ptuj ima svoj poseben duh, predvsem 
pa toplino in sproščenost. Dubaj je kaotičen 24 ur na dan, sedem dni 
na teden, vedno se dela, na Ptuju pa je vseeno še vedno mogoče 
začutiti sproščenost. Sam priznam, da sem kar velik deloholik, a mi 
vmes kakšen dan prav pride za sprostitev, to pa na Ptuju veliko lažje 
izvedem kot v Dubaju. Vem, da lahko na Ptuju ustvarimo veliko dob-
rih zgodb, začeli bomo s footgolfom in poslovnim sodelovanjem. 
Podobno velja tudi za Maribor, vidim veliko perspektivo.«

Matic Hojnik: »V Dubaju ljudje več pozornosti namenjajo svojemu zdravju, v osnovi že zaradi hitrej-
šega tempa, ki ga živijo, kot drugo pa si tam težko privoščijo večdnevno odsotnost z dela: teden ali dva 
zaradi gripe je nespremenljivo, zato sta zdravje in imunski sistem pomembna vrednota. Posledično so 
tudi trenerji zelo cenjeni in imajo v bistvu vlogo mentorjev.«
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podlagi svoje izkušnje na poti od 
spočetja do starševstva spoznajo, 
da jim je nekaj manjkalo, da jim je 
manjkala sprejemajoča, zaupanja 
vredna, podkovana, strokovna, 
nevsiljiva ženska podpora. V mis-
lih imam ženske, ki so dejansko 
samozadostne, nimam pa v mislih 
žensk, ki jih pri tem vodijo rane iz 
preteklosti in prepričanje, da se 
ne morejo nasloniti na druge, da 
se ni varno odpreti in zaupati. Ne 
glede na stopnjo pripravljenosti 
med rojevanjem namreč ne mo-
remo skrbeti zase. Še manj lahko 
skrbimo za potrebe svojega par-
tnerja. Velikokrat se neupravičeno 

od partnerjev pričakuje, da bodo 
poskrbeli za svojo žensko, pozab-
lja pa se, da ne morejo vedeti, kaj 
pomeni rojevati in kako ravnati ob 
določenih izzivih, predvsem pa, da 
so tudi sami čustveno vpleteni v 
porodni proces in da prav zato tudi 
oni potrebujejo podporo. Rojeva 
se ne le otrok, rojeva se tudi mati 
in rojeva se tudi oče. Ko rojevamo, 
se moramo počutiti tako varne, 
tako sproščene, naša zasebnost 
mora biti varovana do mere, ko 
lahko zaupamo in se prepustimo 
silnosti porodnega procesa, ne 
glede na to, kje in kako rojevamo.« 

Ko je pred 13 leti šla skozi svoje 
prvo izobraževanje na tem podro-
čju, je le malo ljudi slišalo za dulo. 
To pa ne pomeni, da za marsiko-
ga dule še vedno niso nekakšna 
eksotika. Sama večkrat sliši, da 
predstavljajo luksuz, da so modna 
muha, da se zanje odločajo samo 
premožne in razvajene ženske. So-
delovala je z znanimi osebami kot 
z ženskami, ki so se morale zateči 
v varno hišo in so bile odrinjene 
na rob družbe. Sodelovala je tudi 
z znanstvenicami, zdravnicami, 
umetnicami in tudi z ženskami, 
ki so svoje življenjsko poslanstvo 
našle izključno v materinstvu in 
skrbi za dom in gospodinjstvo. Na 
podlagi svojih izkušenj pa lahko 
potrdi, da ni ženske, da ni para, ki 
bi svojo odločitev za takšno obliko 
podpore obžalovala. »Mislim, da 
to največ pove,«  je poudarila.

Kakšna je vloga dule pri porodu, 
pa tudi v predporodnem obdobju?

»Naše delo je v svoji zasnovi 
individualno. Že v nosečnosti mo-
ramo stkati odnos z nosečnico 
oz. s parom. Ta mora temeljiti 
na obojestranskem zaupanju. V 
predporodnem obdobju se posve-
čamo individualnim pripravam, 
ki ustrezajo potrebam posame-
zne nosečnice oz. para glede na 
predznanje, življenjske izkušnje, že 
izoblikovane poglede in odločitve. 
Kontinuirano spremljanje skozi 
nosečnost je namenjeno čim bolj 
opolnomočenemu in ozaveščene-
mu izkušanju nosečnosti ter skrbi 
za optimalno stanje nosečnice in 
seveda njenega otroka. Pri porod-
nem procesu se globoko zaveda-
mo, da je vsak porod drugačen in 
da bo le porodni proces pokazal, 
katere plati ženske se bodo najbolj 
izrazile in prišle na površje. Včasih 
smo zelo dejavne, še posebej, če 
je porodnica v porodnem procesu 
zelo ranljiva in potrebuje veliko 
bližine, spodbude, dotika. Vča-
sih, ko to zadostuje, pri tem zgolj 
usmerjamo njenega življenjskega 
sopotnika. Včasih smo zgolj tiho 
navzoče. Odzivamo se na čustvene 
stiske, izzive ženske, ki rojeva, kot 
njenega partnerja. Naša skrb je, da 
se ženska prepušča porodnemu 
procesu, da je njeno telo sprošče-
no, da sledi svojemu telesu in ni v 
krču zaradi strahu pred porodno 
bolečino. Skrbimo za njeno fi zič-
no udobje z dotikom, masažnimi 
prijemi, z uporabo akupresurnih 
točk, za ohranjanje njene energije 
in fi zične moči, z vnosom pijače in 
hrane. Podpiramo jo pri gibanju, 
iskanju in spreminjanju primernih 
porodnih položajev ter pomaga-
mo z naravnimi protibolečinskimi 
sredstvi, z uporabo tuša, kadi, po-
rodnega bazena, s toplimi ali hlad-
nimi obkladki, prijemi. Skrbimo, da 
okolje, v katerem rojeva, doživlja 
kot varno, spodbudno, da se v 
njem sprosti. V življenju mamice, 

očka, družinice dule ostajamo tudi 
po porodu. Dosegljive smo 24 ur 
na dan, dokler trajajo tisti prvi izzi-
vi, dokler ne steče dojenje, dokler 
mamica ali očka potrebujeta pod-
poro pri skrbi za novorojenčka. Pri 
tem podpiramo žensko, da si vza-
me potreben čas za optimalno po-
porodno okrevanje in dolgotrajno 
zdravje še desetletja po porodu.«  

Kakšne so vaše izkušnje, doži-
vetja?

»Kot obporodna spremljevalka 
delam že dobrih 12 let. Prav vsa-
ka izkušnja je namreč posebna, 
svojstvena, izjemna. Tako kot je 
posebna, svojstvena, izjemna vsa-
ka ženska, tako kot je posebno, 
svojstveno, izjemno rojstvo vsa-
kega otroka. Lahko pa trdim, da iz 
leta v leto bolj občudujem ženske 
in vso to silno moč, ki jo nosimo v 
sebi, pogosto pa jo odkrijemo le, 
ko rojevamo na način, ki je spoštljiv 
do našega celotnega bitja, začenši 
s telesom, in to s strani vseh, ki so 
povabljeni v porodno zgodbo. Vsa-
kokrat me globoko gane tista ne-
verjetna, neopisljiva preobrazba, 
ko se detece rodi in ko ženska za-
sije in naravnost zažari v zavedanju 
svoje moči. Prav iz tega zavedanja, 
prav iz te zmage in preobrazbe po-
zneje črpa moč, da je lahko takšna 
mama, pa tudi takšna ženska, 
kakršna si želi biti.« 

Ko se rojeva otrok, se 
rojevata tudi mati in 
oče 

Bi dulo potrebovale vse bodoče 
porodnice? 

»Morda je ne potrebujejo vse, 
zagotovo pa jo potrebuje velika 
večina. Med tiste, ki je ne potrebu-
jejo, po mojem prepričanju sodijo 
redke ženske, ki pri porodu prav-
zaprav ne potrebujejo nikogar. 
Pri tem nimam v mislih žensk, ki 
so že večkrat rodile. Pravzaprav je 
veliko žensk, ki so že rodile in ki na 

Podravje � Pogovor z dulo - obporodno spremljevalko Ksenijo Malio Leban 

»Dule niso modna muha in ne eksotika« 
Ksenijo Malio Leban je dolgo privlačilo delo na obporodnem področju, ni pa ji bilo jasno, kaj točno 
je tisto, kar naj bi počela. Vendar pa jo je življenje in delo konferenčne tolmačke nenehno vleklo na 
to področje. Leta 2009 je društvo Naravni začetki organiziralo prvo usposabljanje za dule pri nas in 
jo prosilo za tolmačenje izobraževanja. »Mislila sem, da nas bo spet obiskala kakšna svetovno znana 
babica kot nekaj let prej Ina May Gaskin. Podučili so me, da prihaja dula Debra Pascali-Bonaro. 'Kaj 
pa je to dula?' sem vprašala. Ko sem poslušala odgovor, sem takoj globoko v sebi začutila, da je to to, 
kar želim početi,«  je o svoji odločitvi za dulo povedala magistra Ksenija Malia Leban.

Foto: Gorazd Vahen

Ksenija Malia Leban

Slovenija � Manjši domovi za starejše 

21 milijonov € za 30 enot
Epidemija covida-19 je razkrila slabo stanje v domovih za 
starejše (DSO). Zato so na ministrstvu za delo pripravili tako 
interventne kot tudi nekatere sistemske ukrepe, je povedal 
minister Janez Cigler Kralj. Za gradnjo manjših enot za oskr-
bo starejših so namenili 21 milijonov evrov. Pričakuje, da bo 
v kratkem na voljo dodatnih 2000 mest v DSO.

»Z epidemijo so se pokazale posledice več desetletnega zanemarja-
nja skrbi za starejše,« je na vladni novinarski konferenci povedal mini-
ster. Dodal je, da se je ob prevzemu ministrstva za delo, družino, soci-
alne zadeve in enake možnosti soočil s kadrovskim, fi nančnim ter pro-
storskim zanemarjanjem tega področja. Izpostavil je, da so kadrovski 
normativi zastareli, DSO pa opravljajo naloge negovalnih bolnišnic.

Na ministrstvu so po njegovih navedbah pripravili številne interven-
tne ukrepe. Naštel je, da so oblikovali protokole ravnanja ob vdoru 
virusa, zagotovili so dovolj kakovostne osebne varovalne opreme in 
zaposlene usposobili za uporabo te, zagotovili so podporo ter pomoč 
pri vzpostavljanju rdečih con, vzpostavitev teh pa tudi fi nancirajo, do-
movom pa krijejo tudi izpad praznih postelj.

Koncesije za 1.100 mest v domovih za starejše
Dodal je, da so se lotili tudi nekaterih sistemskih rešitev. Ministrstvo 

bo podelilo koncesije za 1100 mest v domovih za starejše. 21 milijonov 
evrov so namenili za gradnjo 30 manjših enot za oskrbo starejših.

Za prihodnji dve leti pa predvidevajo, da bodo v to področje vložili 
še 30 milijonov. Kot je navedel minister, so zagnali tudi projekte za 
pridobitev evropskih sredstev za gradnjo DSO.

»Naš odgovor niso samo koncesije,« je k temu dodal Cigler Kralj. 
Pojasnil je, da želijo v prihodnje obdržati ravnovesje med državnimi in 
koncesijskimi DSO, teh je trenutno okoli polovica. »Zagotovili bomo 
podobno število mest v državnih domovih. Smelo smo zastavili načrt 
izgradnje petih domov in dokončanja dveh, ki so z gradnjo že začeli,« 
je dodal. Pričakuje, da bo v kratkem na voljo dodatnih 2000 mest.

V sredo se je sestala tudi skupina, ki dogovarja nove kadrovske nor-
mative.

Foto: Arhiv Svet24

Foto: Profimedia/M24

Kdo je dula
»Dula je obporodna spremljevalka, usposobljena 

strokovnjakinja, ki materi, paru ali družini nudi neprekinjeno 
fi zično, čustveno, psihološko, informacijsko, izobraževalno in 
duhovno podporo pred in med porodom ter po njem ter ji tako 
pomaga doživeti čim bolj zdravo, zadovoljujočo, nepozabno in 
opolnomočujočo izkušnjo. So obporodne spremljevalke, ki se 
usposobijo za celotno perinatalno obdobje: z nekaterimi lahko 
ženske oz. pari sodelujejo že, ko se pojavi želja po otroku, ali pa od 
spočetja naprej. Nekatere delujejo izključno kot porodne, nekatere 
pa kot poporodne dule,«  pove obporodna spremljevalka Ksenija 
Malia Leban.

V DSO se je doslej cepila le četrtina zaposlenih
Minister je poudaril, da se epidemiološka situacija v domovih umir-

ja. V DSO so doslej cepili okoli 9500 stanovalcev, kar so praktično vsi, 
ki niso preboleli covida-19. Med zaposlenimi pa so cepili le četrtino, 
kar je manj od pričakovanega, je povedal minister.

Na zaposlene apelira, naj razumejo »njihovo delovno mesto kot tis-
to, ki je ključno tako za skrb za najranljivejše kot tudi zaščito starejših 
pred covid-19«. Spodbuja jih, da se za cepljenje odločijo. Cepljenje v 
domovih sicer še poteka. S ponedeljkom bodo začeli cepljenje z dru-
gim odmerkom za vse, ki so bili s prvim odmerkom cepljeni konec de-
cembra.V DSO so opravili več kot 65.700 testiranj, od tega 37.182 PCR 
in 16.169 hitrih testov.

V Sloveniji doslej brez različnih sevov virusa
Sicer pa so na Inštitutu za mikrobiologijo in imunologijo ljubljanske 

medicinske fakultete od oktobra do konca leta 2020 analizirali več kot 
500 različnih sevov in pri tem niso zaznali ne angleške ne južnoafriške 
različice novega koronavirusa, je sporočil predstojnik inštituta Miro-
slav Petrovec. To je po njegovih besedah zelo dobra novica, saj se se 
obe različici virusa širita še hitreje in uspešneje. »Vsaj v osrednjem delu 
to ni bil razlog za takšno stanje epidemije, kot ga trenutno imamo,« je 
ocenil Petrovec. So pa v genomu odkrili določene spremembe, kar je 
bilo pričakovano. 
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PARKETNOTRANJA VRATA

Okna

info@vrata-tuning.si

031 688 777

OSOJNIKOVA 12, PTUJ

Vhodna

Senčila

Posnetek festivala na 1. programu 
Televizije Slovenija

Posnetek 51. Festivala narodno-zabavne glasbe, ki je na Ptuju potekal 
18. septembra 2020, si bo na 1. programu Televizije Slovenija 

• v petek, 15. 1. 2021, ob 20:00 – 2. del
Nastopili so ansambli:

Napoved oddaje 16. in 17. januarja (sobota ob 21.00 – ne-
delja ob 10.00): Skrite podobe preteklosti, dokumentarni fi lm; 
Bogastvo tradicije nas ohranja in piše povest o naši lepi deželi 
Sloveniji; Med skrivnostnimi tolmuni se skriva reka Soča: soška postrv je znamenitost deroče 
Soče. Triglavski narodni park vabi, da ga obiščete; Na Dominkovi domačiji v Gorišnici obu-
jen način pridelave čebule in pletenja vencev iz nje: v spomin na preteklost fi lm Tri leta do 
lüka; Z ladjico Čigro na potep po Ptujskem jezeru; Babičev mlin – edini delujoči mlin na reki 
Muri, zanj pa skrbita Vlado Babič in hči Karmen: zgodba mlina v fi lmu Ne utihni, stari mlin; 
Poti v neznano s svetovnim popotnikom Zvonetom Šerugo: spoznavamo daljne dežele Afri-
ke in Azije, odkrivamo poti in ljudstva Vietnama, prvi tujci med plemeni Etiopije; Na Gorci 
v Halozah zaigrali ljudski godci iz Lancove vasi: skupina godcev ohranja ljudsko glasbo na 
starih, ročno izdelanih glasbilih. V sobotno noč in nedeljski dopoldan z narodno-zabavnimi 
ansambli. Pred male ekrane vas vabi Televizija Ptuj – Videoprodukcija Tinček Ivanuša.

SONČNA ELEKTRARNA ZA LASTNO RABO

PREDNOSTI ZA VAS:

neodvisnost,
10- letne izkušnje,
plačate le razliko 

Made in EU,
preprosta in hitra izvedba.

PREDNOSTI ZA VAS:

zadovoljni kupci,
monolitna

 20 - letne izkušnje,
poštena cena in kvaliteta,
Made in Germany,

35 let garancije.
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V 95. letu se je od nas poslovila naša draga

Justina Alt
roj. Petek
IZ JANEŽOVSKEGA VRHA 23
nazadnje oskrbovanka Doma upokojencev Ptuj

Od nje se bomo poslovili v ožjem družinskem krogu.

Vsi njeni

V šumenju vetra slišimo tvoj glas,
v šopku cvetja vidimo tvoj obraz.
Senca spomina in bolečina,
oboje se v dušo zajeda …

ZAHVALA
 Mnogo prerano je odšla od nas naša draga

Olga Samec
roj. Osenjak
ZAGREBŠKA CESTA 115, PTUJ
(22. 6. 1952–23. 12. 2020)
Hvala vsem, ki so našo ljubljeno ženo, mamo, babico, taščo, hčerko 
oziroma sestro pospremili do njenega poslednjega doma na videm-
skem pokopališču. Hvala za pisna in ustna sožalja, za darovano 
cvetje in sveče ter za sv. maše.
Hvala duhovniku Antonu Borovnjaku iz župnije sv. Vida, govornici 
Alenki Prelog, godbeniku za odigrano Tišino in pogrebni službi Mir. 
Pogrešali te bomo! Zapel je zvon tebi v slovo … Poln bolečin ostaja 
spomin, ostajajo praznina, molk in tišina … Vsi tvoji

Tudi največje srce se ustavi
in nasmeh okameni,
pod težo utrujenih oči zaspi.
A neskončen spomin je na ljubezen,
na topel dotik zdelanih dlani ...
Neskončna sreča je in ponos,
da omica tvoji smo bili.

ZAHVALA
Tiho se je v 98. letu od nas poslovila draga mama, tašča, oma 
in praoma

Marija Šimenko
IZ CUNKOVCEV 6
Iskreno se zahvaljujemo sorodnikom, sosedom, prijateljem 
in znancem za izkazana ustna in pisna sožalja ter podarjene 
sočutne pozornosti. Hvala vsem, ki ste se z lepo mislijo v srcu 
poslovili od naše omice, darovali sveče in za sv. maše.
Hvala tudi Domu upokojencev Muretinci, g. župniku Holobarju, 
pogrebnemu podjetju Mir ter pravnukinji Žanet za poslovilne 
besede.

Žalujoči: vsi njeni

Kje so dnevi, ko skupaj smo sedeli?
Kje sta dobrota in ljubezen tvoja,
ki si nam ju dala?

SPOMIN
18. januarja bo minilo eno leto, odkar nas 
je pustila draga mama, babica in prababica

Elizabeta Pavlinič
IZ RUCMANCEV 26

Hvala vsem, ki prižigate svečke in postojite ob njenem grobu.

Tvoji najdražji

Življenje celo si garal,
za dom in svoje bližnje vse si dal.
Sledi ostale so povsod
od dela tvojih pridnih rok.

OSMRTNICA
Zapustil nas je dragi mož, atek, stari ata, 
pradedek in tast

Janez Gedl
IZ PRŠETINCEV 46
27. 6. 1934–27. 12. 2020
Hvala vsem, ki mu boste prižgali svečo in se boste z lepo mislijo 
spominjali nanj.

Tvoji najdražji, ki te močno pogrešamo

Mirno in spokojno si zaspal
in v večni sen od nas odpotoval.
Naj bo srečno tvoje potovanje
in pogosto se vračaj v naše sanje.

V SPOMIN
Minevata dve leti, odkar nas je zapustil 
dragi mož, oče, dedek in stric

Jože Drevenšek
IZ GRLINCEV 6
PRI JURŠINCIH

Hvala vsem, ki mu prižigate sveče in postojite ob njegovem 
grobu.

Tvoji najdražji

FASADE – IZOLACIJSKE iz stiropo-
ra – volne. V prednaročilu popusti. 
Barvanje fasad, zaključni ometi, 
pomoč pri subvencijah, vsa not-
ranja slikopleskarska dela. Jože 
Voglar, s. p., Zabovci 98, telefon 
041 226 204.

ŽAGA PTUJ odkupuje vse vrste 
hlodovine, tudi embalažno – topol, 
lipo, jelšo, brezo, lahko na panju. 
Nudi žagan les, letve, morale, dr-
va za kurjavo, izdelavo in prodajo 
peletov plus in sekancev. Tel. 041 
403 713.

OKNA, rolete, žaluzije, komarniki, 
ugodne cene. Janez Belec, s. p., 
Trnovska vas 50, tel. 041 884 841; 
janez.belec@gmail.com.

UGODNO: vse iz inoxa, ograje – 
deli, okovja za kabine, cevi, vijaki, 
dimniki, litoželezni kamini, gorilni-
ki na pelete. Ramainoks, d. o. o., 
Kopališka 3, Kidričevo, tel. 02 780 
99 26, www.ramainox.si.

Mali oglasi

STORITVE

PRODAJAMO razcepljena bukova drva 
vseh dimenzij in bukovo hlodovino 
ter zelo kakovostne smrekove pelete, 
brezplačna dostava, ugodna cena. Dani-
lo Horvat, s. p., Moškanjci 1d. Tel. 051 
667 170.

BUKOVA drva prodam. Razrezana na 25, 
33 ali 50 cm. Tel. 041 893 305. www.
lesgrad.si 

PO ZELO ugodnih cenah odkupujemo 
vse vrste hlodovine, predvsem hrast in 
bukev. možnost odkupa tudi na panju. 
Aleksander Šket s. p, Irje 3d,3250 Roga-
ška Slatina. Tel. 041 785 318.

OPRAVLJAMO čiščenje kleti, podstrešij in 
parcel z odvozom in prevozi do 1,5 tone. 
Tel. 031 733 112. Srečko Turk, Muretin-
ci 44a.

KMETIJSTVO

KUPIMO traktor, traktorsko prikolico, cis-
terno za gnojevko, krožne brane, cepilnik 
za drva in drugo kmetijsko mehanizacijo. 
Telefon 041 923 197.

KUPIM traktor Zetor, Deutz, Univerzal, 
Štore, IMT in ostale znamke v kakršnem-
koli stanju ter kupim tudi kmetijske 
priključke. Tel. 070 519 447.

NESNICE, rjave, 19-tedenske. Naročila 
sprejemamo po telefonu 040 531 246. 
Rešek, Starše 23.

KUPIM bikce simentalce. Telefon 041 825 
057.

PRODAM prašiče, težke od 30 do 80 kg, 
in zajce. Tel. 051 335 017.

IZPOSOJA in prodaja medicinskih 
pripomočkov na naročilnico ZZZS 
(postelje, vozički, toaletni stol ...). 
NOVA REHA, Mlinska c. 1a, Ptuj, 
tel. 02 782 01 06.

www.novareha.si

www.re-max.si/Poetovio

PRODAMO -  obnovljeno 3,5 sobno stano-
vanje v centru Ptuja v izmeri 69,50 m2,  
l. izgradnje 1969. Cena: 79.000,00 EUR. 
Kontakt:  
051/455 010 ali 
02/6208 816.

Naročila: tajništvo družbe Radio-Tednik Ptuj, tel. 02 749 34 10. Cena izvoda z darilno embalažo je zgolj 15 evrov, za naročnike Štajerskega tednika pa 10 evrov. 

Lepi spomini ne bledijo!
w
w
w
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PRODAMO prašiče od 25 do 100 kg. Tel. 
031 781 483.

VOZILA

KUPIM motor Superlight 125 Keeway, 
vozen, plačilo takoj. Telefon 051 761 
440.

NEPREMIČNINE
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običajno do pet ter največ do deset 
stopinj Celzija v obmorskih regijah. 

Po napovedih grških vremeno-
slovcev bo topla fronta, ki je drža-

vo dosegla v soboto, predvidoma 
prešla v teh dneh. V drugih delih 
Evrope v tem času vlada izjemno 
hladno vreme.   

petek � 15. januarja 2021Križem kražem24

Včasih nama je vsak večer škripala postelja, zdaj vsak večer v postelji 

škripava z zobmi.

* * *

Petnajsti dan po novoletnih praznikih. Moj pridni maček mora uloviti le 

še eno belo miško.

* * *

Pa bodi volk samotar s telemetrijsko ovratnico!

* * *

Nisem fi lozof, a vsaj desetkrat na dan izvem, da žena ve, da nič ne vem.

* * *

„Življenje s tabo je ena sama polomija,“ me je okarala leva noga.

* * *

Bi lahko, draga vlada – mojstrica podaljševanja (protikoronaukrepov) – 

samo malo podaljšala še moj penis?!?

AFORIZMI BY FREDI

Po svetu � Grčijo zajel topel zrak iz Afrike

Vročinski val v Grčiji, 
plaže so polne
V Grčiji imajo redek januarski vročinski val s temperaturami, višjimi od 20 stopinj Celzija. 
V Atenah je živo srebro doseglo 23 stopinj, v enem primeru na soncu celo 31. 

Foto: Reuters/M24

Slovenija � Ferengja se vrača na festival Popevka

»Ne bom izdajal pesmi le zaradi 
neke kvote«
Rok Ferengja s svojim Rok’n’bandom nima spletnih koncertov, ampak ustvarja nove pe-
smi – eno bomo lahko slišali že aprila na Popevki 2021.

Že decembra nam je Rok Fe-
rengja, član zasedbe Rok'n'band, 
zaupal, da je posnel novo pesem 
in se z njo prijavil na festival Po-
pevka 2021. »Z Alešem Klinarjem in 
Rokom Lunačkom smo naredili pe-
sem Pomladni večer, z njo sem se 
prijavil na festival in sem sprejet,« 
nam je veselo povedal, čeprav še ni 
popolnoma prepričan, kako bo po-
tekala letošnja Popevka, ki je napo-
vedana za april. »Imam pravo ’po-
pevkarsko’ pesem in ni skrivnost, 
da mi je tako imenovana zlata doba 
slovenske popevke zelo blizu. Vsa-
ko leto rad pogledam Popevko, 
a se mi zdi, da so bile zadnja leta 
pesmi malo ’pretežke’ – popevka 
mora imeti lahkotno melodijo, 
všečno večini občinstva, takšno, da 
si jo lahko tudi požvižgavaš.« Rok je 
sicer že osvojil zmago na festivalu 
Popevka, leta 2010 je zapel v duetu 
s Katjo Fašink.

Živimo na 14 dni ...
Karantena za glasbenike ni pre-

več prijazna, tudi za Roka in njegov 
bend ne. »Malo ustvarjamo, včasih 
se dobimo in kaj posnamemo, se-
veda se držimo ukrepov, nosimo 
maske in razkužujemo, in moram 
reči, da še nihče od mojih bližnjih 
ni zbolel, čeprav poznam kar nekaj 
ljudi, ki so zboleli – eni zelo hudo, 
drugim ni bilo skoraj nič,« nam je 
povedal Rok ter stanje povzel z 
besedami: »Živimo na 14 dni, ko 
izvemo, kako bo potekalo nasled-
njih 14 dni.« Kot vsi starši se doma z 
ženo Aliso ukvarja s šolo na daljavo 
za tri otroke ter se z njimi kratko-
časi: igra karte in pogleda kakšen 
fi lm. Sicer pa se Rok in Rok'n'band 
niso odločili za spletne koncerte 
kot drugi glasbeniki. Zakaj? »Pri 
poslušanju glasbe prek spleta v 
živo lahko prihaja do zamika, zato 

se za to nismo odločili, le za božič 
smo zaigrali in zapeli. Posnel sem 
dve pesmi: z eno bom nastopil 
na Slovenski popevki, v bunkerju 
pa imamo še eno, ki je bila prip-
ravljena za festival, ki je odpadel. 
A ne bom izdajal pesmi le zaradi 
neke kvote,« še pravi. Sicer pa je 
glasbenik tudi podjetnik – na Ma-
dagaskarju ima namreč hotel, tam 
pa tudi že več kot 20 let živi njegov 
brat.

Foto: osebni arhiv /M24

Kakšno bo letošnje turistično in festivalsko leto, v tem trenutku ne ve 
nihče. Verjetno še jasnovidci nimajo odgovora na to. Sploh pa je tudi vpra-
šanje, kako realno lahko v teh razmerah načrtujejo v turistično-gostinskih 
in drugih organizacijah ter dejavnostih, vezanih na panogo turizma. Na 
Ptuju bi morali v teh dneh izvesti festival mladega vina. Zaradi koronaviru-
sa so ga odpovedali, v pisni izjavi za javnost pa bodo predstavili rezultate 
lanskega grajskega ocenjevanja vin, saj tudi podelitve amfor najboljšim 
niso mogli izvesti.

Upajo pa, da se bodo razmere do novega grajskega ocenjevanja vin v 
maju 2021 že toliko uredile, da ga bodo lahko izvedli. Iz Zavoda za turizem 
Ptuj pa so sporočili, da so v sodelovanju s PeTV omogočili virtualni pogled 
na znamenito ptujsko veduto in osrednji ptujski trg – Mestni trg. Tako sta 
ti dve ptujski kulturni in turistični privlačnosti dostopni ne le obiskovalcem 
Ptuja, ampak vsem, ki želijo utrip najstarejšega slovenskega mesta spre-
mljati virtualno.

V ministrstvu za gospodarski razvoj in tehnologijo (Direktoratu za turi-
zem) so v teh dneh začeli evalvacijo oz. vrednotenje rezultatov Strategije 
trajnostne rasti slovenskega turizma 2017–2021, ki je bila sprejeta v letu 
2017. Ta bo trajala do marca. Po podatkih STO jo bo izvajala skupina izku-
šenih strokovnjakov, združenih v partnerstvu z družbo Hosting, d. o. o., 
v tesnem sodelovanju z Direktoratom za turizem MGRT in STO. Podatki 
deležnikov v turizmu bodo tako lahko bistveno prispevali k objektivni oce-
ni dosedanjega uresničevanja strategije razvoja slovenskega turizma ter k 
oblikovanju izhodišč in usmeritev za novo strateško obdobje 2022–2028. 

Slovenija kot turistična destinacija je še vedno v središču pozornosti 
vplivnih tujih medijev. V začetku januarja sta jo dva vplivna medija uvrstila 
med države, ki jih priporočajo za obisk v letu 2021. Tako je Financial Times 
Slovenijo uvrstil med najbolj zaželene destinacije za t. i. počasna potovanja, 
ki bodo v letošnjem letu zagotovo doživela preporod. Posebej je v Slove-
niji izpostavil Logarsko dolino s hotelom Plesnik. V ospredju pozornosti pa 

NAGRADNO TURISTIČNO VPRAŠANJE

Koliko let je minilo od bombardiranja minoritske cerkve sv. Petra 
in Pavla na Ptuju?

…..............................................................................................

Ime in priimek:.........................................................................

Naslov: ….................................................................................

Davčna številka:.......................................................................

Kupon pošljite ali prinesite na naslov: Radio-Tednik Ptuj, Osojnikova 3, 2250 Ptuj.

Foto: Črtomir Goznik

Rušilni potres v Petrinji je pustil posledice tudi na kulturni dediščini in 
sakralnih objektih v SV Sloveniji. V PMPO so opozorili na poškodbe v 
gradovih na Ptuju (na fotografi ji), v Ormožu in Veliki Nedelji.

Nagradno turistično vprašanje

niji Sloveniologija, je v objavi izpostavil Ljubljano z dogodkom Odprta kuh-
na, Plečnikovo arhitekturo ter Kamnik z bližino edinstvene narave. Lonely 
Planet pa je na seznam osmih najbolj trajnostnih mest na svetu, predvsem 
zaradi čistoče in zelenja, izpostavil Ljubljano. V drugi objavi na temo Zwero 
Waste koncepta pa so za Ljubljano napisali, da prvo Zero Waste označe-
no mesto reciklira okrog 70 odstotkov svojih odpadkov. V objavi na temo 
potovalnih trendov v letu 2021 pa je bila posebej izpostavljena tudi poho-
dniška pot Juliana Trail, ki so jo opisali kot pristno izkušnjo spoznavanja 
Julijskih Alp, očarljivih vasic in modrih jezer.

Na vprašanje o tem, katera ptujska pot je uvrščena v publikacijo Sloveni-
ja na prostem Moj način gibanja, pravilnega vprašanja nismo prejeli. Gre za 
Ptujsko kulturno pot, med Ptujčani in ljubitelji pohodništva in literature bolj 
znana kot pohod Po poti Ivana Potrča in Matija Murka. Danes sprašujemo, 
koliko let je minilo od bombardiranja minoritske cerkve sv. Petra in Pavla 
na Ptuju. Nagrada za pravilen odgovor je vstopnica za kopanje v Termah 
Ptuj, ki jo boste lahko izkoristili po prenehanju ukrepov za zajezitev okužbe 
s koronavirusom. Odgovore pričakujemo v uredništvu Štajerskega tednika, 
Osojnikova 3, do 25. januarja.

bo naša dežela v tem letu tudi zaradi naziva Evropska gastronomska regi-
ja. Obisk Slovenije je letos priporočil tudi britanski The Guardian. Novinar 
Noah Charnex, ki živi in ustvarja v Kamniku ter je napisal tudi knjigo o Slove-

Negotovo turistično leto 2021

Številni Grki so se tako v nedeljo 
odpravili na plaže in v javne parke. 
Policija je sicer nadzorovala spošto-
vanje protikoronskih ukrepov.

Od začetka novembra tu veljajo 
strogi protikoronski ukrepi; drža-
va je delno zaprta, prepovedana 
so druženja, obvezno je nošenje 
zaščitnih mask na prostem. Grške 
oblasti so minuli petek podaljšale 
veljavnost ukrepov do najmanj 18. 
januarja. 

V Grčiji so v zadnjega pol stoletja 
tako visoke temperature ozračja 
kot v letošnjem januarju zabeležili 
samo še leta 1987 in 2010, na spletni 
strani poroča Reuters. Potem ko je 
že bilo lansko leto na globalni ravni 
eno najtoplejših, je Grčijo zdaj dose-
gel vroč zrak iz Afrike. Povprečne 
januarske temperature za Grčijo so 
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